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Analiza anket na www.sls.si: avgust, september
Že avgust je bil vsebinsko

močno predvolilno obarvan.
Tudi Slovenska ljudska stranka
je v tem času izpostavila kar
nekaj ključnih tem, med drugim
tudi decentralizacijo Slovenije.
Spraševali smo vas, če menite,
da je Slovenija preveč scentral-
izirana država. Velika večina je
pritrdila.

SLS je že dalj čas opozarjala
na nevzdržne razmere ob južni
meji s Hrvaško in v Piranskem
zalivu. Vprašali smo vas za
oceno odziva slovenske vlade na ravnanje in izjave hrvaškega vodstva glede meje s
Slovenijo. Zopet vas je večina menila, da se vlada odziva neprimerno. Problemati-
ka meje s Hrvaško je bila v septembru med najbolj vročimi temami, še posebej po
grobi aretaciji delegacije SLS pri Jošku Jorasu. Zato smo v tem primeru odstopili
od rednega tedenskega menjavanja spletne ankete in ohranili zadnje vprašanje še
nekaj naslednjih tednov. Rezultat je bilo tudi rekordno sodelovanje obiskovalcev,
saj vas je bilo glasovalcev preko 1200. R.R.

Volitve so za
nami, čaka
nas trdo delo

Konec je razglabljanj o tem, kakšni
bodo volilni rezultati, konec je spraše-
vanj ljudi v obliki javnomnenjskih
raziskav o tem, katerega kandidata ali
katero stranko bi volili in za kaj se naj
zavzema v primeru, da bo izvoljen. Vo-
livci smo odšli na volišče in izvolili. Iz-
volili po sistemu, ki je veljaven in ki
odraža trenutno priljubljenost posa-
meznih strank. Sicer je letos prišla do
izraza tekma Rop - Janša in je marsika-
teri volivec katere druge stranke (tudi
naše) glasoval za enega od njiju, pa so

Janez Podobnik čestital novemu nadškofu
Ljubljana, 25. oktober, 2004 – Janez Podobnik, predsednik Slovenske ljudske

stranke, je novemu ljubljanskemu nadškofu poslal čestitko z naslednjo vsebino:
Spoštovani msgr. mag. Alojz Uran, ljubljanski nadškof in metropolit!
V imenu Slovenske ljudske stranke in v svojem imenu Vam ob imenovanju za

novega ljubljanskega nadškofa in metropolita iskreno čestitam.
Vašo toplino, življenjsko radost ter ljubezen do Boga in slovenskega naroda smo

v preteklosti dobro spoznali. Cenimo Vas kot človeka, kristjana, s pristnim občut-
kom za ljudi, ki je blizu tudi najmanjšim posameznikom.

Pridružujemo se mnogim čestitkam v prepričanju, da boste svoje dosedanje bogate
dušnopastirske izkušnje v prihodnje v nadpastirski službi namenili v dobro Cerkve
na Slovenskem, s tem pa tudi v dobro celotnega slovenskega naroda.

Želimo vam obilo božjega blagoslova, zdravja in moči na novi naporni poti in
odgovorni službi, ki jo prevzemate!

Z iskrenim spoštovanjem! Janez Podobnik
Predsednik Slovenske ljudske stranke

Imeli smo dobre kandidate in vsem gre
iskrena zahvala za to, da so prevzeli nase
veliko delo in veliko odgovornost. Še
posebno tistim, ki so že vnaprej vedeli,
da kandidirajo v takem okraju, kjer je nji-
hova možnost izvolitve malodane nikakrš-
na. Zahvala gre seveda tudi njihovim
štabom, ker brez učinkovitega dela sku-
pine požrtvovalnih ljudi rezultata pač ni.
Pri izbiri kandidatov so še bile nekatere
rezerve, vendar se žal nekateri pomemb-
ni člani stranke, ki bi tudi v svojih okoljih
pridobili pomembno število glasov, za
kandidaturo žal niso odločili.

V sestavo programa stranke je poseb-
na skupina vložila velik napor. Iz progra-
ma izstopajo nekatere točke, ki so bile v
ospredju pred volitvami in za katere se
bomo zavzemali v tem mandatu: decen-
tralizacija, finančno močnejše občine,
skrb za družino, podeželje, pravična meja.

Skupno s kandidati in njihovimi štabi

je bil pripravljen tudi program predstav-
itve kandidatov in programa po Slo-
veniji. Pri tem je kar preveliko breme pre-
vzel nase predsednik stranke g. Janez
Podobnik, kar mu je ob obvezni prisot-
nosti na glavnih radijskih in televizijskih
soočenjih onemogočalo prisotnost v
svojem volilnem okraju in posledica je
bila njegova neizvolitev.

Koristno bi bilo, če bi posamezni kan-
didati, okrajni volilni štabi ali regijske
koordinacije kritično ovrednotili kam-
panjo in oceno ter predloge naslovile na
vodstvo stranke. Koristno predvsem za
pristop k naslednjim volitvam.

Naj se na koncu zahvalim vsem, ki
ste nas podprli na volitvah, o tem nago-
vorili tudi znance, sosede, sodelavce ter
vsem, ki ste doprinesli, da je bil rezultat
boljši od tistega, ki so nam ga prero-
kovali, čeprav morda slabši, kot smo re-
alno upali.

Jakob Presečnik

Ljubljanska nadškofija je v osebi Aloj-
za Urana dobila svojega šestega nadško-
fa, Slovenija pa svojega novega metropo-
lita. Imenovanje, ki je bilo uradno objav-
ljeno v ponedeljek, 25.11.2004, točno ob
12. uri, je bilo za mnoge precejšnje prese-
nečenje. Alojz Uran je v slovenski javno-
sti, in ne samo v verskih krogih, znano
ime in cenjena osebnost na mnogih po-
dročjih. Njegovo dosedanje delovanje kot
duhovnika in pomožnega škofa je zelo bo-
gato predvsem na duhovnem področju.
Mnogi se ga spominjamo kot človeka, ki
je blizu vsem ljudem, rajši revnim in siro-
mašnim kot bogatim in vplivnim. Njego-

seveda kljub
temu rezultati
legitimni in
izražajo voljo
ljudi.

V SLS smo
predvolilno tek-
mo zastavili v
treh glavnih
točkah: izbiri
kandidatov, pri-
pravi progra-
ma stranke za
naslednje ob-
dobje in pred-
stavljanje kan-

didatov in programa širom po Sloveniji.
Za izvedbo aktivnosti je bil na IO imeno-
van centralni volilni štab, ki je skupaj s
skupino za pripravo programa in seveda
vodstvom stranke koordiniral vse ak-
tivnosti.

Msgr. Alojz Uran
Novi ljubljanski nadškof in metropolit

va bližina v težavah mla-
dim in odraščajočim še
dolgo vliva upanje in ra-
dost in marsikdo se v svo-
jih zrelih letih rad spom-
ni njegovih nasvetov. In
njegova skrb za bolnike, ki
so potrebni tolažbe, je po-
membna toliko bolj, ker
pride od duhovnika z ra-
zumevajočim srcem.  Nje-
gova neumorna potovanja
po svetu in srečanja s Slo-
venci na vseh kontinentih
sveta prav gotovo pripo-
morejo k večji enotnosti
Slovencev in občutku pri-
padnosti Sloveniji. K te-
mu še dodajmo tankočut-
no skrb za otroke in star-
še, ki  daje slutiti, da se bo
še posebej zavzemal za
družino, starše in otroke,
saj je v svojih prvih nasto-
pih med drugim spregovo-
ril o zaskrbljujočem demo-
grafskem stanju med Slo-
venci oziroma v Sloveniji,
pa čeprav so mnogi želeli

in pričakovali kaj drugega. In kaj naj bi
novi nadškof in metropolit Alojz Uran pri-
nesel novega v slovensko politično življe-
nje? S svojo umirjenostjo bo gotovo bla-
žil prenapete reakcije na eni in drugi stra-
ni in hkrati  poskušal doseči čimprejšnjo
primerno ureditev odnosov med Cerkvi-
jo in državo. Delo, ki so ga začeli njegovi
predhodniki, bo potrebno nadaljevati in
slovenskemu kristjanu ter celotni Cerkvi
na slovenskem zagotoviti ustrezen polo-
žaj v družbi. Gospod msgr. Alojz Uran je
novi ljubljanski nadškof in metropolit. Is-
krene čestitke in uspešno delo.

 Jožef Tivadar

Ljudski človek za nove čase
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SLS po volitvah
Oktobrske parlamentarne volitve so po dvanajstih letih končno prinesle
Sloveniji velike politične spremembe. Oziroma so jih omogočile.
Dokončno sliko bo predstavljala sestava nove vlade, ki bo Slovenijo
vodila naslednja štiri leta.
Nov državni zbor se je konstituiral. S tem je odprta procedura, da
predsednik države predlaga kandidata za predsednika vlade.
Kandidat pa s tem dobi legitimni mandat, da prične z oblikovanjem
nove vlade.

Kakšno vlogo bo po letošnjih volit-
vah imela SLS - bo ostala aktivna
sooblikovalka slovenskega politične-
ga prostora? Bo povabljena v vladno
koalicijo? Če bo, kakšna bo njena vlo-
ga v njej? Jo bodo povolilna zavezništ-
va – tudi presenetljiva –  postavila v
opozicijo? Kako se bo znašla v tej
situaciji?

Taka in podobna vprašanja so v
teh dneh pogosta tako med političn-
imi komentatorji, kot so v pogovor-
ih med člani, simpatizerji in volivci
SLS, pa tudi na sejah organov
stranke. Tako sta o oceni volitev in
aktualnih povolilnih temah že raz-
pravljala izvršilni odbor in svet SLS.

Če pa bi poskušal na kratko po-
dati oceno rezultata SLS na volitvah
in tudi oceno letošnjih volitev, potem
bom ponovil stališče, ki sem ga tako
na organih stranke kot javno že
večkrat izpostavil. Veliko energije,
politične preudarnosti in potrpež-
ljivosti je bilo potrebno, da smo se v
stranki po letošnjih evropskih volit-
vah “vzeli skupaj” in da smo po zelo
turbulentnih, tudi nemirnih časih v
zadnjih dveh mandatih politično
preživeli. Morda se mnogi sploh niso
zavedali resnosti situacije, v kateri
se je SLS znašla po volitvah v evrop-
ski parlament, ko se nam je za malo
izmuznila izvolitev evroposlanca.

Zame kot predsednika je bilo kl-
jučno vprašanje in velik izziv, kako
v stranko, ki so ji javnomnenjske
ankete napovedovale borbo za pre-
stop parlamentarnega praga pripel-
jati nujno potrebno motivacijo, pro-
gramsko jasnost in prepoznavna
politična stališča.

Z dobro obiskanim strankinim
taborom v Sevnici, z dobrimi kandi-
dati in kandidatkami in tudi s svežim
in izvirnim predvolilnim progra-
mom “Ohranimo Slovenijo” nam je
uspelo. Zahvala vsem, ki so pri tem
sodelovali.

Tudi zato je izvolitev 7 poslancev
v državni zbor uspeh. Pa čeprav so
bila nekatera pričakovanja večja.

Kot uspeh pa si smemo šteti tudi
dejstvo, da se je SLS v predvolilni

kampanji javno in dosledno
opredelila za politične spre-
membe, katerih nosilke bodo
stranke, ki so članice Evropske
ljudske stranke. Volivci so te
spremembe tudi dosegli. Na-
jveč zaupanja in odgovornos-
ti so namenili zmagovalki vo-
litev SDS, ob tem pa so 7
pomembnih in dragocenih
poslanskih sedežev zaupali
tudi SLS. Še več, tudi načel-
na drža SLS v predvolilnih
soočenjih je pripomogla k
velikemu skupnemu uspe-
hu vseh treh strank, ki so
sodelovale v Zboru za re-
publiko, še posebej k
zgodovinskemu uspehu
SDS.

V SLS tudi po volit-
vah ne bomo sprem-
injali naših stališč; tako
programskih kot poli-
tičnih. To pa pomeni, da smo odprti
za sodelovanje v vladni koaliciji
strank, ki so jim volivci namenili 45
poslanskih mest. Ob prepričanju, da
je poleg programa za trdnost koalicije
ključna enakopravnost in partnerski
odnosi. V SLS smo na svoji koži
občutili aroganco in nepartnerstvo -
še posebej v zadnjem mandatu, ko
smo bili vladna stranka. Razumljivo
pa je, da bo SLS postala načelna
opozicijska stranka v dveh primerih -
če ne bo uradno povabljena v koalici-
jo ali pa če po pogajanjih ne bo do-
segla garancije za partnerski in ena-
kopravni položaj. O teh odločitvah bo
več jasno v naslednjih tednih. Potreb-
na bo potrpežljivost, korektnost in
zaupanje z vseh strani.

In kako diha SLS po volitvah?

Kot predsednik se zavedam odgo-
vornega položaja stranke.

Z oceno volilnega rezultata želim
biti realen, nikakor pa ne nekritičen.
Nenazadnje smo prejeli 2 poslanca
manj kot pred 4 leti. Razlike v pro-
centih po volilnih okrajih so zelo ve-
like, prevelike. Najprej čestitke in zah-
vala uspešnim volilnim okrajem. Pred-
stavljajo nam lahko model, kako biti

uspešen. Po drugi
strani imamo volilne okraje, kjer je
bi dosežen zelo slab rezultat, ne
samo v velikih mestih, tudi drugod.
To mora predstavljati alarm za vse,
tako centralo stranke, kot za vodst-
va občinskih odborov.

Te volitve so bile tudi uvertura v
občinske in županske volitve čez 2
leti. Tu nas čaka velik organizacijski
izziv, kako okrepiti delo na centrali,
ki bo pripravljalo teren za uspešen
nastop stranke na lokalnih volitvah.
Pomembno vlogo ima Klub žup-
anov SLS.

Vesel sem pozitivne energije in
enotnosti v novi poslanski skupini.
Tega smo v prejšnji sestavi zelo
pogrešali.

Dobro je, ker se v stranki nadal-
juje programsko snovanje v okviru
skupine, ki je pripravila predvolilni
program stranke. Prav v teh dneh
posamezni pododbori aktivno de-
lujejo pri obravnavi programskih
izhodišč za novo koalicijsko pogod-
bo, ki so jih pripravili kolegi v SDS.
Tekst bo potreben dopolnitve in
nekaterih sprememb, še posebej na
področju decentralizacije in fi-

nančne podhran-
jenosti slovenskih občin, jasnih stal-
išč glede pravične meje na morju in
na kopnem z Republiko Hrvaško, bolj
konkretnih rešitev pri družinski poli-
tiki, stanovanjih za mlade, področje
kmetijstva, če omenim vsaj nekatera
področja.

Kot je bilo zapisano v uvodu, v Slo-
veniji so se na volitvah zgodile velike
politične spremembe. Ljudje so volili
pogumno. Hočejo spremembe. Hoče-
jo drugačen odnos oblasti do države
in do ljudi. Pričakujejo odgovornost
do države in dostojanstvo do ljudi.

SLS si bo za to prizadevala. Za več
odgovornosti, za več dostojanstva.
Pojdimo skupaj pogumno naprej.

Janez PODOBNIK
Predsednik SLS
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SLS ustanovila novo poslansko skupino
Poslanska skupina SLS se je seji 26. oktobra 2004 konstituirala in za svojega

vodjo soglasno izvolila dosedanjega začasnega vodjo Jakoba Presečnika. Po-
slanci so razpravljali še o postopkih dokončnega konstituiranja DZ in programskem
delu za delovanje v naslednjem mandatnem obdobju. Naši poslanci so se seznanili
tudi z osnutkom programskih izhodišč koalicijske pogodbe, ki jo je SLS posredoval
najverjetnejši mandatar za sestavo nove vlade Janez Janša. Predsednik stranke
Janez Podobnik je ocenil, da so programska izhodišča v osnutku “dober obet”,
čeprav bi v ljudski stranki posamezna področja osnutka koalicijske pogodbe tudi
dopolnili. »Sicer pa si v SLS želimo biti del političnih sprememb, ki se trenutno
odvijajo v Sloveniji in v tem okviru vidimo svojo potencialno politično prihodnost« je
še dodal novi vodja poslanske skupine Jakob Presečnik.

Poslanska skupina je na ustanovnem sestanku razpravljala tudi o področjih
osnutka koalicijske pogodbe, ki bi jih bilo treba po mnenju poslancev dopolniti.
Posebno poglavje bi tako namenili družinski politiki in demografski problematiki,
decentralizaciji - tu predlagamo večjo finančno stabilnost občin - ter zavzemanju za

Enotna podpora Jakobu Presečniku v poslanski skupini SLS
Na današnji seji poslanske skupine Slovenske ljudske stranke je bil za

stalnega vodjo soglasno izbran Jakob Presečnik, ki je bil do sedaj tudi
začasni vodja poslanske skupine.

V poslansko skupino SLS je vstopilo vseh 7 poslancev, ki so bili izvoljeni
na listi SLS: Jakob Presečnik iz Mozirja, Mihael Prevc iz Železnikov, Josip
Bajc iz Postojne, Stanislav Brenčič iz Logatca, Kristijan Janc iz Sevnice,
Franc Kangler iz Maribora in Janez Kramberger iz Lenarta v Slovenskih
goricah.

Jakob Presečnik je povedal, da pričakujejo, da bo predsednik države
čimprej opravil pogovore z vsemi vodji poslanskih skupin in predlagal kandi-
data za mandatarja vlade, saj mora po mnenju SLS Slovenija čimprej dobiti
vlado s polnimi pooblastili.

V Slovenski ljudski stranki smo sicer že prejeli predlog osnutka program-
skega dela morebitne koalicijske pogodbe za prihodnjo vlado, v teh dneh pa
se sestajajo tudi posamezni programski odbori SLS, ki pregledujejo gradivo
ter na podlagi programa SLS oblikujejo predloge, pripombe in dopolnitve.
Ob morebitnem sodelovanju v prihodnji vladi, bo SLS posebno pozornost
namenjala decentralizaciji Slovenije, regionalnemu razvoju in večji vlogi
občin, družinski politiki, izboljšanju pogojev za razvoj gospodarstva, podeže-
lja in kmetijstva ter ureditvi pravične meje z Republiko Hrvaško.

Vabljeni!
Rok Ravnikar

pravično mejo s sosednjo Hrvaško. V osnutku koalicijske pogodbe morda nekoliko
pogrešamo tudi poglavje, ki bi urejalo vprašanje zamejcev in Slovencev po svetu,
dopolnili pa bi tudi področje davčne politike. Podobnik ocenjuje, da so program-
ska izhodišča dober obet, da pa je treba še poiskati dogovore o ključnih program-
skih poudarkih in hkrati ne skriva, da SLS svojo politično prihodnost vidi v vladni
koaliciji.

O konkretnih kadrovskih zahtevah, ki bi jih imela SLS ob morebitnem vstopu v
koalicijo, pa predsednik medijem še vedno ni želel govoriti.

“Koalicija je trdna takrat, ko tovrstna stališča najprej predstaviš pogajalskim
partnerjem in šele nato javnosti,” pravi Podobnik. Sicer pa poudarja, da imamo v
ljudski stranki kompetentne ljudi, ki lahko prevzamejo odgovorne funkcije v vladi,
če bodo vanjo povabljeni in če bo koalicijska pogodba podpisana. V SLS si tudi
želimo, da bi predsednik republike Janez Drnovšek vodje poslanskih skupin relativ-
no hitro povabil na pogovore, da bi v državnem zboru čim hitreje prišlo do odločitve
o novem mandatarju za sestavo vlade.

Z najverjetnejšim mandatarjem Janšo se SLS ta teden še ni sestala, se je pa Janša
minuli petek udeležil seje poslanske skupine ljudske stranke. Po pogovoru z Janšo
smo se v SLS odločili, da svojega kandidata ne predlagamo na mesto podpredsedni-
ka državnega zbora. Takšna rešitev naj bi bila namreč najboljša tudi za oblikovanje
vladne koalicije. “Bilo nam je nedvoumno rečeno, da bo s tem lahko poslanska
skupina SLS dobila pomembno težo pri oblikovanju nekaterih drugih pomembnih
delovnih teles DZ, ta teža se lahko uveljavi tudi pri pogajanjih za oblikovanje vladne
koalicije,” je dejal Podobnik. Tudi Presečnik pravi, da je poslanska skupina dobila
jasno zagotovilo, da se bo “to upoštevalo pri ostalih funkcijah v DZ”.                   b.r.
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S 26. redne seje Državnega sveta
Državni svetniki so podprli naslednje pobude in vprašanja državnih svetnikov in

svetnic:
• pobudo državnega svetnika Antona Peršaka za razrešitev finančnih težav in vpraš-

ljivih razmer v številnih športnih organizacijah (društva, klubi) in predlaga Mini-
strstvu za šolstvo, znanost in šport in Ministrstvu za delo, družino in socialne
zadeve, da preučita veljavno ureditev delovnih oziroma pogodbenih razmerij med
športnimi klubi oz. društvi in poklicnimi športniki.

• vprašanje državnega svetnika Jožefa Jeraja Ministrstvu za zunanje zadeve Re-
publike Slovenije, da preuči in odgovori na naslednje vprašanje: Zakaj Republi-
ka Slovenija Ruski federaciji kot depozitarju še ni notificirala nasledstva Avstrij-
ske državne pogodbe?

• pobudo državnega svetnika Rada Krpača za dopolnitev Resolucije o prometni
politiki Republike Slovenije in predlaga Vladi Republike Slovenije, da pobudo
preuči in nanjo odgovori.

• pobudo Komisije za mednarodne odnose in evropske zadeve o položaju sloven-
ske manjšine v Avstriji in Italiji, da Ministrstvo za zunanje zadeve ter Urad Repub-
like Slovenije za Slovence v zamejstvu in po svetu preučita naslednja vprašanja:

1. Državni svet pričakuje, da si bo Ministrstvo za zunanje zadeve prizadevalo za
uresničitev pravic slovenske manjšine, ki izhajajo iz Avstrijske državne pogod-
be in razsodbe Ustavnega sodišča Republike Avstrije in bo okrepilo prizadeva-
nja za nadaljevanje “konference konsenza” o postavitvi dodatnih dvojezičnih
krajevnih napisov na južnem Koroškem.

2. Državni svet pričakuje, da bo Ministrstvo za zunanje zadeve v vseh stikih s
predstavniki italijanskih oblasti opozarjalo na vprašanje izvajanja zakona o zaš-
čiti slovenske manjšine v Italiji in preuči ustreznost opozarjanja z diplomatskimi
notami.

3. Državni svet se je seznanil z mnenjem komisije, da Urad Republike Slovenije
za Slovence v zamejstvu in po svetu s tem, ko ni zagotovil prisotnosti ustrezne-
ga predstavnika na seji komisije, ni namenil zadostne pozornosti obravnavi
omenjene problematike.

Zasedala je komisija Državnega sveta za gospodarstvo
kjer aktivno sodelujejo tudi naši svetniki. Komisija je obravnavala Poročilo o delu

Agencije za trg vrednostnih papirjev za leto 2003 in Poročilo o stanju na trgu vred-
nostnih papirjev v letu 2003. Komisija ni oblikovala pripomb k poročiloma, menila
pa je, da še vedno niso ustvarjeni vsi pogoji za učinkovito delovanje trgov vrednost-
nih papirjev, pri čemer bi bolj razvit primarni trg imel pomembno vlogo na sekun-
darnem trgu vrednostnih papirjev. Komisija je ponovno opozorila na problem ob-
davčitve kapitalskih dobičkov znotraj triletnega obdobja in s tem v zvezi omejevanja
hitrejšega razvoja kapitalskega trga. Komisija se zavzema za spremembo zakon-
skega določila, ki določa triletno obdobje za obdavčitev kapitalskega dobička in
pričakuje od Agencije za trg vrednostnih papirjev ustrezen strokoven predlog za
skrajšanje tega obdobja.

Komisija je na seji obravnavala tudi Poročilo o stanju na področju zavarovalništva
za leto 2003 in Poročilo o delu Agencije za zavarovalni nadzor za leto 2003 ter
Poročilo o izvajanju zakona o zaključku lastninjenja in privatizaciji pravnih oseb v
lasti Slovenske razvojne družbe d.d. v likvidaciji in jih sprejela.

Komisija državnega sveta za mednarodne odnose in evropske zadeve
je obravnavala incident, ki se je 22. septembra 2004 zgodil na levem bregu

reke Dragonje, ko je hrvaška policija odvzela svobodo dvanajstim slovenskim dr-
žavljanom. Ker so se s samimi okoliščinami omenjenega incidenta in s sprejetimi
ukrepi člani komisije seznanili že na skupni seji s Komisijo državnega sveta za po-
litični sistem, ki je bila 27. 9. 2004, sta predstavnika Ministrstva za zunanje zadeve
in Ministrstva za notranje zadeve prisotne seznanila z aktivnostmi, ki so potekale
oz. potekajo po incidentu. Komisija je podprla sklepe, ki jih je sprejela Komisija
državnega sveta za politični sistem z dopolnilom, da naj Vlada Republike Slovenije
nemudoma preveri ustreznost pripravljanja gradiv za morebitno mediacijo ali arbi-
tražo s Hrvaško. Za uspešno strategijo nadaljnjih aktivnosti na področjih, kjer drža-
vi še nista našli ustreznih rešitev, pa naj si Vlada Republike Slovenije intenzivno
prizadeva za sporazumno rešitev mejnih vprašanj še v procesu pristopanja Repub-
like Hrvaške v članstvo Evropske unije.

V nadaljevanju seje so člane komisije predstavniki slovenske manjšine v Avstriji
in Italiji seznanili s položajem slovenske manjšine v omenjenih sosednjih državah.
Mag. Marjan Pipp iz Narodnega sveta koroških Slovencev je opozoril, da bo avstrij-
ska zvezna vlada nadaljevala konferenco konsenza o postavitvi dodatnih dvojezič-
nih krajevnih napisov na južnem Koroškem, ki jo je za jesen napovedal zvezni kancler,
le v primeru, če bo pričakovala uspeh. Komisija ugotavlja, da se tako na avstrijski
kot na italijanski strani še vedno srečujemo z nadaljnjim zavlačevanjem pri uresni-
čevanju varstva pravic slovenske manjšine. Predvsem avstrijski negativni odnos do
odločbe avstrijskega ustavnega sodišča iz leta 2001 o topografskih oznakah in
napisih ter zavlačevanje italijanske vlade pri uresničevanju sprejetega zakona o
zaščiti slovenske manjšine, poleg nekaterih drugih odprtih vprašanj, ki zadevajo
uresničevanje pravic slovenske manjšine, še vedno ohranjajo problem kritičnega

varstva slovenske manjšine v sosednjih državah.
Glede delovnega osnutka predloga zakona o odnosih Republike Slovenije s Slo-

venci, ki živijo zunaj njenih meja, so predstavniki slovenske manjšinske koordinaci-
je mnenja, da bi bilo potrebno ločiti problematiko Slovencev v sosednjih državah in
Slovencev po svetu. Člani komisije pa so menili, da delovno gradivo, ki je bilo
pripravljeno v okviru delovne skupine komisije, predstavlja dobro podlago, ki jo je
mogoče nadgraditi s tvornim sodelovanjem stroke (Inštituta za narodnostna vpra-
šanja), manjšinskih organizacij in Slovencev po svetu.

Predsednik Državnega sveta Janez Sušnik z delegacijo na
uradnem obisku na Slovaškem

Predsednik državnega sveta Sušnik je na povabilo predsednika slovaškega
parlamenta Pavola Hrušovskega uradno obiskal Slovaško republiko. V okviru
obiska se je Sušnik srečal še z ministrom za gospodarstvo in podpredsednikom
vlade Pavolom Ruskom, podpredsednikom Parlamenta Belo Bugarjem, sklepni
dan obiska na Slovaškem pa ga je sprejel tudi predsednik Slovaške republike
Rudolf Schuster. Delegacija je obiskala tudi družbo Izomat iz Nove Bane, kjer
se je srečala s tamkajšnjim županom Jurajom Schwarzom. V okviru obiska se je
predsednik Sušnik srečal tudi z županom Bratislave Andrejem Durkovskym,
sekretar Primož Hainz pa s sekretarjem slovaškega Parlamenta Miroslavom
Zaluszkym.

VPIS PREDSEDNIKA SUŠNIKA V SPOMINSKO KNJIGO
PARLAMENTA SLOVAŠKE REPUBLIKE,OB NJEM
PREDSEDNIK PAVOL HRUŠOVSKY

PREDSEDNIKA SUŠNIK IN HRUŠOVSKY MED NOVINARSKO
KONFERENCO

SPREJEM PRI MINISTRU ZA GOSPODARSTVO IN PODPREDSEDNIKU VLADE PAVOLU RUSKU

Sprejem pri predsedniku Slovaške republike Rudolfu Schustru

Sajenje lipe

Sprejem pri županu Nove Bane

Obisk družbe Izomat

Marjan Maučec in župan
Juraj Schwarz

b.r.
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- pokrajine po meri ljudi
- povečanje pristojnosti občinam
- 25% povečanje sredstev za občine
- prenos ministrstev, agencij, ura-
dov in drugih državnih ustanov ter
sedežev državnih podjetij v različ-
na mesta po Sloveniji

I. UVOD
1. Ocena stanja in razlogi za
decentralizacijo

Stranka, ki več kot desetletje vodi Slo-
venijo je najbolj prepoznavna po central-
istični politiki. To centralistično politi-
ko je mogoče ponazoriti tudi s takimi
primeri kot je nedavni prenos pristojnos-
ti za podeljevanje dimnikarskih koncesij
iz občin na državo. Centralizacija posta-
ja popolna in vseobsegajoča. Zgolj s po-
pravki sedanje politike vladajoče koalicije
tega trenda ni mogoče niti zaustaviti, še
manj pa odpraviti. Možnosti sta samo
dve: ali s popolno spremembo pristopa
onemogočiti kakršno koli nadaljnjo cen-
tralizacijo in trend obrniti, ali pa bo cen-
tralizacija pripeljala do popolne brezper-
spektivnosti in razvojnega nazadovanja v

številnih slovenskih regijah. Najboljša ute-
meljitev so statistični podatki, ki govorijo
sami zase.

Zaskrbljujoči kazalci: razvojne razlike
med slovenskimi regijami, razlike v stopn-
jah brezposelnosti med posameznimi regi-
jami, itn. kažejo na potrebo po odločnem
rezu in Slovenska ljudska stranka je tista,
ki bo ta rez, torej popolno decentralizaci-
jo, tudi izpeljala. Politiko skladnega re-
gionalnega razvoja lahko najbolj učinko-
vito izvajamo s tem, da se pristojnosti in
institucije približajo ljudem in njihovim
problemom, predvsem pa, da se zagotovi
kar se da enakomerna razporeditev le teh
po vsej državi.

Slovenija je po mnogih kazalcih ena
najbolj centraliziranih držav v Evropi, tako
z vidika pristojnosti, ki jih neposredno
izvaja država, glede deleža bruto
družbenega proizvoda, ki ga porabi nep-

osredno država, kakor tudi glede na delež
davkov, ki jih pobere država. Storitve slov-
enske javne uprave so zaradi prevelike
centralizacije neenako razporejene po
državi, prav tako pa je tudi dostop do jav-
nih sredstev neenak glede na primerjavo
med Ljubljano in drugimi deli Slovenije.
Posledice državnega centralizma so:
- kdor se je danes rodil v Prekmurju ali

kateri drugi manj razviti regiji,  je
vnaprej postavljen v vlogo drugo-
razrednega državljana, razen če ga ne
bodo starši usmerili tako, da se bo
izobraževal in tudi sicer pripravljal za
službo v Ljubljani;

- ker Slovenija postaja Ljubljana z okoli-
co ima okolica svojemu nazivu prim-
erno raven storitev, se pravi, slabšo kot
bi lahko bila;

- ker so ljubljanski birokrati prepričani,
da najbolj vedo npr., kakšne dimnikar-
ske storitve rabijo v Vremski dolini, je
jasno, da so njihove odločitve dražje

in slabše kot bi lahko bile;
- odtujenost javnih služb od

državljanov;
- občutek odrinjenosti in zapostavl-

jenosti pri ljudeh v mnogih regijah,
zaradi slabših zaposlitvenih, raz-
vojnih in drugih možnosti.

Celovita decentralizacija Slovenije
mora biti prioritetna naloga slovenske
države.

Na prvem mestu izpostavljamo
nujnost, da se najmanj za četrtino pove-
čajo sredstva za izvajanje občinskih pro-
jektov, saj so povečini ti projekti tisti,
od katerih je najbolj odvisna kakovost
življenja državljanov. Dokazano je tudi,
da se sredstva za različne projekte, ki se
ne usmerjajo direktno iz države, ampak
preko občin, praviloma bolje opleme-
nitijo in s tem dosežejo boljše učinke.
Prav tako se zavzemamo za povečanje
pristojnosti občinam, s poudarkom na
prostorskem področju.

Lokacije za razne ministrstva, urade in druge ustanove so okvirni predlog,
ki se lahko in se verjetno še bo spreminjal. SLS bo podpirala prenos v
druga mesta oz. kraje, kjer bodo ob izpolnjevanju ostalih kriterijev, tudi
lokalne skupnosti pokazale zadosten interes in pripravljenost, da se poiš-
če za državno in davkoplačevalce optimalno rešitev.
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3. Poglavitne rešitve decentralizacije in utemeljitve

Maribor
Ministrstvo za gospodarstvo
Agencija za gospodarsko promocijo Slovenije in tuje investicije
Tržni inšpektorat
Urad za varstvo potrošnikov
Ministrstvo za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano
Fitosanitarna uprava
Agencija za kmetijske trge in razvoj podeželja
Drugi finančni steber v Sloveniji
Nova kreditna banka Maribor in Poštna banka Slovenije
združene zavarovalnice:
Zavarovalnica Maribor
Pozavarovalnica Sava
Zavarovalnica Tilia
ter Slovenica in Adriatic, če bo prišlo do odločitve lastnikov o prodaji oz. združitvi.

Utemeljitev:
- Maribor bo postal drugo vladno mesto;
- odločanje o pomembnih državnih zadevah se bo preneslo tudi v severovzhod-

no Slovenijo;
- s tem bodo prišla v Maribor in severovzhodno Slovenijo nova delovna mesta;
- prihod državnih institucij bo okrepil status Maribora in ga naredil privlačnega

tudi za privatne investitorje.

Kranj
Ministrstvo za šolstvo, znanost in šport
Inšpektorat RS za šolstvo in šport
Urad RS za meroslovje (MIRS)

Utemeljitev:
- Kranj je mesto, v katerem deluje nekaj visoko tehnološko razvitih podjetij, ki

so nosilci razvoja na svojih področjih in je prav, da se zgradi tesnejša povezava
med njimi, raziskovalnim in visokošolskim sistemom.

Prebivalstvo po starostnih skupinah in spolu, statistične regije,-
Bottom of Form

Vir: Statistični urad Republike Slovenije, Popis prebivalstva, Bottom of Form

Tabela: Bruto domači proizvod v obdobju 2000–2002 in bruto dodana vrednost leta
2002 po posameznih statističnih regijah v Sloveniji

Vir: Urad za makroekonomske analize in razvoj. Ekonomsko ogledalo, julij 2004.

Prenos državnih ustanov v različne
regije in mesta po Sloveniji je pomemben
ukrep, s katerim se bodo dosegli predvsem
učinki na področju skladnejšega region-
alnega razvoja, zmanjševanja razvojnih
razlik drugih slovenskih regij v primerjavi
z Ljubljano, ublažitev negativnih de-
mografskih trendov, kakovostnejše izva-
janje nalog, za katere so pristojni
posamezni državni organi. Prenos
državnih ustanov v druge regije je hkrati
način, da se državo prisili k ureditvi in
izboljšanju infrastrukture. S tem bo
dostop do institucij tudi občutno enos-
tavnejši.

Slovenska ljudska stranka podpira nas-
tanek pokrajin v Sloveniji, ki morajo biti
ustanovljene na podlagi soodločanja občin
oziroma državljank in državljanov Repub-
like Slovenije, torej po volji ljudi. Občina
je in mora ostati temeljna ustanova lokal-
ne samouprave. Nastanek pokrajin mora
pomeniti zmanjšanje pristojnosti države.
Pristojnosti se morajo prenesti na pokra-
jine iz države, nikakor pa se ne smejo zman-
jšati pristojnosti občin. Pokrajina občine
ne more nadomestiti, lahko jo samo
dopolni. Pokrajina bo torej nadgradnja
prve stopnje lokalne samouprave.

Razlike v bruto družbenemu produktu
na prebivalca med posameznimi regijami
v Sloveniji so alarmantne in pomenijo za
manj razvite regije približno tako situaci-
jo, kot bi atlet iz manj razvite regije v teku
na 100 m tekel z vrečo cementa na ra-
mah, medtem ko njegovi tekmeci upora-
bljajo najnovejšo športno opremo.

2. Cilji in načela”
Decentralizacija bo izvedena s prenos-

om državnih ustanov iz Ljubljane v: Mari-
bor, Celje, Kranj, Jesenice, Koper, Nova
Gorica, Bovec, Novo mesto, Murska So-
bota, Ptuj, Ormož, Velenje, Trbovlje, Liti-
ja, Škofja Loka, Krško, Brežice, Grosupl-
je, Domžale, Vrhnika, Postojna, Idrija in
druga ter na Koroško in v Belo krajino.

Utrdili bomo 3. razvojno os – Koroška
(Holmec, Dravograd, Slovenj Gradec, Ve-
lenje, Laško, Zidani most, Novo mesto,
Bela krajina –do hrvaške meje), ki bo med
drugim v veliki meri prispevala k pospeše-
ni izgradnji infrastrukture tega področja.

Temeljna cilja decentralizacije sta zago-
tavljanje skladnejšega regionalnega razvo-
ja in zmanjševanje razvojnih razlik med
Ljubljano in drugimi slovenskimi regijami.

Temeljno načelo de-
centralizacije je, da ima
v vsaki zgodovinski
regiji v Sloveniji sedež
vsaj ena državna
ustanova. Načela za iz-
bor lokacij za prenos
državnih ustanov so
naslednja: Maribor, gle-
de na velikost, gospo-
darski in nacionalni
pomen, postane drugo
slovensko vladno mes-
to; posamezne državne
ustanove se prenesejo v
tiste kraje, kjer je prob-
lematika, ki najbolj
zadeva njeno delovno
področje, najbolj nav-
zoča.
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Koper
Ministrstvo za promet
Prometni inšpektorat
Uprava za pomorstvo
Uprava za civilno letalstvo
Utrjevanje tretje univerze (nadaljnje uvel-
javljanje in krepitev položaja tretje
univerze)

Utemeljitev:
- Koper je eno od razvojnih središč Slo-

venije in eno od naših oken v svet, na-
jpomembnejša slovenska luka, naj-
močnejši generator razvoja železnice
in kot tak očitna izbira za umestitev
Ministrstva za promet.

Murska Sobota
Služba Vlade RS za strukturno politiko in
regionalni razvoj

Utemeljitev:
- mladi izobraženi Pomurci morajo tudi

v Pomurju imeti možnost za zaposlitev
na zahtevnejših in bolje plačanih de-
lovnih mestih;

- gre za najmanj razvito slovensko regi-
jo, kar dokazujejo tudi statistični po-
datki. Ob ustrezni regionalni in infras-
trukturni politiki lahko Pomurje doživi
razcvet.

Ljutomer
Javna agencija za regionalni razvoj
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Zato, da se nadomesti finančne izpade v preteklih letih (nove obveznosti in pristojnosti, DDV,…) in da bi bile občine sposobne prijav na EU razpise je nujno podhranjenost odpraviti.
Predlagamo, da se primerna poraba na prebivalca poveča za 25%. Neupravičeno se novoustanovljene občine finančno šibi z 4% oz 8% manjšo primerno porabo kot to določa
sedanja ureditev v 20a. Členu Zakona o financiranju občin. Z zakonom o izvrševanju proračuna naj se koregira zadnja dva odstavka 20a. Člena ZFO tako, da bo koeficient za mestne
občine 0,78 (sedaj 0,78) za občine s sedežem upravnih enot 0,76 (sedaj 0,74) in ostale občine 0,74 (sedaj 0,70).

Utemeljitev:
- ta del Slovenije je eno najbolj razvojno

ogroženih območij v Sloveniji, zato je
pomembno, da se vsaj nekatere vladne
institucije, katerih naloga je, da zago-
tavljajo skladen regionalni razvoj, na-
hajajo v okolju, ki je v težavnem
položaju;

- računamo, da bo ta agencija, če bo
locirana na tem območju, še s posebno
skrbjo reševala vprašanje skladnega re-
gionalnega razvoja na tem območju.

Slovenska Bistrica
Urad za varstvo konkurence

Utemeljitev:
- Slovenska Bistrica je dobro infrastruk-

turno povezana z drugimi deli Slo-
venije.

Ptuj
Veterinarska uprava RS    

Utemeljitev:
- Veterinarska uprava je izjemno

pomembna institucija tako za kmete,
kakor tudi za proizvodnjo varne hrane.
Ptuj in ptujsko polje imata bogato
tradicijo na področju pridelovanja
hrane in promocije kakovostnih
kmetijskih pridelkov in proizvodov ter
živilske industrije in je zato primeren
sedež za tako institucijo.

Koroška
Inšpektorat za
kmetijstvo, goz-
darstvo in hrano
Sedež Koncerna
slovenske žele-
zarne

Utemeljitev:
- Koroška mora prisiliti državo v ure-

ditev infrastrukture, ki bo omogočala
uspešno delovanje omenjenega inšpe-
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ktorata in sorodnih ustanov.
- Koroške občine bodo v sodelovanju s Svetom Koroške regije določile sedež Inšpe-

ktorata za kmetisjtvo, gozdarstvo in prehrano ter Sedež Koncerna slovenske
železarne.

Celje
Državni svet
Vrhovno sodišče
Vrhovno državno tožilstvo

Utemeljitev:
- Celje je izjemno dobro prometno povezano mesto z vsemi deli Slovenije. Hkrati

ima tudi dobro središčno geografsko lego.
- Celje ima kot eno največjih slovenskih mest tudi kakovostno infrastrukturo.

Novo mesto
Varuh človekovih pravic
Agencija RS za zdravila in medicinske
pripomočke
Četrta univerza

Utemeljitev:
- ustanovitev Univerze na Dolen-

jskem bi bila pomembna razvojna
vzpodbuda za Dolenjsko in Posavje,

- Ni razlogov, da bi varuh človekovih
pravic moral imeti svoj sedež v pre-
stolnici.

- Novo mesto je središče zelo uspešne
slovenske farmacevtske industrije.

Bela krajina
Inštitut za vinogradništvo

Utemeljitev:
- Inštitut za vinogradništvo je smiselno

umestiti v okoliš, ki je znan kot vino-
rodni okoliš ter s katero se ukvarjajo
številni tamkajšnji prebivalci.

- Belokranjske občine bodo določile
sedež Inštituta za vinogradnštvo.

Grosuplje
Davčna uprava

Utemeljitev:
- Grosuplje je

i n f r a s t r uk -
turno poveza-
no, hitro se
razvija in je v
bližini pres-
tolnice,

- razbremeni-
tev Ljubljane
( p r e d v s e m
prostorsko in prometno).

Krško
Uprava za jedrsko varnost

Utemeljitev:
- v Krškem je največji sloven-

ski jedrski objekt in je pov-
sem normalno, da je insti-
tucija, ki je v veliki meri ve-
zana na delovanje tega objek-
ta locirana v njegovi bližini.

Brežice
Carinska uprava

Utemeljitev:
- Z vstopom Slovenije

v EU se carinske ak-
tivnosti usmerjajo na
mejo z državo, ki edi-
na od naših sosed ni
članica EU. Glede na
bližino državne meje,
Brežice predstavljajo
dobro lokacijo.

Nova Gorica
Urad za Slovence v zamejstvu in
po svetu

Utemeljitev:
- zaradi bližine zamejskih Slo-

vencev v Italiji in tudi Avstriji
je Nova Gorica zelo primer-
na lokacija za Urad za Slo-
vence v zamejstvu in po svetu,

Bovec
Inštitut za raziskovanje prve
svetovne vojne

Utemeljitev:
- Bovec je mesto velikega pre-

boja fronte v prvi svetovni
vojni. Ustanovitev inštituta
pomeni obeležitev tega ob-
dobja evropske zgodovine,
podobno, kot v nekaterih
drugih evropskih državah.

Domžale
Stanovanjski sklad

Utemeljitev:
- Domžale so hitro razvijajoče mesto z vsestranskimi poveza-

vami s prestolnico in drugimi kraji,
- razbremenitev Ljubljane (predvsem prostorsko in prometno).

Vrhnika
Direkcija za ceste

Utemeljitev:
- Vrhnika je infrastruk-

turno povezana tako s
prestolnico in drugimi
deli in izpolnjuje tudi
druge pogoje kot sedež
te ustanove.

- Razbremenitev Ljubljane (predvsem prostorsko in prometno).

Idrija
Ustanovitev Zavoda za varstvo tehnične dediščine

Utemeljitev:
- Idrija je mesto z bogato tehnično dediščino in med-

narodno priznanim pristopom ohranjanja le-te.
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Škofja Loka
Urad RS za mladino
Zavod za slepo in slabovid-
no mladino (Organizacijska
enota)

Utemeljitev:
- Vlada je na seji 29. juli-

ja 2004 sprejela sklep, s
katerim se Organizacijs-
ka enota Srednja šola in
dom pri Centru slepih in slabovidnih Škofja Loka pripoji in preseli v Zavod za
slepo in slabovidno mladino v Ljubljani. Zahtevamo, da Organizacijska enota os-
tane v Škofji Loki in da se sklep Vlade temu primerno spremeni.

Postojna
Zavod za gozdove

Utemeljitev:
- Postojna ima

znano gozdars-
ko tradicijo,
posebno v pov-
ezavi z gozdar-
skim šolstvom,
i n f r a s t r u k -
turno je kako-
vostno umešče-
na v slovenski
prostor.

Litija
Javna agencija za te-
hnološki razvoj

Utemeljitev:
- Ni razlogov, da bi

moral biti sedež
te ustanove  v pre-
stolnici, po drugi
strani pa za Liti-
jo to pomeni dejansko in statusno okrepitev okolja, ki je v zadnjem času, tudi
zaradi nedomišljenih potez države, doživelo gospodarske in socialne pretrese
(zaprtje obrata IUV Vrhnika).

Velenje
Urad za intelektualno lastnino

Utemeljitev:
- Velenje je s svojim gospo-

darskim potencialom in in-
ovativnostjo, ki je pripo-
mogla k uspehu v mednar-
odni konkurenci dokazalo,
da izpolnjuje pogoje za
umestitev Urada za intele-
ktualno lastnino v svojo
sredino.

Trbovlje
Ekološko razvojni sklad RS

Utemeljitev:
- Zasavje je ekološko obre-

menjeno, tudi zaradi tega,
ker pomemben del Slov-
enije oskrbuje z električno
energijo. Kljub različnim
zakonom razvojno zaosta-
ja za slovenskim pov-
prečjem.

Jesenice
Inštitut za socialno varstvo

Utemeljitev:
- Jesenice so infrastruk-

turno dobro povezane z
ostalimi deli Slovenije.

4. Ocena finančnih in drugih
posledic predloga decentralizacije
a) začetni stroški bodo: stroški prenosa

ustanov; urejanje prostorov in vz-
postavitev infrastrukture; v začetku
večji potni stroški.

b) neposredni prihranki za proračun
bodo: nižji stroški najemnin (velik del
državnih ustanov deluje v najetih
prostorih) oz. nižji stroški izgradnje
poslovnih prostorov, nižje cene
storitev in drugih materialnih strošk-
ov, potrebnih za delovanje ustanov.

c) dolgoročne pozitivne posledice:
zmanjšanje razvojnih razlik med slov-
enskimi regijami in občinami; bolj
enake možnosti za dostop do javnih
služb in varnih delovnih mest za vse
prebivalce v Sloveniji; sposobni in us-
posobljeni mladi in drugi kadri bodo
lahko ostali bliže rojstnega kraja in si
tam ustvarili družine; to je najcenejši
način reševanja stanovanjskih prob-
lemov (stanovanja izven glavnega
mesta so praviloma cenejša); pozitiv-
en učinek na ohranitev poseljenosti
slovenskega podeželja.

d) dolgoročni pozitivni učinki za Ljubl-
jano: razbremenitev prometa v
glavnem mestu in vpadnicah, spros-
titev kapacitet za uspešno kandi-
daturo za sedeže in oddelke evropskih
ustanov.
Natančno oceno finančnih in drugih

posledic decentralizacije bomo
predložili ob vložitvi predlogov spre-
memb zakonov in drugih aktov, ki bodo
potrebni za izvedbo tega projekta.

V nekaterih primerih prenosa gre
zgolj za odločitev investiranja na drugi
lokaciji, kot npr. gradnja nove sodne
palače, katere gradnja je že sicer v planu.
Izvede naj se v Celju in ne v Ljubljani.

5. Prikaz ureditve v drugih pravnih
sistemih in prilagojenost
predlagane ureditve pravu EU”

Evropska unija ima decentralizirane
celo najvišje organe in sicer na relaciji:
Bruselj (komisija, parlament), Luxem-
burg (sodna veja, komisija, parlament),
Strasbourg (sedež parlamenta), Frank-
furt (Evropska centralna banka). Decen-
tralizacija evropskih ustanov in izbira nji-
hovih sedežev sta aktualna in pomemb-
na tema v Evropski uniji tudi danes. Eno
od načel delovanja Evropske unije je
namreč tudi nadaljnja decentralizacija
ustanov in s tem utrjevanje navzočnosti
Evropske unije v državah članicah. Dose-
danje države članice so vse uspele pripel-
jati sedež kakšne evropske ustanove v
svojo državo npr. Patentni urad (Špani-
ja). Evropska zdravstvena agencija (Ve-
lika Britanija), Urad za boj proti rasizmu
in ksenofobiji (Avstrija), Evropski
policijski urad, (Nizozemska), Evrops-
ka okoljska agencija (Danska), Evrops-

ka fundacija za izboljšanje življenjskih
in delovnih pogojev (Irska), Evropski
center za razvoj poklicnega usposabljan-
ja (Grčija), Evropski nadzorni center za
druge in odvisnost od drog (Portugals-
ka), Evropski inštitut za varnostne
študije (Francija)… V zadnjem času
poteka aktivna razprava o tem, kje bo
sedež Evropske agencije za meje. Ena
od kandidatk za sedež te ustanove je tudi
Slovenija.

Med evropskimi državami je zelo vi-
soko stopnjo decentralizacije vzpostavi-
la Nemčija. Nemčija ima decentralizira-
na veje oblasti in ministrstva: Ustavno
sodišče (Karlsruhe), Vrhovno sodišče
(Karlsruhe), Centralna banka (Frank-
furt), Ministrstvo za promet (Bonn),
Ministrstvo za obrambo (Bonn), Min-
istrstvo za izobraževanje in znanost
(Bonn), Ministrstvo za varstvo potroš-
nikov, prehrano in kmetijstvo, Ministrst-
vo za zdravstvo in socialno varstvo
(Bonn), Ministrstvo za okolje (Bonn),
Urad zvezne vlade za kulturo (Bonn),
Računsko sodišče (Bonn), Finančno so-
dišče, Patentno sodišče (Munchen), So-
cialno sodišče (Kassel), Zvezno up-
ravno sodišče (Leipzig), Delovno sodiš-
če (Erfurt).

6. prilagojenost predlagane
ureditve pravu EU”

Vprašanje decentralizacije ni vprašan-
je, ki bi ga urejalo pravo EU, ampak je
prepuščeno državam članicam.

Zaključek
Gradivo je osnovni predlog Slovenske

ljudske stranke za projekt decentraliza-
cije, s katerim bomo vstopali v morebit-
na pogajanja o oblikovanju prihodnje
vlade. Predlog je hkrati spodbuda za
široko javno razpravo in izhodišče za
spodbujanje pozitivne konkurence med
slovenskimi kraji za čim boljše, čim cen-
ejše in čim učinkovitejše organiziranje
v tem dokumentu predvidenih in tudi
drugih državnih ustanov. Projekt bo
spodbudil vključevanje strokovnjakov na
območjih, kjer se bodo ustanove na-
hajale ter poudaril pomen neljubljanskih
krajev v Sloveniji.

Možne so spremembe in dopolnitve
tega predloga, ni pa možno odstopanje
od temeljne zahteve: Slovenijo je treba
decentralizirati.

Ali je ta projekt predvolilna obljuba
Slovenske ljudske stranke? Da, to je
predvolilna obljuba! V predvolilnem
času se dajejo obljube in zaveze. S to
našo predvolilno obljubo in zavezo želi-
mo spodbuditi tudi druge stranke, tudi
tiste, ki so dokazano centralistično us-
merjene, leto za letom pa dobivajo vo-
lilce na območjih, ki jih centralizem do-
besedno uničuje, da se javno izrečejo in
zavežejo za decentralizacijo Slovenije.
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Na volitvah poslancev v Državni zbor je imelo pravico glasovati skupaj 1.634.402 volivcev.
Glasovalo je skupaj 991.263 volivcev, to je 60,65 %.

URADNA SESTAVA DRŽAVNEGA ZBORA

Število oddanih glasovnic: 991.123
Število neveljavnih glasovnic: 22.351
Število veljavnih glasovnic: 968.772

Po volitvah

Spoštovane volivke in volivci!
Vsem, ki ste nam na državnozborskih

volitvah zaupali svoj glas se v imenu vseh
kandidatk in kandidatov Slovenske ljud-
ske stranke iskreno zahvaljujem.

V SLS smo z doseženimi sedmimi po-
slanskimi sedeži zadovoljni. Čeprav je
bilo po evropskih volitvah v stranko tež-
ko pripeljati novo energijo, nam je to
očitno uspelo.

SLS je glasnik tistih, ki niso najbolj gla-
sni v vsakdanjih političnih pogovorih, ki
si želijo mirno in stabilno državo ter goji-
jo močno pripadnost do slovenstva in Slo-
venije kot domovine; hkrati se prav ti ne-
lagodno počutijo ob nenehni negotovosti
glede slovenskih delovnih mest in jih skr-
bi za slovenstvo v tem odprtem gospodar-
skem in političnem prostoru, ki ga obliku-
jeta globalizacija in Evropska unija.

Slovenska ljudska stranka je do sedaj,
kot tudi naša predhodnica – zgodovinska
SLS, dolgoročno gradila na slovenskih na-
cionalnih interesih: bili smo edini, vztraj-
ni in zvesti zaščitnik interesov slovenskih
kmetov in podeželja ter regij in občin, še
posebno skrb pa namenjamo družinam
in otrokom.

Slovenski ljudski stranki je tako uspelo
v volilno kampanjo prinesti tudi nekatere

ključne teme, ki so pomembne za pri-
hodnost Slovenije, kot so decentraliza-
cija Slovenije, družinska politika in
vztrajanje na jasnih stališčih pri obliko-
vanju pravične slovensko-hrvaške meje.

Zaupanje, ki ste nam ga izkazali, je
za nas spodbuda in zaveza za odgovor-
no delo v prihodnje.

Janez Podobnik
Predsednik Slovenske ljudske stranke

Vsem predsednikom Občinskih odborov, članom volilnih štabov, županom, poslancem, državnim in občinskim svetnikom in vsem drugim članom ter simpatizer-
jem SLS, ki ste kakorkoli pripomogli k predstavitvi naših kandidatov in s tem k doseženemu rezultatu naše stranke se izkreno zahvaljujem. Upam in verjamem, da
bomo s polno energijo in pravočasno skupaj začeli s pripravami na naslednje preizkušnje.

Janez Podobnik, predsednik SLS

Z a h v a l a
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Kristijan Janc
Znanje in izkušnje iz gospodarstva in

politike bom kot poslanec izkoristil v do-
bro Sevnice, regije Posavje in Slovenije.

Združena funkcija župan – poslanec
se je v slovenskem prostoru izkazala kot
zelo dobra varianta za lokalno skupnost
in za državo.

Želim si:
Večji neposreden vpliv na še hitrejši

razvoj naše občine v povezavi z držav-
nimi projekti, ki potekajo in bodo pote-
kali pri nas in bodo imeli velik vpliv na
življenje v naši občini (HE, Centralna
čistilna naprava, šolstvo, športni objek-
ti, cestna infrastruktura, kulturni objek-
ti, vodooskrba…).

Povezovanje s poslanskimi skupinami
v dobro občine in regije, kjer je potrebno
pridobiti širšo podporo za projekte, večji
vpliv na reševanje gospodarskih proble-
mov in pomoč pri tehnološkem prestruk-
turiranju in razbremenjevanju delovno in-
tenzivnih gospodarskih panog.

Večjo zastopanost lokalnih proble-
mov in problemov malega človeka v
Ljubljani, podpiranje zakonskih rešitev,

Franc Kangler
Nekaj poudarkov, misli, besed ob uspe-
šno izpeljani volilni kampanji, vašem do-
brem rezultatu ; čemu ga pripisujete, kak-
šen način dela z volivci in volivkami ste
izbrali, kakšni so bili vaši občutki ob iz-
volitvi ...

SLS se je na letošnje DZ volitve do-
bro pripravila. Upal sem, da bomo do-
bili osem do deset mandatov, imamo pa
sedem poslancev. Prepričan sem, da bi
bil rezultat veliko boljši, če bi marsik-
do, ki je v preteklosti  na račun SLS imel
pomembno funkcijo v državi, zastavil tu-
di svoje ime in šel na volitve. Osebno
sem s svojim rezultatom zadovoljen, us-
peh pa pripisujem trdemu delu v volil-
nem okraju, delu z volivci in volivkami,
predvsem pa sodelovanje z lokalno

Mag. Janez Kramberger

ki bodo upoštevale tudi take interese.
Sevnica ima poslanca, ki bo v dobro

prostora deloval povezovalno in ki bo z
jasnimi stališči zastopal interese širokega
kroga ljudi. Znam sodelovati tudi s »poli-
tičnimi nasprotniki« in na tak način si
predstavljam tudi delo v parlamentu!

Demokracija je zelo širok pojem, ki ima
ob različnih življenjskih situacijah števil-
ne definicije. Leto 1990 predstavlja po-
memben mejnik, ki nas na nivoju lokal-
nega in državnega sprejemanja odločitev
dela zrelejše. Kultura dialoga v politiki se

je dvignila, kar so dokazali tako posamez-
niki kot politične stranke s svojimi volil-
nimi kampanjami v okviru zadnjih, držav-
nozborskih volitev. Dokazali smo, da
postaja kultura politike in politikov tudi na
tem področju bližja začrtani evropski poti.

Z izidom zadnjih državnozborskih vo-
litev sem lahko več kot zadovoljen, hkrati
pa sem zelo ponosen na volilni rezultat v
6. volilni enoti, okraju Sevnica, kjer sem
kandidiral za poslanca DZ RS. Volivci so
mi s svojimi glasovi doprinesli najboljši
rezultat na listi Slovenske ljudske stranke
v Sloveniji (27,8 %), ki je občutno boljši
kot rezultat stranke na državnem nivoju
(6,8 %). Ta rezultat je veliko priznanje za
dosedanje delo meni osebno in občinske-
mu odboru SLS Sevnica, hkrati pa tudi
velika odgovornost za nove delovne nalo-
ge, ki so še pred nami. Zavedam se, da je
običajno lažje priti na vrh, kot pa tam os-
tati. S trdim delom in konkretnimi deja-
nji bomo skupaj tu tudi ostali.

Poslanska skupina SLS s svojimi sed-
mimi člani res ni velika, je pa že v svojih
prvih srečanjih pokazala svojo enotnost
in konstruktivnost. Delovna skupina z že
izkušenimi parlamentarci, ki bo svoje vr-
ste osvežila z dvema novima poslancema

(Prevc, Janc), bo aktivno sodelovala pri
nadaljnjem razvoju naše Slovenije.

Delovanje v parlamentu je zame kot žu-
pana Občine Sevnica velik izziv, ker ver-
jamem, da bom kot župan in poslanec
vplival na odločitve, ki bodo v dobro vseh
državljanov in lokalne skupnosti. Upam,
da bomo čim prej konstituirali Vlado, de-
lovna telesa Državnega zbora in se lotili
pomembnih delovnih nalog.

Zastavil sem si svojo vizijo, katere
prioriteta je podpora programu Sloven-
ske ljudske stranke. Kot osrednja nalo-
ga je decentralizacija, ki vodi do zmanj-
šanja razlik med slovenskimi regijami,
sprememba davčne politike, s ciljem
pospešiti razvoj manj razvitih in demo-
grafsko ogroženih območij, ustanovitev
četrte univerze, ohranjanje in razvoj po-
deželja ter drugo.

V ospredje pa mora priti zame najpo-
membnejša naloga in sicer, da naredi-
mo našo državo in državni aparat bolj
prijazen do gospodarstva, do ohranja-
nja in oblikovanja novih delovnih mest.
Zavedam se namreč, da se prav na tem
področju začne in tudi konča vsaka
zgodba o uspehu.

skupnostjo. Tu  bi rad izpostavil predvsem
dva človeka, dva župana, Janeza Ribiča
in Venčeslava Senekoviča.

Kaj je za vas osebno demokracija, kaj so
volitve ?

Za mene osebno je demokracija to, da
lahko vsakdo vsakomur v stranki pove svo-
je mnenje in da pri tem ne pride do za-
mer. Seveda so mnenja velikokrat različ-
na in ravno v tem je bistvo demokracije;
da se mnenja krešejo in da znamo iz njih
izluščiti najboljšo pot do uspeha. Volitve
so za državljane in državljanke ter tudi
zame osebno velik praznik, praznik de-
mokracije, kjer se ljudje lahko odločajo
po svoji vesti in ocenjujejo politike in nji-
hova dejanja v preteklosti ter jih istočasno
nagrajujejo in jim zaupajo za prihodnost.

Kako doživljate parlament in kako poslan-
sko skupino;kakšno bi moralo biti po va-
šem mnenju delo le-te?

Poslanska skupina SLS je dobra in sko-
raj vsi člani so že preizkušeni parlamen-

tarci,  kar nam bo v parlamentu olajša-
lo delo. Prepričan sem, da bomo v veči-
ni stališč enotni. Seveda bo pomembna
tudi koalicija, predvsem mislim pro-
gramsko usklajenost koalicijskih strank.
Od tega bo tudi odvisno, kakšno bo de-
lo v  naši poslanski skupini. Če si v vla-
di je delo poslanske skupine nedvomno
drugačno kot če si v opoziciji.

Kakšna je vaša nadaljnja vizija dela stranke?

Prioriteta dela stranke morajo biti v
tem trenutku priprave na lokalne voli-
tve. Te so po zelo pomembne za nadalj-
nje uspešno delo naše stranke. Dobiti
moramo dobrega glavnega tajnika stran-
ke. V kolikor pa bomo povabljeni v koa-
licijo, bomo morali nastopati kot ena-
kovreden pogajalec na programskem,
kadrovskem in pri vsebinskem delu!

S politiko sem se srečal kmalu po us-
tanovitvi Slovenske kmečke zveze v letu
1988, ko so me k sodelovanju povabili
ustanovitelji Slovenske kmečke zveze v
Lenartu. Kandidiral sem na prvih demo-
kratičnih volitvah v Sloveniji, volivci so
mi izkazali veliko zaupanje, tako sem lah-
ko sodeloval pri osamosvojitvi Slovenije.
Volivke in volivci osrednjih slovenskih go-
ric so mi zaupali še na volitvah v DZ leta
1996 in leta 2000. V okviru poslanske
skupine SLS sem imel priložnost, da sem
lahko dejavno sodeloval v procesu priklju-
čevanja Slovenije v Evropsko unijo in zve-
zo Nato. SLS je v tem obdobju opravila
veliko delo, predvsem v pogajalskem pro-
cesu. Pokrivali smo najobsežnejši in poli-
tično najbolj zahteven del pristopa, to je
področje kmetijstva in razvoj podeželja. Iz-
pogajali smo si dobro osnovo, ki jo bomo

morali znati izkoristiti s pomočjo institucij
in strokovnih služb.

Slovenija je v času prilagajanj EU veli-
ko časa in energije porabila za sprejema-
nje in prilagajanje naše zakonodaje evrop-
ski. Na žalost pa se je v tem času v veliki
meri pozabilo na slovenske nacionalne in-
terese. Liberalni pristopi k gospodarstvu,
šolstvu, zdravstvu, kmetijstvu, regionalni
in zunanji politiki vodijo v raslojevanje slo-
venske družbe. Ustanavljajo se novodob-
ne elite na eni strani, na drugi strani pa
ljudje delajo za sramotno nizke plače in se
borijo za preživetje. Dejstvo je, da je naša
država zašla na pot kjer ni vrednot.

SLS gradi svoj program na temeljih in
trajnih vrednotah evropske civilizacije –
svobodi, solidarnosti in pravičnosti. Ključ-
na cilja sta trdna demokracija, ki spoštuje
različnost in delujoča pravna država. Moč-

na SLS, umeščena v desni center sloven-
skega političnega prostora je garancija za
uspešno Slovenijo v EU.

Kot poslanec Državnega zbora sem si
in si bom še naprej prizadeval za takšno
gospodarsko politiko države, ki bo stimuli-
rala naložbe v gospodarstvo, v nova delov-
na mesta, ki bo zagotavljala socialno po-

moč tistim, ki jo potrebujejo. Slovenijo
moramo decentralizirati, naša država ni
samo Ljubljana z okolico so tudi Sloven-
ske gorice, Haloze, Prekmurje, Goričko,
Posočje, Bela krajina itd. Zdravstvene us-
luge in dostop do izobraževanja morajo
biti dostopni vsem brez razlik.

Članstvo v EU daje možnost in prilož-
nost tudi našim Slovenskim goricam. Na
tem področju smo sposobni izkoristiti na-
ravne danosti, pridelati in predelati zdra-
vo hrano na okolju in živalim prijazen
način. Blagovna znamka pridelkov in iz-
delkov iz Slovenskih goric je lahko pri-
ložnost, da bodo ljudje obdelali zemljo
in od tega tudi dostojno živeli. Posebno
pozornost moramo posvetiti stimulaciji raz-
voja obrti in podjetništva v Slovenskih go-
ricah. Kombinacija obrti in podjetništva ter
turizma v povezavi z okolju prijaznim kme-
tijstvom je lahko celostna in uspešna reši-
tev za to področje. Pričakujem, da bo to
tudi izziv za mlade iz tega področja, da bo-
do lahko realizirali svoje ideje.
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Mihael Prevc
Navdušenju nad demokratičnimi

spremembami v Sloveniji je že leta 1990
sledil vstop v stranko SKD. Kot pred-
sednik OO SKD Železniki sem si zelo
prizadeval za združitev strank SKD in
SLS, ki pa je bila izvedena zelo nerod-
no in ob nepravem času, zato smo bili
mnogi zelo razočarani.

Z nastankom novih občin leta 1994,
ko je nastala tudi občina Železniki, so
le te ogromno pridobile predvsem v raz-
voju. Vendar pa nam država nalaga iz
leta v leto nove obveznosti, ki pa niso
finančno pokrite. Tako nam za investi-
cije vsako leto ostaja manj denarja. Za-
kona o lokalni samoupravi in financira-
nju občin je treba nemudoma spreme-
niti v smislu razbremenitve občin.

Prepričan sem, da prav župani to te-
matiko najbolje poznamo in mnogi s
kandidaturo za poslanca državnega zbo-
ra želimo sodelovati pri sprejemanju za-
konodaje na tem področju. Moramo se
zavedati, da je samo zadovoljen občna
lahko tudi zadovoljen državljan. Osnov-
ni pogoji za življenje morajo biti člove-
ku najprej zagotovljeni na lokalnem oz.
regionalnem nivoju.

Čim prej je potrebno izvesti tudi ce-
lovito decentralizacijo države, ki edina
vodi do čimbolj enakomernega regional-
nega razvoja in s tem povečanja gospo-
darske rasti, tako na regionalni kot na
nacionalni ravni.

Mislim, da ima prav SLS do reševa-

Jakob Presečnik Stanislav Brenčič

nja problemov na področju družbenega,
gospodarskega, kulturnega in socialnega
življenja v svojem volilnem programu naj-
boljše rešitve, zato sem ponosen, da sem
postal poslanec Slovenske ljudske stran-
ke.

DEMOKRACIJA
Veliko željo po demokratičnih spre-

membah smo izrazili predvsem pripadni-
ki generacij, ki smo občutili totalitarni si-
stem naše bivše države Jugoslavije. Tisti,
ki smo totalitarni sistem občutili na svoji
koži, saj so nam bila vrata na vodilne po-
ložaje zaradi ideoloških razlik največkrat
zaprte, smo se demokratičnih sprememb
najbolj razveselili. Zato smo se že v 90
letih tudi aktivno vključili v politiko. Svo-

boda govora, izražanja, svoboda veroiz-
povedi so tiste vrednote, ki tvorijo temelj
demokracije. Predvsem mlajše generaci-
je, ki pa se s totalitarnim sistemom niso
srečale, pa našo mlado demokracijo ra-
zumejo v smislu – vse je dovoljeno, lahko
počnem, govorim in delam, kar hočem –
to pa je že anarhija. Svoboda umetniške-
ga izražanja je demokratična do tiste stop-
nje, ko ne žali čustva in dostojanstva po-
sameznika ali določene skupine ljudi.

VOLITVE
Bistvo parlamentarnih volitev v letoš-

njem letu je politični zasuk v desno. Aro-
gantno vladanje LDS v času Ropove vla-
de, ki je zaradi moči povsem izgubila ob-
čutek za dialog, so volivci kaznovali. Dr-
žavljani Slovenije so si zaželeli sprememb,
le-te pa so videli edino v mandatarju Ja-
nezu Janši in njegovi SDS. Iz tega vidika
je stranka veliko glasov dobila tudi na ra-
čun Nsi in SLS.

Soglašam z mnenjem predsednika Ja-
neza Podobnika, da bi bil rezultat naše
stranke na volitvah lahko še slabši, saj
nam javnomnenjske raziskave niso prog-
nozirale niti vstopa v parlament. Rezul-
tat smo vsekakor prigarali in kljub temu,
da je stranka pred štirimi leti dobila dva
poslanca več, glede na težke čase, ki jih
stranka preživlja v zadnjem času lahko re-
čemo, da smo na začetku vzpona. Za us-
pešen vzpon pa je potrebna enotnost in
trdo delo. In prav to stranka rabi.

POSLANSKA SKUPINA
Na prvi seji poslanske skupine SLS smo

se vsi strinjali, da smo prav poslanci og-
ledalo stranke. Zavedamo se odgovor-
ne naloge in le z enotnostjo vseh sed-
mih poslancev znotraj poslanske skupi-
ne in delavnostjo bomo opravičili zau-
panje stranke in volivcev.

PARLAMENT
Parlament je največja zakonodajna ve-

ja oblasti v državi. Sodelovanje in odlo-
čanje o zakonodaji pomeni tudi odloča-
nje o načinu in kvaliteti življenja sloven-
skih državljanov. Zato se bom dela v par-
lamentu lotil energično in odgovorno.

VIZIJA
Vizijo dela v parlamentu vidim skozi

program stranke SLS, ki se mi zdi do-
ber in je pri volivcih naletel na zelo po-
zitiven odziv. Moje prednostne naloge
bodo temeljile v prizadevanju za dena-
cionalizacijo, bolj enakomeren regional-
ni razvoj, razvoj podeželja, več sredstev
občinam in davčna reforma.

Vsekakor pa želim aktivno sodelova-
ti tudi v organih stranke. Vsi se mora-
mo že v tem trenutku začeti pripravljati
na lokalne volitve čez dve leti in tudi par-
lamentarne čez štiri leta. Prepričan sem,
da smo lahko na naslednjih volitvah bolj
uspešni predvsem pod pogojem, da se
stranko bolje organizira po posameznih
odborih širom po Sloveniji, od katerih
so nekateri potrebni temeljite prevetri-
tve. Pljunimo torej v roke in veselo na
delo.

Jakob Presečnik se je v aktivno poli-
tično delo vključil po prvih demokratič-
nih volitvah, v takratni občini Mozirje.
Sodeloval je predvsem pri ustrezni sa-
naciji po katastrofalnih poplavah ter raz-
voju infrastrukture in urejanju prostora.
Kot poslanec v DZ in minister za pro-
met v vladi RS je veliko pripomogel k
razvoju njegove doline in tudi širšega slo-
venskega prostora, še posebno na infra-
strukturnem področju.

Jakob Presečnik pravi:
»Razvojne možnosti posameznih ob-

čin so različne. Kot poslanec si bom pri-
zadeval, da jih tam, kjer je to potrebno
uskladimo, povsod pa v okviru možno-
sti poiščemo tudi ustrezno državno po-
moč in sodelovanje evropskih skladov.
Nadaljeval bom s prizadevanji za raz-
voj infrastrukture ter za takšno spre-
membo zakonodaje na področju finan-
ciranja občin, ki bo občinam in s tem
občankam in občanom zagotavljala vsaj
približno enake pogoje za življenje kjer-
koli v Sloveniji in v doglednem času tu-
di znotraj Evropske zveze. SLS si bo pri-
zadevala za dvig najnižjih plač. Ta prob-
lem je še posebej pereč v naši dolini. Pri-
zadevali si bomo tudi za povečevanje
davčnih olajšal podjetij pri vlaganju v
razvoj in večjih olajšav pri dohodnini v
smislu ugodnejše družinske politike in
večje davčne in plačilne discipline. Po-
slanec je po našem ustavnem redu po-

slanec vsega ljudstva, vendar mora biti
vsakodnevno vpet tudi v razreševanje
problemov na območju, iz katerega izha-
ja. Tak sem bil do sedaj in tak bom tudi
ostal. Veselim se ponovnega sodelovanja
z občinami, gospodarstveniki, društvi, še
posebno pa z občankami in občani.«

Poslanec Jakob Presečnik takole razla-
ga besede, ki bodo pogoste spremljevalke
njegovega dela v naslednjih štirih letih:

»Če me sprašujete o pojmu demokraci-
ja, mi najprej pridejo na misel rezultati
letošnjih volitev. Za takšne so se odločili
volivci in takšne moramo sprejeti. So
odraz našega preteklega dela in sposob-
nosti posameznih strank, da volivce »pre-
mamijo s tistim, kar niso storili. Pri sled-
njem je večina drugih žal uspešnejša.

Parlament: Naš nekdanji poslanski ko-
lega je večkrat dejal, da izhaja beseda »par-

Začenja se enajsto leto moje poklicne poti v politiki.
Temeljno izhodišče in podlaga za moje delo v poli-

tiki izhaja iz dejstva, da sem od malih nog navajen
veliko in predano delati in da mi je že od otroštva
naprej prirojen občutek za sočloveka, občutek za med-
sebojno spoštovanje ter negovanje in priznavanje raz-
ličnosti med ljudmi. Kar dolgoletno delo v gospodars-
tvu mi je dalo zmožnosti za ocenjevanje realnosti ter
nujno potrebno kritičnost do vseh negativnih odklo-
nov od uveljavljenih družbenih norm, kar še posebno
velja pri neposrednih odnosih med ljudmi, pa naj si
bo to odnos med staršem in otrokom, učencem in
učiteljem, pacientom in zdravnikom, odnos med de-
lavcem in vodilnimi uslužbenci ter lastnikom in nena-
zadnje, odnos med revnim in bogatim.

Poznavanje in stalno spremljanje življenja ter eko-
nomsko socialnega stanja ljudi v mladi državi Slove-
niji in še posebno širši Notranjski mi je bilo vodilo za
stalna prizadevanja, da se skozi ustrezne zakonske
predloge in skozi ključni akt DZ, to je, državni prora-
čun RS ter skozi ukrepe Vlade RS, manjšajo razlike
tako v gospodarskem razvoju, kakor v vsesplošni kva-
liteti bivanja in življenja ljudi. Za to, da državljanke in
državljani sprejmejo svojo državo s svojim notranjim
počutjem, ki mora vsebovati veliko optimizma, tudi
za svojo domovino, smo poslanke in poslanci DZ in
še posebno Vlada RS poklicani in odgovorni. Tega
dejstva sem se kot poslanec in še posebno v prejš-
njem mandatu, ko sem vodil odbor DZ za zdravstvo,
delo, družino, socialno politiko in invalide zavedal
ter se po svojih najboljših močeh prizadeval spremi-
njati stvari, ki v praksi niso dobre in so za narod kot
celoto kaj šele za nemočnega posameznika slabe. Pri
mojem ravnanju sem v največji možni meri izhajal iz

lament« iz besede »parla-
re«, to je govoriti. Če pa
strnem vtise mojih prvih
dni pri začasnem vode-
nju poslanske skupine bi
pa dodal še »ribarjenje v
kalnem« ali pa »boj za os-
lovo senco«.

Poslanska skupina:
Vsaj v naši poslanski sku-
pini se med seboj predo-
bro poznamo, da bi lah-
ko kdo koga »žejnega pre-
peljal čez vodo«. Vsi bo-
mo morali krepko doda-
jati plin, včasih pravoča-
sno začeti zavirati, zame-
njati decibele, pa se za us-
pešno delo in zastopanje
volivcev ni bati.

Vizija: Napisano jo
imamo v Volilnem pro-
gramu SLS, sam pa sem
v svojem programu za 6.
Volilni okraj 5. Volilne
enote (zgornja Savinjska
dolina) zapisal, da si
bom prizadeval, da bodo
pogoji dela in življenja
podobni tistim v razvitej-
ših delih Slovenije. Naj
podobno velja tudi za
Slovenijo v primerjavi z
razvitejšimi deli Evrope.
To je naš cilj.«
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Josip Bajc
Na predlog občinskega odbora SLS

občin Pivka in Postojna sem sprejel po-
novni izziv, da kandidiram na letošnjih
državno zborovskih volitvah.

Da sem sprejel ta izziv, me je vodila
želja, da ponudim volivcem in volivkam,
svoje znanje in izkušnje v političnem de-
lu in delovanju, ki naj doprinesejo moj
delež k uresničitvi programa SLS-a s slo-
ganom “Ohranimo Slovenijo”. Dobil
sem priložnost, uspel in zdaj bom kot
poslanec deloval po svojih najboljših
močeh za dobro vseh nas, Slovenk in
Slovencev.

Zdaj, ko so uresničeni veliki cilji na-
še mlade države, njena samostojnost,
prepoznavnost v svetu, vključenost v Na-
to in Evropsko unijo je prav, da v na-
slednjem mandatu DZ-a Republike Slo-
venije, damo večji poudarek tudi “manj-
šim” ciljem, ki so prav tako pomembni
za nadaljnji razvoj in obstoj Slovenije in
predvsem slovenstva.

Zato se bom skupaj z drugimi poslan-
ci SLS-a in poslanci programsko sorod-
nih strank, zavzemal za obravnavo in
sprejem takih odločitev DZ-a, ki bodo
zagotavljale uresničitev programa SLS-
a pod sloganom “Ohranimo Slovenijo”,
posebej pa bom dal poudarka odloči-
tvam, ki bodo prispevale k:
• skladnem regionalnem razvoju drža-

ve na vseh področjih, pri čemer naj
bodo strukturni skladi predvsem pa
finančno samostojnejše občine nosi-
lec tega razvoja na vseh področjih,

• ker sem odraščal in ustvarjal, pred-
vsem na podeželju, so mi znani prob-
lemi, s katerimi se srečuje naš človek,
ki živi tu, zato bom podpiral vse reši-
tve vlade in DZ-a, ki bodo imele za po-
sledico, človeka vredno življenje pred-
vsem ljudi, ki so in ki ohranjajo našo
kulturno krajino z vseh vidikov,

• ker živim na Notranjsko-kraškem ob-
močju, ki ga zaznamujejo svetovno
znani turistični biseri se bom zavze-
mal, da bo turizem dobil tisto veljavo,
ki mu gre: promocija lepot kraja, lju-
di, njihovega dela, da pa bomo to lah-
ko dosegli, moramo v prihodnjem
mandatu DZ-a doreči, kaj bo s cestno
povezavo Postojna - Jelšane, kaj je z
dodatnimi vlaganji v drugo turistično
infrastrukturo,

• ker sem kar osem let bil župan sred-
nje razvite Slovenske občine, ki je za
zadovoljevanje osnovnih nalog, vsa le-

ta dobivala sredstva t.i. finančne izrav-
nave, ki je dobivala z zakonom pred-
pisane naloge in so se le-te nanašale
predvsem na “komunalni” nivo, se
bom kot poslanec zavzemal za usta-
novitev pokrajin, na katere naj država
prenese del svojih pristojnosti, seveda
pa morajo prizadete skupnosti dati so-
glasjem k ustanovitvi le teh.

Ni toliko pomembno, kaj je bilo vče-
raj, pomembno je kaj je danes, predvsem
pa je pomembno kaj bo jutri, zato stopi-
mo skupaj za boljši jutri vseh nas:
• ki tu živimo, zagotoviti moramo vsem

državljankam in državljanom R Slove-
nije, primerno zdravstveno varstvo,
brez velikih čakalnih dob in doplačil,
stanovanjska politika mora omogočiti
mladim družinam, da zaživijo kot ze-
lo pomembna celica naše države,

• ki se tu učimo, moramo zagotoviti v
največji možni meri brezplačno devet-
letko, dijakom šolanje v bližini kraja
bivanja, študentom ustrezno štipendij-
sko politiko z zadostnim številom štu-
dentskih domov - ki tu delamo, zmanj-
šati nezaposlenost z ustrezno davčno
politiko, pa tudi koder je to potrebno
z ustrezno finančno pomočjo in

• ki tu uživamo sadove svojega doseda-
njega dela, moramo zagotoviti mirno
in varno preživetje jeseni življenja.

Demokracija
je zame stanje duha v neki družbi, ko

ima oblast ljudstvo, ko le-to samo odloča
o svoji usodi, ko ni pomembno ali si bel
ali črn, rdeč ali rumen, veren ali neveren,
bogat ali reven; vsem je omogočeno, da

odločajo o vsem – posredno ali nepo-
sredno.

Volitve
Demokratične volitve so najvišji

odraz oz. izraz demokracije, ko vsak lah-
ko odloča o vsem, ko ima vsak aktivno
in pasivno volilno pravico.

Poslanska skupina
v našem volilnem sistemu mora biti

po mojem mnenju odraz oz. ogledalo
stranke ali po moje mora biti odraz oz.
ogledalo stranke ali strank, ki tvorijo ta-
ko poslansko skupino, skupino, v kateri
se vsklajujejo politični in drugi interesi
pred dokončnim odločanjem na orga-
nih, ki te odločitve sprejema.

Parlament
je najvišje predstavniško telo ljudi oz.

državljanov, je nosilec in izraz narodo-
ve suverenosti, v katerem mora biti osre-
dotočena zakonodajna oblasti, ki mora
biti ločena od drugih vej oblasti.

Vizija
Skupaj z ostalimi poslanskimi kolegi

v poslanski skupini moramo biti ogle-
dalo stranke, z vsemi ostalimi poslanci,
predstavniki programsko sorodnih
strank, pa moramo postati ogledalo vo-
livk in volivcev, ki so nam zaupali svoj
glas in ki pričakujejo spremembe pri žit-
ju in bitju v naši mladi in razvijajoči se
demokraciji.

temeljnih vrednot slovenstva, ki jih vsebu-
je politični program SLS, čeprav moram
ugotoviti, da sem kljub najboljši volji in vlo-
ženem trudu bil včasih tudi neuspešen. Po-
vsem mirno pa lahko zatrdim, da smo SLS
v zadnjih dveh mandatih z ne lahkim de-
lovanjem v Vladi, ki pa je bila v zadnjih
dveh letih pod taktirko zadnjega predsed-
nika vlade polna nekritične arogance in po-
pulizma, za dobro slovenskega človeka na-
pravili veliko. Prav zaradi poznavanja teh
dejstev, malo z grenkobo sprejemam od-
nos volilnega telesa do SLS, ki izhajajoč iz
preko stoletne politične tradicije ne goji ra-
dikalnih pristopov, temveč spreminja stva-
ri v naših medsebojnih odnosih in v vsa-
kodnevnem življenju na strpen način z vse-
bino vrednot, ki so Slovenstvo ohranile sko-
zi dolga stoletja v nemili soseščini veliko
večjih narodov in ga bodo ohranile tudi
vnaprej, ko smo s temi sosedi postali med-

sebojna skupnost v okvi-
ru EU.

Mogoče je nizati, napo-
vedovati, obljubljati in
predstavljati v nedogled
vse to, kaj bodo moja bis-
tvena in ključna prizade-
vanja v prihodnjem man-
datu, vendar pa želim vse
to strniti v nekaj besed.
Vse to kar občutim v do-
brem in slabem sam in kar
želim ter pričakujem, da se
mi spremeni na boljše in
me kot človeka pomiri ter
navda s pozitivnim odno-
som do življenja, se mora
zgoditi hkratno tudi vsem
mojim sodržavljankam in
sodržavljanom RS, tako
da nam bo ta naša mlada
in ambiciozna država tudi
vsem k srcu vrasla Domo-
vina. S tem ciljem in razu-
mevanjem sočloveka, svo-
jega bližnjega, sem se po-
dal na državnozborske vo-
litve ob odločenosti, da bo
moje nadaljnje delo za lju-
di temeljilo na dobrih in tu-
di slabih izkušnjah iz do-
sedanjega dela ter izhaja-
lo iz vrednot, ki so globo-
ko zasidrane in poudarje-
ne v programu SLS, vred-
note, ki so napravile iz nas
trden in ponosen narod.

Nov sedežni red v Državnem zboru
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Javno pismo direktorju Evropskega centra za etnične,
regionalne in sociološke študije Univerze v Mariboru

Spoštovani dr. Silvo Devetak,
Z veliko pazljivostjo sem prebral vaš

prispevek o odnosih med Slovenijo in
Hrvaško, v katerem pojasnjujete razlo-
ge in vzroke, zaradi katerih so se nekoč
dobri sosedski odnosi skrhali. Vendar
sem imel ob prebiranju Vašega članka
vseskozi grenak priokus. Ne samo zato,
ker ste s samozavestnostjo vrhunskega
strokovnjaka, poleg političnih, suvereno
osvetlili tudi psihološke motive za »mo-
je početje«, ampak predvsem zaradi pod-
cenjujočega pristopa do samega proble-
ma. Tu pa, spoštovani dr. Devetak, ne
poznam šale, kot je enako ne poznajo
Vaši hrvaški kolegi na podobnem delov-
nem mestu, ki jim seveda še na pamet
ne pade, da bi proces določevanja dr-
žavne meje simbolizirali, kot pravite, z
»Rašomonskim iskanjem pravice z ele-
menti komedije«. Iskanje pravice, četu-
di Rašomonsko, v sebi nikoli ne nosi ele-
mentov komedije! Iskanje pravice se lah-
ko zdi komično samo nekomu, ki ima
do resnice akademsko distanco in kate-
rega neresnica ter iz nje izvirajoča krivi-
ca pušča docela neprizadetega. Če od-
štejem lahkotno poigravanje z dejstvi in
latentno smešenje posameznih oseb, gre
Vaše razmišljanje pravzaprav v eno sa-
mo smer in sicer v dilemo, ki jo je že
pred leti odprl gospod Franco Juri z
vprašanjem: »ali je sploh smiselno za ne-
kaj kvadratnih metrov neopredeljene po-
vršine vztrajati v pat poziciji s Hrvaš-
ko?« Seveda ne, bo na takšno vprašanje
odgovoril vsak normalen človek, ki se
izogiba nepotrebnih težav z okolico. To
bi rekel tudi sam, če bi dejansko šlo sa-
mo za »nekaj« kvadratnih metrov zem-
lje in samo za »nekaj« litrov morske vo-
de. Pa ne gre! Gre za dosti več! Gre za
113 hektarov zemljišč v k.o. Sečovlje, po-
lovico Piranskega zaliva in dostop Slo-
venije na odprto morje. Gre torej samo
za tisti teritorij na katerem je bila Slove-
nija povsem suverena ter je pred osamos-
vojitvijo in na dan osamosvojitve, 25.06.
1991, dokazano izvajala izključno in ne-
deljeno jurisdikcijo. Tudi tu ne vidim no-
benih elementov komedije, še posebej,
ko moram tratiti časopisni prostor za
dejstva, ki Vam niso povsem jasna.

Boli tudi dejstvo, da elemente kome-
dije najdete samo na slovenski strani.
Opravili ste čudovit psihološki oris de-
legacije Slovenske ljudske stranke, ki me
je prejšnji mesec obiskala na mojem do-
mu. Jasno, niste se pustili prevarati, am-
pak ste vzroke za to simbolično dejanje
poiskali v motivacijski teoriji in pronic-
ljivo ugotovili, da ne gre za domoljubna
dejanja temveč za nabiranje predvolil-
nih točk. Prav, že mogoče. Ampak za-
kaj potem nisem nikjer zasledil kakšne
Vaše strokovne razprave o vzrokih, ki
so peščici slovenskih diplomatov nare-
kovali podrejen odnos napram hrvaškim
kolegom? Takrat, ko se je denimo vodja
slovenskega dela mešane diplomatske
komisije dr. Miha Pogačnik zavestno
sprenevedal o posledicah prepustitve za-
selkov ob Dragonji Republiki Hrvaški,
se niste v ničemer spraševali, kaj neki
ga vodi v za Slovenijo tako škodljivo rav-
nanje. Ne morem pristati, da se vzroki

za dejanja, ki so usmerjena v ohranitev
slovenskega teritorija vedno pojasnjujejo
slabšalno, pač zaradi nekih ozkih speci-
fičnih interesov posameznikov ali politič-
nih skupin, medtem, ko se dejanja, ki ka-
žejo vsaj na pomanjkljiv odnos do sloven-
ske državnosti, kulture in jezika vedno
opravičujejo s pragmatizmom, evropsko
širino in sodobnostjo. Tudi Vi boste mo-
rali priznati, da je takšna percepcija, če
je tudi meni dovoljeno umetelno in stro-
kovno izražanje, le nekoliko poenostav-
ljeno in preveč v črno beli tehniki. Ne,
niste me prepričali o Vaših poštenih na-
menih! Bom tudi pojasnil zakaj.

Ko je recimo hrvaški brambovev Sla-
ven Letica v hrvaški narodni noši ob
spremstvu televizije in hrvaških novinar-
jev kot osvoboditelj prijezdil na belem ko-
nju na Sveto Gero (Trdinovemu vrhu je
namreč bolje praviti Sveta Gera, da se
izogneš očitku nacionalizma) je dr. De-
vetak trdno molčal. Bog ne daj, da bi v
tem iskal kakšne elemente komedije. Dr.
Devetak namreč dobro ve, da bi jih hitro
dobil po glavi, tako kot sem jih dobil jaz,
ko sem izobešal slovensko zastavo. Mol-
čal je tudi, ko je Hrvaška tam okoli leta
2001, območje Piranskega zaliva pričela
imenovati s tujim imenom Savudrijska
vala. Protestirala je civilna družba, dr. De-
vetak in njegov Evropski center za etnič-
ne in druge študije pa čisto nič. Seveda je
dr. Devetak modro molčal, ko so v Piran-
skem zalivu (ali mogoče bolje Savudrij-
ski vali, da ne bom nacionalističen) pri-
čeli rasti nasadi nelegalnih hrvaških školj-
čišč in ko se je stopnjevalo ribarjenje hr-
vaških ribičev s kočarsko tehniko, ki je na-
šim domačim ribičem iz Pirana strogo pre-
povedana. Tudi takrat, ko je hrvaška ra-
ketna topnjača zaplula v slovensko terito-
rialno morje, ki ga nadzira slovenska po-
licija, dr. Devetak ni našel izziva, da bi se
odzval s kakšno strokovno analizo.

Izjemno hitro in glasno pa ste se, dr.
Devetak, odzvali v primeru, kot pravite,
»Jorasove blokade regionalne ceste« in
aretacije slovenskih državljanov na ozem-
lju, ki je formalno pravno še vedno del
Republike Slovenije in to s prispevkom,
ki očitno nima namena objektivne in ne-
pristranske analize dejanskega stanja, raz-
mer in dejanj posameznikov. Še več! Vaš
članek, dr. Devetak, lahko sproži pravo
zmedo v laični in tudi strokovni javnosti,
saj ste ga podpisali ne samo kot razmiš-
ljajoči posameznik, temveč kot direktor
uglednega Evropskega centra za etnične
in druge študije, ki ima mednarodno veri-
fikacijo in veljavo. V veliki vnemi, da bi
našli v dogodku kar največ komičnih ele-
mentov ste svoje trditve pozabili preveriti
in jih dati v branje vašim sodelavcem, ki
bi Vas na nesmisle prav gotovo opozorili.
Le od kot Vam informacija, da me je pred-
sednik Slovenske ljudske stranke gospod
Janez Podobnik obiskal v »istrskem nase-
lju Škrile », če pa me je obiskal na mojem
domu v Mlinih, ki so sestavni del Občine
Piran in k.o. Sečovlje? Očitno je, da ste
pomešali imena treh zaselkov Škodelini,
Škrile in Bužini, ki resda ležijo ob Drago-
nji vendar so med seboj kar precej odda-
ljeni, hkrati pa ste pozabili na zaselek Mli-
ni, v katerem prebivam s svojo družino.

To pa je za razumevanje krčenja slo-
venskega ozemlja v času Vojaške
uprave jugoslovanske armade
(VUJA) bistvenega pomena, saj za-
selka Mlini niso nikoli pripojili k.o.
Kaštel, in s tem upravno občini Bu-
je, kot se je to nasprotno zgodilo z zasel-
kom Škrile, ter seveda z Savudrijo in Ka-
štelom. Tako ste povsem pomešali območ-
je nekdanje Piranske občine, ki je vse do
leta 1954 vključevala približno polovico
ozemlja savudrijskega polotoka, Savudri-
jo in Kaštel z območjem sedanje občine
Piran, ki hvala bogu še vedno vključuje
tudi zaselek Mlini ter ozek, kakšen 100
metrski pas ozemlja na levem bregu reke
Dragonje vse do izliva v morje. To pa je
slovensko stran in za »slovensko resnico«
izjemno pomemben argument, ki ste ga
pač v preveliki vnemi, saj že veste za čim,
spet spregledali in zanemarili, čeprav je
ključnega pomena za določevanje držav-
ne meje na morju. Če namreč državna me-
ja, v skladu s sprejetim primarnim deli-
mitacijskim kriterijem, ki za potek držav-
ne meje jemlje potek katastrskih občin,
poteka po mejni črti k.o. Sečovlje, nima
Hrvaška prav nobenega temelja, da bi zah-
tevala delitev Piranskega zaliva. Zato v
tem primeru Hrvaška od Slovenije zahte-
va, da se namesto tega kriterija uporabi
sekundaren kriterij, kriterij naravnega po-
teka meje, ki naj bi jo pač predstavljal tok
reke Dragonje. Te zahteve sicer ne bi ime-
le kakšne posebne teže, če ne bi Hrvaška
po osamosvojitvi postavila policijsko mej-
no kontrolno točko na slovenskem ozem-
lju, natančneje na parceli št. 5451 k.o. Se-
čovlje. Ker se je hrvaška vlada zavedala
tveganosti svojega početja, so slovenski
vladi izročili jamstva s strani predsedni-
ka hrvaške vlade gospoda Nikice Valenti-
ča, da pri postavitvi policijskega objekta
ne gre za prejudiciranje poteka državne
meje. Čas pa dela svoje in danes se Vam,
dr. Devetak, zdi neprimerno, nepotrebno,
komično in izzivajoče, ko se upiram priz-
nanju hrvaške oblasti tam, kjer je nikoli
do sedaj ni imela.

Pomešali ste tudi dejstva v zvezi s Trdi-
novim vrhom. Zapisali ste, da vrh Gor-
jancev nedvomno pripada hrvaški, pri če-
mer sklepam, da ste argument za takšno,
sicer zgrešeno stališče, našli ravno v ti-
stem delimitacijskem kriteriju, ki ga hr-
vaška v primeru priobalne delimitacije no-
če sprejeti. Spet govorim o primarnem raz-
mejitvenem kriteriju, to je upoštevanju
meja katastrskih občin nekdanjih federa-
tivnih republik. V tem primeru pa Hrvaš-
ka odločno vztraja, da se spoštuje kata-
strski kriterij, ter da slovenska vojska za-
pusti vojašnico, ki je po katastrskem kri-
teriju res na ozemlju Hrvaške. Ker so Va-
ši hrvaški kolegi pri argumentaciji svojih
stališč glasni in odločni, rad pa jim pri-
tegne tudi predsednik Foruma 21 gospod
Milan Kučan, ste čisto pozabili, da bi si
malce podrobneje ogledali ta vrh Gorjan-
cev. Tam boste našli kar nekaj zanimivih
objektov. Najprej je tu cesta, ki vodi po
slovenskem ozemlju na vrh Gorjancev, ve-
lik oddajni stolp, za katerega celo Hrvat-
je ne trdijo, da bi stal na njihovi zemlji,
potem drug ob drugi dve majhni cerkvi-
ci, za kateri se tudi ve, v čigavo pristoj-

nost sodita in napo-
sled trigonometrič-
na točka, katere le-
ge nihče ne postav-
lja pod vprašaj.
Problem vojašnice
na Gorjancih ste
enostavno povezali
s Trdinovim vrhom
in ker je vojašnica
na ozemlju hrvaške
katastrske občine,

zaključujete, da je tudi Trdinov vrh hrvaš-
ki. To, da se sporna vojašnica nahaja prib-
ližno 500 metrov zračne linije od samega
vrha, pa ste pri analizi problema mirno
zanemarili. Takšna površnost in lahkot-
nost v umevanju geopolitičnih relacij med
dvema suverenima državama in objavi
dognanj brez preverjanja osnovnih dejstev
pa meče zelo slabo luč na institucijo, ki
ste jo zapisali pod svojim imenom. Brž-
kone gre tudi pri tem za rahlo manipula-
cijo, saj ste prispevek verjetno pisali v last-
nem imenu, ime institucije, ki jo vodite,
pa ste zapisali zato, da bo članek imel več-
jo težo.

Ostalih nedoslednosti v Vašem prispev-
ku ne bom obravnaval, ker se bojim, da
sem že nekoliko predolg. Čeprav nimam
izobrazbe, ki bi se vsaj nekoliko primerja-
la z Vašo, pa Vam želim svetovati, da ne
delate več krivice ljudem z omalovažujo-
čim pisanjem in iskanjem slabšalnih vzro-
kov za njihova ravnanja, še posebej, če se
prej niste v celosti pozanimali o zadevi, ter
za mnenje povprašali tudi prizadetega. Pre-
pričan sem, da mi tega vsebinsko ostrega
pisma ne bi bilo potrebno pisati, če bi stvari
nekoliko bolje poznali in se vzdržali vred-
nostnih ocen. Priznam, da sem v tem tre-
nutku na Vas pošteno jezen. Nisem pa za-
merljiv in vedno verjamem, da za posamez-
nika obstajajo upravičeni razlogi, mimo ka-
terih ne more, in zaradi katerih se morda
kdaj odloči, da bo ravnal tudi zoper svojo
vest. V tem smislu ocenjujem Vaš prispe-
vek v časopisu Večer in v tem smislu se
moja jeza na Vas hladi.

Veselje pa mi boste napravili, dr. Deve-
tak, če tudi Vi ne boste zamerljivi in bo-
ste kljub nekaj ostrim besedam v pismu
sprejeli moje povabilo na kosilo in ogled
krajev, za katere se obupno prizadevam,
da se jim Slovenija zaradi nenačelnosti
in golega pragmatizma ne bi odrekla. Og-
ledala si bova zaselke ob Dragonji in pre-
verila potek današnjih katastrskih meja,
potek meja v obdobju vojaške uprave ter
pred letom 1947, ko so se pričele prve
upravno administrativne spremembe ob-
močij v občini Piran. Videli boste, do kod
poteka k.o. Sečovlje in koliko stran se iz-
liva reka Dragonja. Z jadrnico bova ob-
plula tisti del Piranskega zaliva, ki bi se
mu Slovenija s pogodbo o državni meji
skoraj odrekla. Na ta način boste dobili
predstavo o razsežnosti prostora o kate-
rem se Slovenija pogaja in o pomenu, ki
ga bo imela razmejitev na morju za uso-
do slovenskega pomorstva. Ker bova is-
kala resnico, bova spregovorila tudi z dru-
gimi ljudmi v teh krajih, pa čeprav bova
žal največkrat naletela na resnico s hudi-
mi elementi tragičnosti. Vendar se Vam
zato ne bo nikoli več zgodilo, da bi zasel-
ke ali ljudi med seboj pomešali. Moje po-
vabilo, dr. Silvo Devetak, je resno! Drugo
pa je, če si ga seveda upate sprejeti.

S spoštovanjem,
Joško Joras

Sečovlje, 17.10.2004

Joško Joras
Sečovlje 01, 6333 Sečovlje
GSM 041 626 338
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Groba aretacija predsednika SLS Janeza
Podobnika in vprašljivo ukrepanje slovenske vlade

Kronologija

Sreda, 22. 9. 2004, ob 15.30

Delegacija Slovenske ljudske stranke, v
kateri so bili tudi predsednik SLS in po-
slanec DZ RS Janez Podobnik, poslanec
DZ RS Ivan Božič, kandidati za poslan-
ce Joško Joras, Žarko Pregelj, dr. Duša
Krnel Umek in nekaj ostalih slovenskih
državljanov, se je peš odpravila preko re-
ke Dragonje do domačije Joška Jorasa
(Sečovlje 1), kjer so v krajši slovesnosti
na vrtu posadili lipo kot simbol slovens-
tva.

Sreda, 22. 9. 2004, ob 16.25

Pri vračanju z obiska pri Jošku Jorasu
po isti poti je slovenske državljane na mo-
stu čez Dragonjo, na slovenskem ozem-
lju, zaustavila večja skupina hrvaških po-
licistov in kriminalistov v civilu ter jim fi-
zično preprečila vrnitev. Hrvaški polici-
sti so zahtevali dokumente. Večina Slo-
vencev dokumentov ni pokazala z argu-
mentom, da se na slovenskem ozemlju ni-
so dolžni legitimirati hrvaški policiji.

Sreda, 22. 9. 2004, ob 16.35

Ogroženi slovenski državljani so po mo-
bilnih telefonih o dogodku obvestili slo-
venske policiste na slovenski kontrolni toč-
ki Dragonja. Sledilo je še več kot deset
klicev na Ministrstvo za notranje zadeve
in Ministrstvo za zunanje zadeve ter proš-

nezu Podobniku prišlo do udarnin v pre-
delu vratne hrbtenice, levega ramena in
leve lopatice ter zatilja. Nekaj pred tretjo
uro zjutraj je bil odpuščen v domačo os-
krbo.

Četrtek, 23.9.2004, ob 10.30

Zaradi grobe aretacije predsednika Slo-
venske ljudske stranke Janeza Podobnika,
poslanca Ivana Božiča ter ostalih sloven-
skih državljanov je SLS sklicala skupno
izredno sejo predstavnikov Glavnega od-
bora, Sveta in Izvršilnega odbora Sloven-
ske ljudske stranke, saj so omenjeni do-
godki močno razburili vse članstvo SLS.

Petek, 24.9.2004, ob 18.40

Slovenska ljudska stranka javno spra-
šuje predsednika vlade Antona Ropa, ali
bo slovenska vlada zaščitila poslanca Ja-
neza Podobnika, Ivana Božiča in ostale
slovenske državljane, ki jih je hrvaška po-
licija aretirala na slovenskem ozemlju ter
jim grozi z obravnavo pri hrvaškem sod-
niku za prekrške.  V SLS smo prepričani,
da omenjeni slovenski državljani niso kr-
šili nobenega hrvaškega zakona, saj so se
gibali po slovenskem ozemlju.

Hrvaška policija naj bi tega dne namreč
vložila predlog sodniku za prekrške proti

SLS opozarja na brezupen
položaj slovenskih ribičev

12 slovenskim državljanom, ki naj bi dom-
nevno kršili zakon o nadzoru državne me-
je ter zakon o gibanju in bivanju tujcev.

Sobota, 25.9.2004, ob 15.00

Na skupni seji predstavnikov vseh or-
ganov Slovenske ljudske stranke, na kate-
ri so razpravljali o nedavnih dogodkih v
Sečovljah, je bila enotno sprejeta nasled-
nja izjava: »Predstavniki vseh organov Slo-
venske ljudske stranke izražamo predsed-
niku SLS Janezu Podobniku in ostalim
enajstim članom in prijateljem SLS pol-
no podporo in priznanje za pogum in do-
stojanstveno držo ob nelegitimnem in bru-
talnem posredovanju hrvaške policije na
slovenskem ozemlju ob Dragonji.

Obenem izražamo zgroženost nad ne-
pripravljenostjo predstavnikov slovenske
oblasti, da bi se odzvali na številne klice
na pomoč in posredovanje. Verjamemo,
da bo odločnost, ki so jo pokazali pred-
sednik SLS Janez Podobnik, poslanec
Ivan Božič in ostalih deset udeležencev,
pripomogla k temu, da bo Slovenija v pri-
hodnosti odločneje zastopala svoje nacio-
nalne interese, ohranila celovit Piranski
zaliv in dostop na odprto morje ter pra-
vično mejo med Slovenijo in Hrvaško.«

Zaradi izsiljevanja hrvaške
policije, si ribiči ne upajo prečkati
središčne črte v Piranskem zalivu.

V Slovenski ljudski stranki opozarja-
mo na brezupen položaj slovenskih ri-
bičev, ki zaradi vsakodnevnega izsiljeva-
nja hrvaških organov na morju, ne mo-
rejo več opravljati svojega dela. SLS me-
ni, da problem nerešene meje s Hrvaš-
ko ne sme povzročati propada sloven-
skih ribičev, zato je država dolžna po-
skrbeti in jim zagotoviti nemoteno de-
lo. SLS zato sprašuje slovensko vlado,
kakšni ukrepi so bili oz. bodo sprejeti
za zaščito slovenskih ribičev. SLS tudi
sprašuje slovensko zunanje ministrstvo,
ali so resnične informacije, da Hrvaška
z izvajanjem nadzora ekološko-ribolov-
ne cone (ERC) nadzira tudi polovico
Piranskega zaliva. SLS tudi
opozarja, da bo nadaljevanje
tega stanja pripeljalo do »ti-
he« prisvojitve polovice Piran-
skega zaliva s strani Republi-
ke Hrvaške. To nazorno kaže
tudi sedanji status nesporno
slovenskih zaselkov Škrile,
Mlini in Bužini in Škodelin, ki
si jih Hrvaška v prvih letih po
osamosvojitvi Slovenije želela
prisvajati s podobnimi dejanji
in ukrepi, kot jih sedaj očitno
izvaja tudi v Piranskem zalivu.

Slovenski ribiči opozarjajo,
da si s svojimi plovili ne upa-

nje za zaščito in posredovanje. Odziva ni
bilo. Iz tajništva stranke so z nujnim spo-
ročilom za javnost o dogajanju obvestili
medije.

Sreda, 22. 9. 2004, ob 17. 30

Hrvaški policisti so malo pred 17.30
grobo posredovali, podrli na tla Janeza
Podobnika, ki so mu ob tem tudi poško-
dovali roko, in Ivana Božiča ter jima od-
vzeli prostost. Prostost so odvzeli tudi os-
talim desetim prisotnim državljanom Slo-
venije ter jih odpeljali na policijsko po-
stajo v Buje. Tam so jih poniževali tudi z
zahtevo po opravljanju alkotesta.

Kljub temu, da so udeleženci v dobri
uri po telefonu o dogajanju več kot deset-
krat obvestili slovensko policijo, notranje
in zunanje ministrstvo ter prosili za po-
sredovanje, so tako predsednik vlade, ki
je bil o dogajanju na mostu obveščen, kot
vsi ostali, zgolj čakali, da so 12 sloven-
skih državljanov aretirali in jih odpeljali
na policijsko postajo v Buje.

Sreda, 22. 9. 2004, ob 18. 45

Poslanska skupina SLS je v Državni
zbor vložila  zahtevo za nujno sejo Odbo-
ra za zunanjo politiko zaradi aretacij slo-
venskih državljanov na slovenskem ozem-
lju.

Sreda, 22. 9. 2004, ob 21. 00

Slovenska ljudska stranka se je s pozi-
vom obrnila na predsednika dr. Janeza Dr-
novška, predsednika vlade mag. Antona
Ropa, predsednika državnega zbora Feri-
ja Horvata, zunanjega ministra Iva Vaj-
gla in ministra za notranje zadeva dr. Ra-
da Bohinca in zahtevala, da organi slo-
venske oblasti nemudoma posredujejo in
od Republike Hrvaške zahtevajo takojš-
njo izpustitev predsednika Slovenske ljud-
ske stranke in poslanca DZ RS Janeza Po-
dobnika, poslanca DZ RS Ivana Božiča
ter vseh ostalih prijetih slovenskih držav-
ljanov na mejni kontrolni točki ob Dra-
gonji. SLS je zahtevala, da jih zgoraj na-
vedeni o svojih ukrepih sproti obveščajo.

Sreda, 22. 9. 2004, ob 22. 05

Predsednik Slovenske ljudske stranke
Janez Podobnik in vseh ostalih enajst slo-
venskih državljanov, ki jih je na sloven-
skem ozemlju pri mejni kontrolni točki v
Sečovljah aretirala hrvaška policija, so bili
nekaj po 22. uri izpuščeni na prostost. Hr-
vaška policija jih je zapeljala do hrvaške
mejne kontrolne točke na levem bregu
Dragonje.

Sreda, 22. 9. 2004, ob 23.10

Predsednik SLS Janez Podobnik je na
policijski postaji v Piranu podal prijavo
zaradi nezakonitega in brutalnega odvze-
ma prostosti.

Četrtek, 23.9.2004, ob 02.15

Predsednik SLS Janez Podobnik je bil
pregledan in oskrbljen na urgenci Klinič-
nega centra v Ljubljani. Dežurni travma-
tolog je ugotovil, da je ob aretaciji pri Ja-

jo več preko sredine Piranskega zaliva, saj
jim sicer grozi uničenje mrež s strani hr-
vaških ribičev, kar povzroča milijonsko
škodo. Poleg tega jih hrvaška pomorska
policija preganja z območja, zahteva legi-
timacijo ali grozi z zajetjem čolna. Kljub
morebitnemu posredovanju slovenskega
policijskega čolna, jim to povzroča nevz-
držne motnje dela, saj ob pregovarjanju
obeh policijskih posadk izgubijo več ur
delovnega časa. Po temeljni ustavni listi-
ni Republike Slovenije, bi moralo veljati
stanje, kot je bilo na dan 25. junij 1991.
Takrat so slovenski ribiči nemoteno lovili
v celotnem Piranskem zalivu, sedaj pa se
s pritiski hrvaških organov dobesedno vsa-
kodnevno spreminja režim ribolova v ško-
do slovenskih ribičev.
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SLS bo z vsebino zbornika o slovensko -
hrvaški meji v Istri seznanila tuje diplomate
Hrvaška načrtno povzroča incidente za
utrjevanje svoje pozicije

S seje Izvršilnega odbora SLS

Obstaja realna možnost za vstop v vlado,
pripravljeni pa smo tudi na opozicijsko vlogo
Dvanajstega oktobra je v Ljubljani potekala redna seja Izvršilnega odbora
Slovenske ljudske stranke. Osrednja točka dnevnega reda je bila “Ocena vo-
litev ter aktualno politično dogajanje po volitvah”. Člani IO SLS so obravnava-
li tudi situacijo v Piranskem zalivu in odnose s Hrvaško, problematiko vrača-
nja poplačil škode po lanski suši, nadaljevanje projekta decentralizacije in
pobude za oblikovanje evroregije.
Predsednik SLS Janez Podobnik je v izjavi za javnost povzel razpravo članov
izvršilnega odbora, ki so rezultat Slovenske ljudske stranke ocenili kot rea-
len; realna pa so bila tudi pričakovanja stranke že pred volitvami. Janez
Podobnik je sicer tudi povedal, da se je tistega popoldneva neformalno srečal
s predsednikoma Slovenske demokratske stranke Janezom Janšo in pred-
sednikom Nove Slovenije Andrejem Bajukom. Ocenjevali so povolilne razme-
re, do konkretnih pogovorov pa bo prišlo po formalni določitvi mandatarja za
sestavo nove vlade.

Slovenska ljudska stranka je bila v
zadnjem obdobju v težkem položaju, še

posebej po nezadovoljivem rezultatu na
evropskih volitvah. Zato v SLS štejemo
za dosežek, da smo uspeli v tako krat-
kem času do državnozborskih volitev
nagovoriti veliko število dobrih kandi-
datk in kandidatov ter poživiti delo ob-
činskih odborov in programskih skupin
do začetka volilne kampanje.

Janez Podobnik je ocenil, da so se v
veliki meri uresničile naše napovedi, da
bodo volivci zaupali glas slovenskim
članicam Evropske ljudske stranke
(EPP) in da bodo slednje lahko obliko-

vale vlado. Tudi SLS je prispevala delež
k političnim spremembam, zato obstaja
realna možnost, da bo SLS povabljena
v oblikovanje nove vladne koalicije.

V SLS se bomo pričeli intenzivno pri-
pravljati tudi na morebitno oblikovanje
koalicijske pogodbe. Za nas je osnova
naš volilni progam »OHRANIMO SLOV-
ENIJO«. V tem programu izpostavljamo
predvsem decentralizacijo Slovenije s
povečanjem sredstev za občine, pove-
čanjem pristojnosti občinam, oblikova-
nje pokrajin po volji ljudi in prenosom
nekaterih ministrstev, uradov in sede-
žev nekaterih državnih podjetij iz Ljub-
ljane v druge kraje; zaščito nacionalnih
interesov s poudarkom na zagotovitvi
pravične meje s Hrvaško, kar vključuje
celovitost Piranskega zaliva in prost do-
stop Slovenije na odprto morje; vztraja-
nje, da je Slovenija kot celota del ene
od prihodnjih Evroregij z ambicijo, da je
v Sloveniji tudi sedež te regije; oblikova-
nje take demografske in družinske poli-
tike, ki bo zagotavljala ohranitev Sloven-
cev kot nacije in ohranitev poseljenosti
celotne Slovenije; zaščito interesov slo-
venskih kmetov in podeželja ter vzpo-
stavitev spodbudnejših pogojev za raz-
voj slovenskega gospodarstva, poseb-

SLS za Evropske
ustanove s
sedežem v Ljubljani
Ivo Hvalica podprl
kandidate Slovenske
ljudske stranke.

15. septembra so se na novinarski
predstavili kandidati SLS, ki so kandidi-
rali v ljubljanskih volilnih okrajih. Pred-
sednik SLS Janez Podobnik je uvodo-
ma predstavil zavzemanja Slovenske
ljudske stranke, da bi Ljubljana postala
sedež nekaterih novih ustanov Evrop-
ske unije, in ambiciozen projekt hitre
železnice za izboljšanje povezave pri-
mestnih območij z Ljubljano. Kot gost je
na novinarski konferenci sodeloval tudi
nekdanji poslanec Ivo Hvalica, ki je
podprl Slovensko ljudsko stranko in
poudaril, da brez uspešne SLS ne bo
zmage slovenske pomladi. Mihael Jarc
je podal tudi pobudo za tesnejše sode-
lovanje strank slovenske pomladi, kar je
po njegovem mnenju pogoj, da v Slove-
niji pride do političnih sprememb. Pred-
sednik SLS Janez Podobnik je pobudo
podprl.

V Ljubljani so kandidirali: Joško Jo-
ras, znani borec za južno mejo, dr. Pri-
mož Rode, podpredsednica Slovenske
ljudske stranke Nada Skuk, Mihael
Jarc, ki se zavzema za čisto pitno vodo,
najbolj pa je znan po referendumu proti
gradnji predimenzioniranega islamske-
ga političnega središča v Ljubljani, nek-
danji minister dr. Andrej Umek, Jožef
Jeraj, državni svetnik in predsednik
mestnega odbora Slovenske ljudske
stranke, nekdanji poslanec Andrej Le-
narčič, predsednik nadzornega odbora
Gasilske zveze Slovenije Franc Pance,
glasbenik Tadej Hrušovar, mestni svet-
nik Janez Žagar in predsednica društva
Ostržek Boža Plut. V primestju Ljublja-
ne pa so med drugim kandidirali: dr.
Jože Jurkovič, župan občine Škofljica,
podjetnik Janez Oven in Štefan Čeba-
šek iz Medvod.

Krajinski park Sečoveljske soline

V Slovenski ljudski stranki ugotavljamo, da v zadnjih
tednih Hrvaška očitno pritiska k arbitraži kot načinu za
rešitev spora o meji med državama, ob tem pa načrtno
in sistematično povzroča incidente v Piranskem zalivu s
svojimi ribiškimi ali policijskimi čolni. Lov hrvaških ri-
bičev v nesporno slovenskih teritorialnih vodah, in to ce-
lo s prepovedanimi metodami kot je kočarjenje, za SLS
predstavlja enostransko utrjevanje hrvaške pozicije v pri-
pravah na morebitno arbitražo. Odnos slovenskih oblasti
do te problematike, vključno z izpostavljanjem sporazu-
ma Drnovšek-Račan kot možnem izhodišču za arbitražo,
je za SLS nesprejemljivo, za Slovenijo pa škodljivo.

SLS vztraja, da so celovit Piranski zaliv, prost dostop
na odprto morje in slovenska jurisdikcija na celotnem
ozemlju katastrske občine Sečovlje, ki obsega tudi zasel-
ke Mlini, Škrile, Bužin in Škudelin, osnova za kakršna-
koli dvostranska dogovarjanja. Do tega ima Slovenija vso
zgodovinsko, mednarodnopravno in moralno pravico.
V interesu Slovenije je, da so slovenski predstavniki ce-
lovito informirani o vseh teh dejstvih in da jih tudi do-
sledno zastopajo.

Slovenska ljudska stranka je do sedaj izdala že dva
zbornika s strokovnimi prispevki mag. Mitja Deisinger-
ja, dr. Duše Krnel Umek in drugih poznavalcev proble-
matike o slovensko - hrvaški meji v Istri in na morju. V
bližnji prihodnosti bo SLS pripravila tudi različico zad-
njega zbornika v angleščini in o dejstvih preko tega zbor-
nika seznanila tudi tuje diplomate.

no malih in srednjih podjetij.
Med konkretnimi projekti poudar-

jamo še čimprejšnjo povrnitev vložkov v
razvoj telekomunikacijskega omrežja,
do česar ima pravico okoli 140.000
upravičencev ter prizadevanja, da se
sredstva, ki jih zberejo gasilci in prosto-
voljna gasilska društva za gasilsko opre-
mo in infrastrukturo, izvzamejo iz ob-
davčitve o Zakonu o DDV. RR
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Predstavniki SLS smo 13. septem-
bra na tiskovni konferenci v Celju
predstavili gospodarski program
stranke. Predsednik Janez Podobnik
je poudaril, da je gospodarski pro-
gram najpomembnejši del volilnega
programa SLS. Dr. Matic Tasič je po-
vedal, zakaj je po mnenju SLS gospo-
darsko rast potrebno pospešiti in kako
je to mogoče. Sodelovali so tudi: pod-
predsednica SLS Nada Skuk,
predsednik Državnega sveta in pred-
sednik Kluba za razvoj podjetništva pri
SLS g. Janez Sušnik, župan mesta
Celja in podpredsednik SLS Bojan
Šrot, podžupan in kandidat SLS Mar-
ko Zidanšek, dosedanji predsednik
Kluba podjetnikov Janez Oven, vodja
volilnega štaba SLS Jakob Presečnik
in poslanec Jurij Malovrh.

Gospod Malovrh je poudaril pomen
ustreznih prometnih in transportnih
povezav za gospodarstvo in opozoril
na potrebnost povezave v smeri Ko-
roška, Štajerska in preko Dolenjske
na Hrvaško, ki je v primerjavi s pove-
zavo proti Primorski preslaba, prav ta-
ko pa pomembna za gospodarstvo.
Gospod Zidanšek je opozoril, da si v
SLS želimo, da bi v Sloveniji kmalu
dosegli evropski standard. To bo mo-
goče, če bomo s spremembami davč-
ne politike, z odpravo birokratskih ovir

in doslednejšo finančno
disciplino, z ureditvijo
plačil podjetnikom, za-
gotovili konkurenčnost
našega gospodarstva in
omogočili razvoj malega
gospodarstva.

V nadaljevanju se je
delegacija SLS srečala
tudi z vodstvom Obrtne
zbornice Slovenije. V
pogovorih s predsedni-
kom Klunom in njegovi-
mi sodelavci smo se po-

govarjali o pomenu malega gospo-
darstva in obrti za slovensko gospo-
darstvo in konkurenčnost Slovenije na
trgu v prihodnosti. Ugotovili smo, da
so številne zahteve slovenske obrti že
upoštevane v programu SLS. Pred-
sednik SLS Janez Podobnik je pouda-
ril, da se v SLS dobro zavedamo po-
membne vloge obrti in malega gospo-
darstva v obdobju tranzicije in za na-
daljnjo uspešno konkurenčnost slo-
venskega gospodarstva. Le-to je bilo v
tem času, in bo po prepričanju SLS
tudi v prihodnje, zmožno nuditi nova
kvalitetnejša delovna mesta, ki jih Slo-
venija nujno potrebuje. Iz programa
SLS je poudaril predvsem dvoje: ure-
ditev cenejših in celo brezplačnih us-
trezno opremljenih zemljišč za obrtne
in podjetniške cone za odpiranje no-
vih in rast malih ter srednjih podjetji.
Kot drugo pa je izpostavil, da vidi SLS
možnosti priliva svežega kapitala, ki
ga nujno potrebuje naše gospodars-
tvo, v kapitalu Slovencev po svetu, ka-
terim bi morali olajšati in napraviti pri-
vlačnejše vlaganje v gospodarstvo v
Sloveniji. Predstavniki SLS in OZS
smo se strinjali tudi v tem, da je po-
trebno dati večjo vlogo pri urejanju po-
gojev, predvsem prostorskih, za pod-
jetniško pobudo lokalnim skupnostim.
Nada Skuk, podpredsednica SLS

SLS podpisala Listino o podpori
zahtevam slovenske obrti

SLS: Nakup opreme za prostovoljna
gasilska društva ne sme biti obdavčen

»Slovenska ljudska stranka bo nare-
dila vse, da sredstva, ki jih gasilska
društva zberejo s prostovoljnimi pris-
pevki in ga namenijo za nakup potreb-
ne gasilske opreme in gradnjo ter
vzdrževanje infrastrukture, ne bi bil
več obdavčen«

To pobudo je predsednik SLS Janez
Podobnik predstavil 14. septembra na

novinarski konferenci SLS na temo iz-
boljšanja odnosa države do prostovolj-
nega gasilstva.

Franc Pance, tudi kandidat SLS na
državnozborskih volitvah, dolgoletni
gasilec in aktualni predsednik Nadzor-
nega odbora Gasilske zveze Sloveni-
je, je predstavil vizijo odnosa države
do prostovoljnega gasilstva, ki bi se

morala izražati v priznanju enega me-
seca dodatne pokojninske dobe za
vsakih 10 let aktivnega delovanja v
prostovoljnem gasilstvu. O problemati-
ki prostovoljnega gasilstva je sprego-
voril tudi predsednik Gasilske zveze
Moravče Janez Ivan Vidic, ki je bil kan-
didat SLS na nadomestnih županskih
volitvah v občini Moravče.

Prostovoljno gasilsko dejavnost
ogrožajo tudi pomanjkanje denarja za
obvezne zdravniške preglede opera-
tivnih članov, odsotnost od dela ob ne-
srečah in težave z delodajalci, ki bi jim

država morala nuditi spodbude ter fi-
nanciranje strokovnih izobraževanj in
usposabljanj, za katere člani gasilskih
društev že tako ali tako namenjajo svoj
prosti čas.

V SLS podpiramo ohranjanje in utrje-
vanje prostovoljnega gasilstva v Slove-
niji. Prostovoljni gasilci so v vsaki skup-
nosti, kjer obstajajo pomembna in naj-
večkrat osrednja povezovalna, kulturno
– družabna sila, ki je prvenstveno v ple-
meniti službi varstva pred naravnimi ne-
srečami ter nudi pomoč, ko do njih pri-
de.

Spoštovane občanke in
občani občine Divača!

V veliko čast mi je, da me je občinski
odbor SLS občine Divača izbral za
kandidata na volitvah za Državni zbor v
volilnem okraju, ki vključuje Brkine in
Kras, kjer so moje korenine, mladostni
spomini in sanje. Vabilo sem sprejel v
želji, da bi svoje izkušnje na državni in
občinski ravni vložil v življenje in razvoj
teh krajev ter Slovenije, Vaše pozitivno
narodno in življenjsko sporočilo pa
vgradil v Evropo jutrišnjega dne. Čeprav
nisem bil izvoljen za poslanca, se bom
še dolgo z veseljem spominjal predvolil-
nega dogajanja in srečanj z Vami.

Iskreno se zahvaljujem za zaupanje
in sodelovanje predsedniku, gospodu
Dragu Škamperletu, podpredsedniku
gospodu Matiji Potokarju, članom od-
bora in članom SLS, sorodnikom in
vaščanom ter vsem, ki ste me v sep-
tembru spremljali po vaseh in me po-

vabili na domove, posebej pa Vam, ki
ste mi dali svoj glas. Pripravili ste nepo-
zabno predstavitev v gostilni Malovec
v Divači (na fotografiji) s sodelovanjem
pevskega zbora Tabor Lokev, za kar se
posebej zahvaljujem predsedniku zbo-
ra gospodu Muha Ivanu in vsem sode-
lujočim pevcem. V najlepšem spominu
bo sobota 25. septembra, ko smo s
skupino Skupina iz Slop nagovarjali lju-
di od Tater do Komna, naj glasujejo za
Kras, Brkine in družine. (Fotografiji sta
iz Šepulj in Senožeč.) Hvala vsem še-
stim glasbenikom, vozniku avtobusa,
Bredi in vsem ostalim za spremstvo, po-
sebej pa Jožetu in Sonji Trebec ter širši
družini za zamisel ter vsestransko pod-
poro pri izvedbi.

Ob tej priložnosti Vam v lastnem
imenu in v imenu SLS voščim vesele
praznike ter sreče, zdravja in zado-
voljstva v letu 2005.

Lep pozdrav
Dr. Drago Čepar
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Več kot 6000 udeležencev
na 13. Taboru SLS Na 13. Taboru Slovenske ljudske stranke

se je zbralo preko 6000 udeležencev, ki
so preživeli prijeten dan v Sevnici. Dopol-
dan smo se udeležili tudi svete maše v
Boštanju, ki jo je s svojim petjem obogatil
tudi svetovno znani tenorist Janez Lotrič.Udeležence je pred slavnost-

no konvencijo s predstavitvijo
kandidatk in kandidatov SLS
nagovoril tudi predsednik SLS Janez Po-
dobnik (odlomki iz nagovora):

»Spoštovani člani in članice SLS, spo-
štovani simpatizerji, spoštovani gostje in
predstavniki medijev. Dobrodošli na 13.ta-
boru Slovenske ljudske stranke, ki ga or-
ganiziramo ob 135-letnici 1.tabora v Sev-
nici. Prišli ste iz vseh koncev Slovenije,
tudi iz zamejstva. Še posebno pozdrav-
ljam župana občine Sevnica in našega da-
našnjega gostitelja g Kristjana Janca;,
predsednika Državnega sveta RS g. Jane-
za Sušnika, spoštovano predsednico
Evropske zveze žensk go. Ingrid Tichy-
Schreder, predsednika in glavnega tajni-
ka Avstrijske ljudske stranke avstrijske Ko-
roške g. Josefa Martinza in g. Siegfrieda
Torto ter predsednika Narodnega sveta
koroških Slovencev mag. Jožeta Wakou-

niga, poslance SLS v DZ RS, državne svet-
nike iz vrst SLS, nosilce drugih vodstve-
nih funkcij v naši stranki; župane SLS,
občinske svetnike in druge sedanje in biv-
še nosilce funkcij na državni in lokalni rav-
ni iz vrst SLS, dosedanje predsednike
SLS: dr. Franca Zagožna, Marjana Podob-
nika in mag. Francija Buta ter vse pred-
sednike občinskih odborov SLS. Pozdrav-
ljam tudi organizatorje tabora in obtabor-
skih prireditev in se vam iskreno zahva-
ljujem za veliko opravljeno delo. In nena-
zadnje, iskren pozdrav vsem kandidatkam
in kandidatom SLS za letošnje parlamen-
tarne volitve. Veseli smo vaše odločitve,
da ste vaše znanje, ambicije in izkušnje
zaupali listi naše stranke.”SLS je v Posav-
ju doma; še posebej v Sevnici in Krškem,
kjer veliko zaupanje ljudi najbolj nepo-

tabor SLS
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sredno dokazujeta odlična župana Fran-
ci Bogovič in Kristijan Janc. Še posebej
prisrčen pozdrav številnim Posavcem, ki
ste danes med nami.

Tabori so bili v preteklosti in so tudi
danes najbolj pristna oblika srečevanja in
druženja ljudi, ki jih povezuje ljubezen do
slovenstva, slovenske zemlje, slovenske
kulture, do slovenskih korenin, ki so tudi
krščanske. Taborsko gibanje ostaja eno
najbolj žlahtnih in čistih narod-
nobuditeljskih gibanj v sloven-
ski zgodovini. Sporočila iz zgo-
dovinskih taborov, tudi sevniš-
kega nas navdihujejo, da jih da-
nes na drugačen način, toda iz
podobnih vzgibov nadaljujemo.
Kot sintezo narodno-politične-
ga, družabnega in kulturnega.
In z jasnim sporočilom: pono-
sni smo na vse, kar smo pode-
dovali od naših prednikov. To
želimo ohraniti. In tudi nadgra-
diti.

Dragi prijatelji!”Vsaka zgrad-
ba, vsaka hiša mora imeti stabil-
ne temelje, da se ljudje v njej po-
čutijo doma in so tudi res varni.
Dotaknil se bom štirih temeljev
naše slovenske hiše, pravzaprav
temeljev naše prihodnosti:

Prvi temelj zgradbe naše pri-
hodnosti je naš odnos do prete-
klosti. V SLS smo prepričani, da
so vredni spoštovanja vsi, ki so se borili
proti fašizmu , nacizmu in komunizmu v
prepričanju, da se borijo izključno za svoj
narod ,domovino in vrednote svojih očetov.

Drugi temelj je varnost. Da lahko živiš
srečno življenje, da si pomirjen s sabo in z
ljudmi, ki te obkrožajo, moraš občutiti in
verjeti, da si varen. SLS ne pristaja na Slo-
venijo, v kateri tisoči delavcev z minimal-
no plačo kljub vsem svojim prizadevanjem
ne zaslužijo za človeka vredno življenje.”

V SLS verjamemo, da ima Slovenija vse
možnosti in pogoje za hitrejši in vsestran-
sko uspešen razvoj, če bomo odpravili nek
davek, ki ga plačujemo vsi, pa se tega niti
ne zavedamo. Ne zavedamo se, da je to da-

vek, ki nas zelo bremeni.
Če bomo torej odpravili davek na mono-

pol ene politično gospodarske skupine, da-
vek na klientelizem in iz njega izvirajočo
korupcijo, davek na formalno odprt, dejan-
sko pa na večini področjih zaprt in s strani
ozke skupine obvladovan prostor razpola-
ganja z državnimi in javnimi sredstvi in pri-
stojnostmi. Če bomo odpravili ta davek bo-
mo dobili dovolj materialnih sredstev in za-

gona, da izpeljemo ambiciozne načrte in
izkoristimo možnosti, ki sedaj ostajajo
neizkoriščene.

Tretji temelj boljše slovenske prihodno-
sti so izhodiščno enake možnosti za razvoj
in uspeh ne glede na to, v katerem delu
Slovenije si se rodil in živiš, hodiš v šolo,
službo, imaš podjetje. SLS bo zato izpe-
ljala popolno decentralizacijo.

Četrti, dejansko pa prvi temelj je odnos
do demografskih trendov in družinske po-
litike. V SLS ne pristajamo na kapitulaci-
jo pred tem problemom in iskanjem rešitev
zgolj v uvažanju manjkajočih delavcev. Ta-
ko lahko dobiš delavce, ne moreš pa rešiti

izumrtja Slovencev. SLS bo naredila vse,
kar je v moči države, od mesečnega pris-
pevka države za otroke, ki niso v vrtcu, do
zmanjšanja stroškov za šolanje, stanovanj
za mlade pare (projekt prvega stanovanja)
in izboljšanja javnega statusa za številčne
družine.

S tem vprašanjem je pomembno pove-
zan tudi odnos do prihodnosti slovenske-
ga kmeta kmetijstva in podeželja. Prav na

podeželju je bila tudi v preteklosti najbolj
ukoreninjena zavest, da je predvsem od
nas samih odvisno, ali bomo kot narod
obstali. SLS bo tudi v prihodnje vztrajen
zagovornik slovenskih kmetov, kmetijstva
in podeželja. Da smo vredni zaupanja,
smo dokazali velikokrat. Na tem mestu
bi rad omenil pobudo, da se blaženega
Antona Martina Slomška proglasi za za-
vetnika kmetov, slovenskega kmetijstva in
kmetijskega slovstva. Zelo aktivno vlogo
pri tej pobudi ima tudi dr.Marta Ciraj. V
SLS to pobudo podpiramo.

Spoštovani!”Slovenija je pomorska dr-
žava. SLS bo vztrajala na celovitosti Pi-
ranske ga zaliva in prostem dostopu na
odprto morje. Obsojamo odnos nekate-

rih predstavnikov slovenske vlade, ki se
ob tem vprašanju obnašajo kot advokati
sosednje države, ne pa kot zastopniki in-
teresov slovenske države. Še kar nekaj po-
membnih vprašanj je, do katerih ima SLS
jasna stališča; samo na kratko jih ome-
njam: Pri vprašanju t.i. izbrisanih bo SLS
vztrajala na reševanju od primera do pri-
mera. Odločno nasprotujemo, da bi bili
sedaj nagrajeni tudi tisti, ki so delovali pro-

sti samostojni Sloveniji ali so ce-
lo sodelovali v agresorski arma-
di proti Sloveniji.

SLS bo odločna v prizadeva-
njih, da se spremeni odnos do
prostovoljnega in dobrodelnega
dela. Kot primer izpostavljamo
gasilce. Prizadevali si bomo,da
se sredstva, ki jih zberejo gasil-
ci in prostovoljna gasilska druš-
tva za gasilsko opremo in infra-
strukturo izvzamejo iz obdavči-
tve po zakonu o DDV.

SLS bo vztrajala na takojšnji
povrnitvi vložkov v razvoj te-
lekomunikacijskega omrežja do
česar ima pravico okoli 140 000
opravičencev in za kar države
zavezuje zakon in referendum-
sko izražena volja ljudi.

Spoštovani! Danes nas je tu ve-
liko. Po nekaj letnem premoru
smo spet množično na taboru.
Smo na začetku novega vzpona.
Šele na začetku, toda na začet-

ku vzpona. Dragocen je prav vsak, da sku-
paj okrepimo našo hišo, naš dom, ki se mu
reče Slovenska ljudska stranka. Verjamem,
da lahko računam na vas, da mi boste po-
magali. Najprej pri volitvah, ki so pred na-
mi. Če bo vsak izmed vas med svoje prija-
telje, znance in sorodnike razširil sporoči-
lo o pozitivni energiji, ki jo prinaša Slo-
venska ljudska stranka, naši dobri in vero-
dostojni kandidati in kandidatke za parla-
ment in o pomenu Slovenske ljudske stran-
ke za stabilen razvoj Slovenije, potem bo
že na teh volitvah dosežen dober rezultat.
Čeprav smo šele na začetku novega vzpo-
na.

Ohranimo Slovenijo!”Naj živi Slovenska
ljudska stranka!”Bog živi Slovenijo!«

tabor SLS
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Hočemo, da v Sloveniji zavihrajo
zastave ob novem vetru
Nagovor predsednika SLS Janeza Podobnika na Zboru za republiko, 25.9.2004

Spoštovane Slovenke in Slovenci!
Spoštovani vsi zbrani!

Lepo pozdravljeni v slovenski prestol-
nici. Hvala, ker ste prišli. Prišlo vas je
na tisoče, ki podpirate Slovensko ljud-

sko stranko, Novo Slovenijo in Sloven-
sko demokratsko stranko..  Na tisoče,
ki podpirate politične spremembe. Kaj
hočemo doseči?!   Hočemo zamenjati
oblast! Zakaj?

Ker hočemo prekiniti z verigo korup-
cije in klientelizma!

Ker hočemo, da bodo ljudje povsod
po Sloveniji živeli bolje in imeli enake
možnosti ne glede na to, kje živijo!

Ker hočemo, da bodo slovenske ob-
čine imele več možnosti za razvoj, več
sredstev in več možnosti.

Ker hočemo, da tudi druga sloven-
ska mesta dobijo sedeže nekaterih dr-
žavnih ustanov in državnih podjetij.

Ker hočemo, da Slovenija postane
gospodarsko uspešna in socialno pra-
vična država.

Ker verjamemo, da slovenski delav-
ci, kmetje, učitelji, zdravniki, tehnič-
na inteligenca, znanstveniki, mladi in
starejši zmorejo in hočejo vso svoje
energijo, znanje sposobnosti in voljo
nameniti za razvoj države in družbe ter
svoj osebni uspeh.

Ker hočemo, da Ljubljana postane
središče ene od evropskih regij.

Ker hočemo, da zaživi tudi sloven-
sko podeželje!

Ker hočemo, da bo slovenska drža-
va začela voditi tako družinsko in de-
mografsko politiko, da bomo Sloveni
kot narod obstali tudi v prihodnjih sto-
letjih.

Ker hočemo, da v Sloveniji zavihra-
jo zastave ob novem vetru. In, ker ne
želimo živeti pod oblastjo, ki ne ščiti
lastnih državljanov na slovenski zem-
lji pred brutalnostjo tuje policije.

Predsednik vlade Anton Rop!  Vedli
ste se kot strahopetci, ko bi morali vi
osebno, kot predsednik vlade in dru-
gi vaši ministri in funkcionarji zašči-
titi slovenske državljane na sloven-

zbor za republiko
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skem ozemlju. Vedeli ste, kaj se doga-
ja, pa ste se skrili, dokler nas niso od-
vlekli iz slovenskega ozemlja. (odebe-
ljeno s posebnim poudarkom) Sloven-
ski policisti so vedeli in videli, kaj se
dogaja in želeli pomagati. Pa niso sme-
li, ker jim niste dovolili. Nobena pri-
sila ne bi bila potrebna, nobena nape-
tost, nobeno zaostrovanje. Samo po-
govor odgovornih predstavnikov obeh
policij na mostu čez Dragonjo bi za-
dostoval, da se nasilje nad slovenski-
mi državljani ne bi zgodilo. Tega niso
smeli, ker jim niste dovolili.

Sedaj pa navidezno grmite proti Hr-
vaški in delate Sloveniji gospodarsko
škodo. Ustvarjate vtis, da ste večji zaš-
čitnik Slovenije kot general Maister
in vsi osamosvojitelji Slovenije skupaj.
Kaj je naredila vaša LDS v več kot
desetih letih, ko bi lahko z večino, ki
jo je imela, z malo modrosti in držav-
niške odločnosti rešila mejno vpraša-
nje s Hrvaško?   Nič ni naredila.

Odprtih vprašanj s sosedi se ne re-

šuje na način, da popuščaš, da se ob-
našaš kot provinca, da klečeplaziš,  po-
tem pa naenkrat eksplodiraš, ko se us-
trašiš poraza na volitvah.

Odprta vprašanja s sosedi se rešu-
jejo tako, da odločno in državniško, z
argumenti, zastopaš in uveljavljaš svo-
je nacionalne interese. To ne zmanj-
ša, ampak poveča spoštovanje pri so-
govorniku, ki prav tako zastopa svoje
nacionalne interese. In kot tak, torej
kredibilen in dosleden
partner, boš lahko na
bilateralni, torej na
meddržavni ali na
mednarodni ravni slej
ko prej uspešno rešil
odprta vprašanja. Kaj-
ti odprta vprašanja so
lahko v interesu posa-
meznih skupin, gotovo
pa niso v interesu ve-
čine državljanov nobe-
ne države.

Tako bomo mi rešili odprta vpraša-
nja s Hrvaško in druga vprašanja. Mi,
ki smo danes tukaj:    Slovenska ljud-
ska stranka, Nova Slovenija in Sloven-
ska demokratska stranka, ko bomo po
3. oktobru oblikovali novo slovensko
vlado.

Dragi Ljubljančani! Izvolite Joška
Jorasa za poslanca! Na ta način bo-
ste naredili največ, kar lahko, da bo-
do zaselki ob reki Dragonji in njego-
vo bivališče ostali slovenski. Taka me-
ja na kopnem pa je po mednarodnem
pravu predpogoj, da bo ostal sloven-
ski piranski zaliv in prost dostop na
odprto morje.

Dragi prijatelji! Danes je hladno.
Verjetno marsikoga zebe. Pa vendar
je ta jesenski hlad za nas prava ma-
lenkost v primerjavi s hladom in brez-
brižnostjo LDS do malega človeka,
slovenskih korenin, nacionalnih inte-
resov in naših vrednot. Ta mraz se mo-
ra končati. Zakurimo ogenj spre-
memb! Ogenj, ki bo ogrel Slovenijo

za manjše razlike med slovenskimi re-
gijami, za več otrok, za ugodnejše oko-
lje za razvoj gospodarstva, za nova de-
lovna mesta in večjo socialno pravič-
nost, za slovenske nacionalne intere-
se, za naše tradicionalne vrednote in
boljšo prihodnost.

Pot je znana in način je znan: V ne-
deljo je potrebno obkrožiti pravo
stranko in zagotavljam vam: Sloven-
ska ljudska stranka je prava stranka.

Danes smo skupaj
zbrani. Vse tri stranke:
Slovenska ljudska
stranka, Nova Sloveni-
ja in Slovenska demo-
kratska stranka in tiso-
či, ki ste z nami. Naj
bo tako tudi v nedeljo,
ko bomo proslavili
zmago na volitvah!

Čas je za nas!
Ohranimo Sloveni-

jo! Bog živi Slovenijo!

zbor za republiko
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Barbi Ravnikar

Pred prazničnimi dnevi
Prvi november; Vsi sveti, še pred tem pa zadnji oktobrski dan, Dan reformacije

po Sloveniji

November je mesec, ki se približuje
zimi. Sonce, ki uravnava vse v naravi
in se zato nanj vežejo vse mlajše ci-
vilizacije (starejše so povezane z lu-
no in njenimi cikli), v tem mesecu upa-
da, zahaja, dan se močno krajša. To
je naše prednike in priznajmo, da tu-
di še danes marsikoga od nas, nav-
daja z žalostjo. Naši predniki so bili
celo zelo prestrašeni; vedno manj son-
ca naj bi po njihovem mnenju prina-
šalo rušenje, uničenje, življenjsko ne-
varnost…

In kako je bilo z dnevom mrtvih v krš-
čanskem svetu? Cerkev se je sprva spo-
minjala z javnim čaščenjem samo mučen-
cev. Kasneje so se jim pridružili svetniki,
ki niso bili mučenci. Število mučencev je
zlasti v Dioklecijanovi dobi tako naraslo,
da ni mogel imeti vsak svojega godovne-
ga dne. Zato se je cerkev odločila za po-
seben spominski dan, ko naj bi se spomi-
njali vseh mučencev skupaj, tako da ne bi
noben ostal brez čaščenja. Tak dan je bil
od začetka 7. stoletja naprej v Rimu 13.
maj, dan posvečenja starega rimskega
Panteona v Cerkev Device Marije in vseh
mučencev. Dobrih 100 let kasneje je Gre-
gor III posvetil v baziliki sv.
Petra poseben Oratorij (mo-
lilnico) med drugim vsem
pokojnim mučencem, spoz-
navalcem in popolnim pra-
vičnikom. S tem je bil praz-
nik vseh svetih že nakazan.
Za 13. maj so prihajale v
Rim množice romarjev. Iz-
kazalo pa se je, da v tem ča-
su primanjkuje v Rimu ži-
veža tako za domačine kot
za romarje, zato je presta-

vil Gregor IV praznik na 1. november.
Ljudstvo je menilo, da ta dan duše raj-

nih sedijo na grobovih in gledajo, kdo jih
obišče. Ponekod so kadili z brinjem, češ
da ta dim vernim dušam dobro dene.

Če prelistamo Slovensko enciklopedijo
preberemo nekaj več o izročilu tega praz-
ničnega dneva pri nas: »1.november je dan,
ko se spominjamo umrlih. V davnini je bil
ves čas okoli zimskega sončnega obrata čas
mrtvih; njihove duše naj bi se v dolgih no-
čeh vračale na svet. Člani moških družb so
jih našemljeni poosebljali. Krščanstvo je
spremenilo pogansko animistično gledanje,
tako da je rajne prikazovalo kot “duše v vi-
cah”, ki se morajo očistiti grehov, preden
smejo v nebesa. Za to naj bi jim bila potreb-
na molitev živih. Domači so najemali tudi
druge, da so molili za njihove rajne, pred-
vsem so to naročali revežem in otrokom; ti
so svoj čas hodili od hiše do hiše in ljudje so
jih obdarjali z obrednim pecivom (prešce,
vahtiči, krželji, mižnjeki). To se je dogajalo
predvsem 2. novembra (krščanski dan ver-
nih duš), pa tudi že dan prej (praznik vseh
svetnikov). Obredno pecivo je skoraj gotovo
ostanek iz predkrščanstva. Neznani pogan-
ski praznik mrtvih se je v krščanstvu razde-
lil še na dva krščanska godova: na god sv.
Mihaela (29. september), ko na Koroškem

delijo obredno pecivo, in na
god sv. Martina (11. novem-
ber), ko po jesenski pojedini
pustijo na mizi ostanke za
verne duše.«

Dan mrtvih obhajamo v
Sloveniji kot državni praz-
nik; grobove okrasimo s
cvetjem, z gorečimi sveča-
mi in se pokojnih spomni-
mo s svečanostmi.

Ob 31. Oktobru, Dnevu reformacije, pa
»po šolsko« preletimo reformacijo na slo-
venskem:
• družbeni, kulturni, politični razvoj ze-

lo slab v 16. stoletju
• leta 1515 prvi upor
• leta 1573 pa slovensko-hrvaški upor
• protestantizmu se pridružijo vsi sloji:

- fevdalci
- kmetje
- meščani

• 1562 - največji uspeh protestantov, ko
ustanovijo v Ljubljani Cerkev sloven-
skega jezika

Pomen:
• Slovenci smo postali pismeni
• Slovenci dobimo:
• pravico do uporabe narodnega jezika

pri cerkvenih obredih
• prevod biblije
• s protestantizmom se začne književ-

na doba slovenskega jezika
• v protestantski književnosti gre več·

inoma za prevode svetega pisma in ka-
tekizmov

• prevodu dodajajo tudi izvirne uvode
Predstavniki:
• Sebastjan Krelj (Otročja biblija)
• Jurij Dalmatin (prevod biblije v slo-

venščino)
• Adam Bohorič (Zimske urice, boho-

ričica)
• Primož Trubar (Abecednik in Kateki-

zem)
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Samo Fakin, dr. med.: PROBLEMATIKA ČAKALNIH DOB

Možne so krajše čakalne dobe
Čakalne dobe v zdravstvu so eden najbolj perečih problemov, ki tarejo slovenskega bolnika. Večurno čakanje pred
vrati ordinacij po našem mnenju pomeni predvsem slabo organizacijo dela. SLS smatra, da je čakanje v čakalnicah
nedopustno in ponižujoče do že tako bolnega človeka.

Čakanje je za-
radi povečane
možnosti preno-
sa raznih infek-
cij sporno tudi z
medicinskega vi-
dika. Čakanje
pred vrati ordi-
nacij zdravnikov
zasebnikov je
nekaj neobičaj-
nega, zato sma-

tramo, da je ta problem v javnih zavodih
možno rešiti v kratkem času in brez do-
datnih sredstev.

Zavedamo se, da je čakanje na določe-
ne in v javnosti večkrat omenjene opera-
cije sive mrene, kolkov in srčnih operacij
s stališča posameznika izjemno velik prob-

lem. Prizadevanja ministrstva, ZZZS ter
donacije številnih podjetij smatramo za
pravilne.

Žal se je v zadnjih dneh izkazalo, da je
problem čakalnih dob mnogo večji kot ga
skuša prikazati ministrstvo za zdravje. Ne
razumemo, zakaj se podatki o resničnih
čakalnih dobah skrivajo in niso dostopni
javnosti. Ne razumemo, kako v času in-
formacijske družbe zbiranje podatkov ni
avtomatizirano in še vedno poteka peš in
na roke. V času, ko lahko preko interneta
kupimo praktično karkoli, moramo za
lastno zdravje hoditi od vrat do vrat in
čakati na datum pregleda, pa še tega nam
večkrat prestavijo. Vse to seveda kaže na
veliko pomanjkanje načrtovanja razvoja
zdravstvenega sistema, čeprav je bil ta za-
črtan že leta 2000 v Nacionalnem pro-

gramu zdravstvenega varstva.
V SLS smatramo, da so čakalne dobe

na specialistične preglede še veliko hujši
problem kot so čakalne dobe za posamez-
ne operacije. Nesporno je, da se v času
ko bolnik čaka na določen specialistični
pregled njegovo zdravstveno stanje lahko
poslabša. Zato menimo, da je potrebno
skrajšati, če že ne v celoti ukiniti čakalne
vrst za specialistične preglede. Pravo diag-
nozo je potrebno bolniku postaviti čim
prej! Samo tako ga bomo razbremenili skr-
bi in strahu pred resnostjo bolezni! Hitro
ugotovljena diagnoza seveda pomeni tu-
di manjše stroške za zdravljenje in s tem
varčevanje denarja za uvedbo prepotreb-
nih, novih načinov zdravljenja. Problem
je velik tudi zaradi razsežnosti saj na prvi
pregled čaka nekaj deset tisoč bolnikov.

In to lahko tudi po več mesecev! Kaj to
pomeni za bolnika samega verjetno ni po-
trebno razlagati. Kakšni so stroški bolniš-
kega staleža pa verjetno tudi ne.”Smatra-
mo, da je čakanje daljše od enega meseca
nedopustno tako iz človeškega kot tudi
medicinskega in ekonomskega vidika. V
SLS menimo, da je z spremenjeno orga-
nizacijo dela v zdravstvu možno čakalne
dobe za specialistične preglede v celoti
zmanjšati na mesec dni. Smatramo, da je
to možno doseči samo z sodelovanjem z
zaposlenimi v zdravstvu. Menimo, da je
sodelovanje Zdravniške zbornice in zbor-
nice zdravstvene nege nujno!

Ob zadnjih dogodkih v zvezi z netočni-
mi podatki o čakalnih dobah, se je v os-
predje zopet postavi problem organizaci-
je zdravstvene dejavnosti. Pomanjkljivi po-
datki o številu čakajočih bolnikov kažejo
na popolno odsotnost načrtovanja v
zdravstveni politiki. Še več, izgleda kot,
da to v resnici nikogar ne zanima. Kako
torej reformirati zdravstvo, če pa ni na vo-
ljo tako enostavnih podatkov kot je števi-
lo čakajočih bolnikov na pregled?!!! V pro-
gramu SLS smo na kratko predstavili, ka-
ko se bo stranka teh problemov lotila.

Spoštovani predsednik,

Osebno in v imenu Evropske
ljudske stranke sem vesel volil-
nega rezultata Slovenske ljud-
ske stranke in vam obenem če-
stitam za vaša osebna prizade-
vanja.

Spremljali smo volilne kam-
panje, v katerih je bila želja
državljanov po spremembi ja-
sno izražena.

Kljub temu, da so naloge,
ki so pred vami nedvomno
velike, se veselimo z upa-
njem in prepričanjem, da
lahko EPP sestrske stranke
z združenimi močmi obli-
kujete stabilno vlado v va-
ši državi s prizadevanjem za nadaljnjo inte-
gracijo Evrope in za ustvarjanje miru v okolici Balkana.

Z najlepšimi osebnimi pozdravi,

E V R O P S K E   N O V I C EMag. Uršula Jesih, Petra Hiršel

Dragi Janez,

Rezultat včerajšnjih volitev
v Sloveniji je bil velik uspeh
za naše slovenske sestrske
stranke. V imenu EPP-ED
skupine bi vam rad čestital
in vsem našim prijateljem iz
Slovenske ljudske stranke za
ta odličen rezultat, ki vam
bo dal priložnost za politič-
ne spremembe in nov zače-
tek v vaši državi.

EPP-ED skupina se vese-
li dolgotrajnega dobrega
sodelovanja z vami in no-
vo slovensko vlado sestav-
ljeno iz naših sestrskih
strank SDS, NSi in SLS,
ki bo v korist Sloveniji in
Evropski uniji.

Z mojimi najlepšimi željami,

Hans - Gert Poettering
Vodja poslanske skupine EPP-ED v Evropskem parlamentu

Podpredsednica SLS Nada Skuk sprejela Portugalskega državnega
sekretarja za Evropske zadeve Maria Santosa Davida

Podpredsednica SLS Nada Skuk je
16. septembra na sedežu SLS spreje-
la portugalskega državnega sekretar-
ja za Evropske zadeve in nekdanjega
generalnega sekretarja EPP Maria
Santosa Davida.

Pogovarjala sta se o možnem izbolj-
šanem sodelovanju med Portugalsko
in Slovenijo tudi s pomočjo strank, ki
sodelujemo v največji evropski družini

strank EPP (Evropski ljudski stranki).
Prav tako sta poudarila pomembnost
ljudskih in krščanskih strank pri sprejet-
ju evropske ustavne pogodbe in zave-
zanost za približevanje evropskih insti-
tucij tudi vsem državljanom. Ugledni
gost je zaželel SLS najboljši uspeh na
oktobrskih volitvah in tudi Sloveniji, tako
kot na Portugalskem, vlado sestavljeno iz
strank članic Evropske ljudske stranke.

Wilfried Martens
Predsednik Evropske ljudske stranke
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SEŽANA: Okrogla miza o sodelovanju obmejnih občin v Sloveniji in Italiji
V ponedeljek, 27. septembra ob 19.00, uri

je Slovenska ljudska stranka v Sežani imela
okroglo mizo o sodelovanju obmejnih ob-
čin v Sloveniji in Italiji s poudarkom na pove-
zovanju Slovencev. Ob tej priložnosti se je
predstavil tudi naš kandidat za poslanca v DZ
dr. Drago Čepar. Uvodničarja, predsednik
Sveta slovenskih organizacij Sergij Pahor, in
poslanec v DZ ter nekdanji tolminski župan
Ivan Božič sta poudarila zgodovinski razvoj in
različne možne oblike sodelovanja posebej z
novimi možnostmi skupnega članstva v EU.

V razpravi je dr. Drago Štoka izrazil vese-
lje, da je kot predsednik slovenske stranke
Slovenska skupnost prejel od SLS vabilo na

srečanje, in poudaril prav politično raven delovanja
in sodelovanja Slovencev. Komenski župan Uroš
Slamič je poudaril konkretne pobude medobčin-
skega sodelovanja, ki zrastejo iz krajevnih zamisli.
Publicist Ivo Jevnikar se je zavzel za ustanovitev
posvetovalnega organa vlade, s članstvom tudi iz
zamejstva, ki bi bedel nad zakonodajo vseh podro-
čij (na primer število mest za zamejske študente na
Univerzi), povezano s sodelovanjem s Slovenci zu-
naj RS. Dr. Drago Čepar je predstavil svoj pro-
gram in dosedanje delo; kot poslanec bo sledil
zgledu Virgila Ščeka, v katerega volilni kampanji
sta leta 1921 sodelovala njegov oče in ded. Okro-
glo mizo je pripravil in vodil predsednik regijskega
odbora SLS Valter Ščuka. dr. Drago Čepar

SLS za evroregijo s celotno Slovenijo
Odziv SLS na podpis dogovora o evroregiji med Venetom in Furlanijo Julijsko krajino.

Slovenska ljudska stranka nasprotu-
je ustanovitvi evroregije, v katero bi bilo
vključeno le ozemlje Slovenije do t.i.
rapalske meje. Tako možnost sta izpo-
stavila predsednika italijanskih pokrajin
Veneto Giancarlo Galan in Furalnije Ju-
lijske krajine Riccardo Illy ob podpisu
dogovora o evroregiji, 11. oktobra
2004. Ta bi vključevala omenjeni itali-
janski pokrajini, avstrijsko Koroško in
del Slovenije do t.i. rapalske meje. SLS

meni, da historične, in po mnenju veči-
ne Slovencev krivične, delitve naše dr-
žave ne morejo in ne smejo postati meje
evroregij.

Za SLS je še posebej pomembno, da
pri oblikovanju take evroregije pridobi-
mo zaveznike, hkrati pa naj ima Sloveni-
ja ambicijo, da bo pri nas tudi sedež te
evroregije. Le tako bo možno preprečiti
posameznikom iz sosednjih držav, da bi
pri povezovanju v bodoče evroregije po-

novno razdelili Slovenijo po svoji meri.
Slovenska ljudska stranka je sicer že

19. julija letos skupaj s predstavniki Av-
strijskih ljudskih strank s Koroške in
Štajerske javno predstavila skupno ini-
ciativo in sopodpisala skupno Izjavo o
nameri sodelovanja pri pobudi »EU-re-
gija bodočnosti«, v kateri bo Slovenija
sodelovala kot celota. Take evroregija
bo po prepričanju SLS vsem udeleže-
nim pokrajinam omogočila razvoj, opti-

malno izkoriščanje geostrateške lege
ozemlja med Jadranskim morjem in
glavnim grebenom Alp ter dobrososed-
sko sodelovanje; obsegala bi avstrijski
deželi Štajersko in Koroško, celotno
Republiko Slovenijo in Furlanijo Julijsko
krajino. Odprta bi ostala tudi za sodelo-
vanje Veneta in komitatov zahodne Ma-
džarske ter Istrske županije po vstopu
Hrvaške v EU.

Delegacija nemške zvezne dežele
Hessen se je srečala z SLS

V torek, 19.10.2004, je podpredsednica SLS Nada SKUK sprejela delegaci-
jo parlamenta nemške zvezne dežele Hessen, ki jo je vodil gospod Norbert
KARTMANN, predsednik parlamenta zvezne države Hessen. Podpredsednica
SLS je predstavila najnovejše politično dogajanje v Sloveniji po zadnjih parla-
mentarnih volitvah in orisala vlogo in poslanstvo SLS po demokratičnih spre-
membah v Sloveniji. Sogovorniki so se strinjali, da bodo za bodoče članice
Evropske zveze Romunijo, Bolgarijo, Turčijo in Hrvaško, najpomembnejši krite-
riji za članstvo, ki jih bodo kandidatke morale izpolniti pred vstopom v EU.

Generalni sekretar Evropske ljudske stranke
Antonio López Istúriz na obisku v Sloveniji
Podpora članicam Evropske ljudske stranke in obsodba ravnanja hrvaških policistov

Na skupni novinarski konferenci, 28.
septembra 2004, sta predsednik Slo-

venske ljudske stranke Janez Podobnik
in generalni sekretar Evropske ljudske

stranke (EPP) Antonio López Is-
túriz izrazila prepričanje v uspeh
strank Evropske ljudske stranke
na državnozborskih volitvah v Slo-
veniji.

Generalni sekretar EPP Lopez
je po srečanju z Janezom Podob-
nikom in kandidati SLS izrazil upa-
nje, da bo prihodnja slovenska
vlada sestavljena iz vseh treh slo-
venskih strank, ki so članice EPP,
saj je to pomembno tudi za Slove-
nijo. Vlada, ki bo imela podporo
največje politične skupine v
Evropskem parlamentu in vseh

ostalih evropskih institucijah, bo zago-
tovo uspešneje zagovarjala interese

Slovenije v EU.
Antonio Lopez je komentiral tudi ne-

davni incident in grobo aretacijo Janeza
Podobnika ter označil ravnanje hrvaških
policistov za nedopustno. Obenem je
izpostavil, da bodo stranke prihodnje
slovenske koalicije in hrvaške vlade tudi
v okviru članstva v EPP lažje in uspe-
šneje rešili odprta vprašanja med so-
sednjima državama.
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Lizbonska strategija pod drobno-
gledom Evropske ljudske stranke
18. in 19. oktobra 2004 je v Brus-
lju potekal politični biro Evrop-
ske ljudske stranke in Svet
Evropske ljudske stranke. Ude-
ležil se ga je tudi predsednik Slo-
venske ljudske stranke Janez Po-
dobnik.

Svet Evropske ljudske stranke (EPP)
sestavljajo predsedniki oz. predstavniki
strank – članic EPP in je predvsem za-
dolžen za delo EPP med dvema kongre-
soma.

Politični biro Evropske ljudske stran-
ke je potrdil dokument z naslovom »Po-
noven pregled Lizbonske strategije«
(Re-Visiting the Lisbon Agenda). Z do-
kumentom želi EPP pregledati cilje in
uresničevanje Lizbonske strategije. SLS
je aktivno sodelovala pri pripravi tega
dokumenta. Z našimi predlogi in amand-
maji smo oblikovali tretji steber ukrepov
za doseganje lizbonskih ciljev in s tem
zahtevo za povečanje vlaganj v visoko
šolstvo.

EPP v svojem Akcijskem programu
2004 - 2009 obravnava vsa področja
politik, ki so vključena v Lizbonskem
procesu - politiko zaposlovanja, gospo-
darstveno, proračunsko, davčno politi-
ko, okoljsko politiko, znanost, socialno
varnost, izobraževanje in usposabljanje
ter druge - z namenom povečanja prož-
nosti in individualne odgovornosti ob
ohranitvi socialne kohezije naših družb.
Znotraj tega okvira so se avtorji, v zgoraj
omenjeni resoluciji, osredotočili pred-
vsem na točke rasti in konkurenčnosti,
za katere so ocenili, da jim je potrebno
posvetiti posebno pozornost.

Poglavitni strateški cilji Lizbonske
strategije, ki jih EPP v celoti podpira, so
bili zastavljeni z namenom zagotoviti us-
peh Evrope v svetovnem gospodarstvu
in omogočiti Uniji doseg pogojev za pol-
no zaposlenost. Marca 2000, ko je bila
pripravljena Lizbonska strategija, so
gospodarski obeti za Evropo nakazovali
izrazito gospodarsko rast. Lizbonska
strategija tako ni posebej izpostavljala
oz. posvečala posebne pozornosti us-
tvarjanju rasti - ta se je obravnavala kot
samoumevna.

Sedaj, štiri leta kasneje, se zdi, da je
Lizbonske cilje skoraj nemogoče dose-
či. Kljub temu, da sta se napredek in
konkurenčnost nekaterih posameznih
držav članic občutno izboljšala, Evropi
kot celoti primanjkuje rasti, konkurenč-
nosti in gospodarske dinamike, ne le v
primerjavi z ZDA, temveč tudi s Kitajsko,

Indijo in Jugovzhodno Azijo.
Skozi zgodovino je bila Evropa domi-

nanten akter v svetovnem gospo-
darstvu. EPP poudarja, da globalizacija
odpira vrata mnogim priložnostim za
nadaljnji razvoj evropskega gospodars-
tva. Vendar pa je potrebno upoštevati
dejstvo, da se krepijo nove gospodar-
ske sile, zaradi česar je potrebno stal-
no obnavljanje evropskega gospodars-
tva. Pot do gospodarskega uspeha je
jasna, natančno je bila določena že v
Lizboni. Nova Evropa je zavezana tako
sebi kot svojim državljanom, da doseže
ravnotežje med gospodarskimi, social-
nimi in okoljskimi področji, upoštevajoč
vidik trajnostnega razvoja.

Gospodarstvo ni bilo ključna tema na
evropski in državnih ravneh. Države
članice EU niso izpolnile svoje zaveze.
Kot rezultat Evropi ni uspelo ustvariti
stabilnega makroekonomskega okvirja,
ki bi spodbujal gospodarsko rast. Evro-
pa ni dovolj konkurenčna.

Zaradi omenjenega je bil na tem sre-
čanju pripravljen nov dokument, ki se
osredotoča na tista področja, ki potre-
bujejo večjo pozornost.

Lizbonska strategija - nov začetek
V skladu z dejstvom, da bo za dose-

go ciljev Lizbonske strategije potreben
določen napor, Evropska ljudska stran-
ka poziva Evropski svet da:
1. Ponovno potrdi Lizbonsko strategijo

v duhu obnovitve zavez držav članic
k omenjeni strategiji;

2. Navdihne razširjeno Evropo z moč-
nim občutkom za rast zato, da bi pos-
pešila hitrost reform in povečala kon-
kurenčnost;

3. Določi novo ime za Lizbonsko stra-
tegijo, da bi se evropski državljani laž-
je poistovetili z njo, z njenimi cilji in
obvezami držav članic;

4. Nameni poudarek konkurenčnosti,
tako da se pripravi premišljeno osno-
vo za podjetja in inovacije; kon-
kurenčnost mora postati krovno na-
čelo vseh gospodarskih politik;

5. Pospešuje vse potrebne strukturne
reforme kot jedro aktivnosti Evropske
unije, zato da se ponovno pridobi naj-
višjo stopnjo konkurenčnosti in da se

SLS ob 50-letnici Londonskega sporazuma

Londonski sporazum zagotavlja
celovitost občine Piran

poveča rast in zaposlovanje;
6. Zagotovi večjo zavezanost držav čla-

nic k skupnim sprejetim ciljem; Svet
EU in Evropska Komisija naj analizi-
rata specifične cilje držav članic z na-
menom poudariti odgovornost posa-
meznih držav članic Evropske unije;

7. Se striktno drži zavez Pakta rasti in
stabilnosti in izboljša njihovo prihod-
nje uveljavljanje;

8. Razbremeni potencialne ustvarjalce
delovnih mest (majhna in srednje ve-
lika podjetja) (zmanjša birokracijo na
nacionalni in evropski ravni, ect.) in
začne uporabljati instrumente, ki jih
predlaga Evropska unija;

9. Dopolni strategijo zaposlovanja.
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5. oktobra je minilo 50 let od spre-
jetja Londonskega sporazuma. Ta
sporazum je Slovencem ponovno od-
prl dostop do morja in vzpostavil našo
sedaj veljavno zahodno mejno črto z
Republiko Italijo. V Slovenski ljudski
stranki smo prepričani, da določila
Londonskega sporazuma zavezujejo
tudi obe naslednici SFRJ, torej Re-
publiko Hrvaško in Republiko Sloveni-
jo. Zato SLS pričakuje od vlad obeh
držav, da v smislu pravne države vzpo-
stavijo občino Piran v njenih zgodovin-
skih mejah. S tem bo v smislu spreje-
tih mednarodnih obveznosti razreše-
no mejno vprašanje med obema so-

sednjima državama ter zagotovljena ce-
lovitost Piranskega zaliva in prost do-
stop Slovenije na odprto morje.

Londonski sporazum je Sloveniji je
vrnil le del nacionalnega ozemlja, zato
ga SLS razume kot slab, vendar v ta-
kratnih razmerah za Slovenijo še spre-
jemljiv kompromis. Z namenom napravi-
ti mejno črto predvsem za Slovence bolj
sprejemljivo, sta bili Londonskemu spo-
razumu dodani dve določili: tako Italija
kot Jugoslavija si morata prizadevati, da
se etnična sestava prebivalstva na
ozemlju bivšega Svobodnega tržaške-
ga ozemlja ne bo spreminjala in drugo,
ki izrecno prepoveduje spreminjanje

občinskih meja, ki so veljale ob podpi-
su sporazuma.

Londonski sporazum je pomemben
tudi zato, ker je s posebnim doku-
mentom, Statutom o zaščiti pravic na-
rodnostnih skupin, uredil vprašanja
slovenske in italijanske manjšine. Na
žalost se tudi po 50 letih določila sta-
tuta o zaščiti pravic slovenske narod-
nostne manjšine v Italiji ne uresničuje-
jo in to kljub sprejetju posebnega za-
kona o zaščiti Slovencev v Italiji. SLS
bo vztrajala, da slovenska zunanja po-
litika tej temi v bilateralnih odnosih z
Italijo nameni posebno pozornost.
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Janez Ribič, dupleški župan:
Slavni Barbi Ravnikar

O pripravah na državnozborske volitve in o izkušnjah na volitvah smo
se pogovarjali z Janezom RIBIČEM, ki mu je podobno kot številnim
drugim županom iz naše stranke uspelo pridobiti že tretji mandat

župana. Z uspešno volilno kampanjo je občinskemu odboru SLS tudi na
letošnjih parlamentarnih volitvah uspelo doseči izjemno dober volilni rezul-
tat. Janez RIBIČ je župan Občine Duplek, ki je bila ustanovljena konec leta
1994 z delitvijo bivše Občine Maribor.

Gospod RIBIČ, za vas osebno in za ob-
činski odbor Duplek je značilno, da že
vrsto let dosegate zelo lepe rezultate na
lokalnih in na parlamentarnih volitvah.
O pripravah in usmeritvah za volilne na-
stope ter o vaših izkušnjah v politiki ste
spregovorili na eni od sej glavnega odbo-
ra. Do sedaj vaših nastopov na organih
stranke ni bilo veliko. Vaš nastop so čla-
ni glavnega odbora nagradili z glasnim
aplavzom, zato vas prosim, da o vaših iz-
kušnjah spregovorite tudi bralcem naše-
ga časopisa.

Župan sem že tretji mandat. Že deset
let aktivno sodelujem v organih naše
stranke. Do sedaj se res nisem veliko og-
lašal. Za funkcijo župana sem v prvem
mandatu kandidiral kot nestrankarski
kandidat s podporo različnih parlamen-
tarnih strank. Zelo hitro po izvolitvi sem
se včlanil v Slovensko ljudsko stranko.
Takratno vodstvo stranke je med vsemi
drugimi političnimi strankami pokaza-
lo največ posluha za programe in prob-
leme s katerimi so se ukvarjale občine.

Vse druge stranke, so se po volitvah kljub
prvotnim obljubam bolj ukvarjale z dru-
gimi področji. Občine in njihovi proble-
mi jih niso veliko zanimale, čeprav smo
se na začetku uvajanja lokalne samoupra-
ve srečevali z velikimi težavami zlasti za-
radi pomanjkljivih predpisov o financira-
nju, delovanju in pristojnostih občin…..

Še danes sem hvaležen za pomoč ta-
kratne Slovenske ljudske stranke. Takrat
se v organih stranke nisem veliko oglašal,
ker se mi ni zdelo potrebno, saj je bila
stranka zelo uspešna in prebivalci v obči-
ni, ki jo vodim so nam zaupali. Na vseh
volitvah so nas nagradili z zelo velikim
številom glasov. Po mojem iskrenem mne-
nju pa stranka žal že dalj časa ni več us-
pešna, vedno znova se srečujemo s teža-
vami. Ker v okolju kjer delam, dosegamo
lepe rezultate, se mi je zdelo primerno,
da na glavnem odboru spregovorim o svo-
jih izkušnjah in pogledih. Nabralo se jih
je kar veliko, saj sem bil » zraven« tako
pri vzponih kot pri padcih naše stranke.

Vedno, ko sem prihajal na ta naša sre-

čanja, smo skušali definirati vzroke za te-
žave. Iskali smo rešitve za njihovo razre-
šitev, na žalost pa ugotavljam, da še ved-
no ne dosegamo pravih učinkov. Člani
SLS smo v mojem domačen okolju ve-
liko storili za ugled in prepoznavnost na-
še stranke, ki se kaže zlasti v našem de-
lu. Želim si da bi se naš ugled povečal
tudi širše v mestih in na državni ravni.

Mnenja o sodelovanju Marjana Podob-
nika pri pripravah stranke na letošnje vo-
litve so deljena. Vi ste njegovo sodelova-
nje sprejeli zelo pozitivno in o tem tudi
spregovorili.

Ko se pogovarjamo o vzponih
in padcih, se sprašujem,: zakaj
ne gradimo na dobrih iz-
kušnjah in znanju, ki ga
je v naši stranki zelo ve-
liko. Zakaj se ne učimo
na napakah, ki so bile
storjene.

»Prihodnost Slovenije bodo
  ustvarjali naši ljudje!«
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Zakaj izločamo in sami, v
svojih vrstah diskreditiramo
sicer uspešne člane. Prepogo-
sto nasedemo mnenju, ki se
ustvarja o naši stranki v jav-
nosti, sami pa bolj malo stori-
mo za to, da bi ga izboljšali.
Največ lahko za pozitivno po-
dobo stranke naredimo sami,
vsak od naših članov. Bolj bi
morali biti ponosni na vse kar
smo prispevali pri razvijanju
in graditvi demokratične po-
dobe naše mlade države. In
res ne vem, zakaj ne uporabi-
mo znanja in izkušenj ter idej
iz časov, ko smo bili uspešni?!
Vesel sem in to na glas povem,
da je Izvršilni odbor v volilni
štab povabil Marjana Podob-
nika, ki je pri vzponih največ
doprinesel in si po mojem
mnenju zasluži popolno zau-
panje.

Res je, da se je stranka za-
čela v času njegovega vodenja
ukvarjati z velikimi težavami.
Storjenih je bilo veliko napak
in prepričan sem da se je Mar-
jan Podobnik iz njih veliko
naučil tako na osebni kot na
politični ravni. Prepričan sem,
da bomo z njegovim sodelo-
vanjem uspešni, predvsem pa
ga občudujem zato, da se je
kljub vsemu, kar je doživel, še
vedno pripravljen izpostavlja-
ti in pomagati v stranki. In na
srečo je v naši stranki še veli-
ko sposobnih in uspešnih, ki
so se pripravljeni izpostaviti in
žrtvovati. Prehitro pozablja-
mo na naše ministre in držav-
ne sekretarje iz vrst SLS in
SKD, ki so uspešno delovali v
Vladi RS.

Sami niste kandidirali za po-
slanca v državnem zboru, ste
pa ocenili, da bi bilo potrebno
kot kandidate vključiti več žu-
panov?

Res je. Sam nisem kandidi-
ral, ker nas v mojem volilnem
okraju odličnega zastopa
Franc Kangler, ki mu je letos
že tretjič uspelo pridobiti man-
dat v Državnem zboru Repub-
like Slovenije. Če pa se on ne
bi odločil, bi z vso odgovor-
nostjo sprejel kandidaturo za
poslanca.

Župani so naš velik poten-
cial. Na podeželju je čez 60 žu-
panov SLS, večina jih dela že
tretji mandat in ljudje jim še
vedno zaupajo. Zato sem
predlagal, da nagovorimo in
kot kandidate za poslance po-
vabimo čimveč županov.

V vašem govoru ste se zelo za-
držano izrazili do novih imen.
Ima to kakšen poseben po-
men?

Do sedaj smo se lahko nau-
čili, da moramo biti pri kadro-
vanju v stranki izjemno pre-
vidni in dosledni. Stranka ne

bi smela zaupati ljudem, ki se s svojim
delom niso dokazali. Po mojem mnenju
je imela naša stranka veliko težav, ker
smo zaupali ljudem, ki si našega zaupa-
nja niso zaslužili. Kar spomnite se, ka-
ko so nas obletavali, ko smo bili v vladi
in kako so nas nato mnogi razočarali!
Na volitve ne bi smeli z ugankami, ker
bomo zagotovo razočarani! Zaupajmo
uspešnim, sposobnim in uglednim lju-
dem, ki se bolj kot za svoje koristi zav-
zemajo za koristi skupnosti in naše dr-
žave.

Kako je vam uspelo dobiti že tretji man-
dat župana, veliko večino v občinskem

svetu in poslanca, ki izhaja iz vaše ob-
čine? V Sloveniji je preko 190 občin in
zelo veliko krajev, kot je na primer Du-
plek, vendar jih je le malo, ki imajo po-
slanca.

Nisem edini župan SLS, izvoljen že
tretji mandat na županskih volitvah.
Veliko županov bi vam
lahko povedalo svoje iz-
kušnje in poglede, kako
do uspeha. Ta se ne do-
seže na kratek rok. Us-
tvarjaš ga vedno in po-
vsod, kjer se gibaš. Ved-
no je potrebno imeti od-
prte oči, posluh za ljudi,
tudi za tiste, ki ne misli-
jo tako kot ti, ki niso v
isti stranki. Narobe je razmišljati v smi-
slu; » ta me tako ali tako ne bo volil, le
zakaj bi tratil čas zanj…« Ravno takšni
lahko prepričajo tiste, ki bi dali glas te-
bi. Zato je pomembno, da komunicira-
mo z vsemi okrog sebe in v vsaki sredi-
ni. Vendar jaz osebno pazim, da ne go-
vorim preveč. Če preveč govorimo na-
mreč kaj hitro postanemo dolgočasni.
Velikokrat prosim za mnenje o svojih na-
stopih in dejanjih. Obračam se na prija-
telje in osebe, ki jim lahko zaupam. Z
veseljem sprejemam njihove kritike in
predloge. Primerno se mi zdi, da pri ko-
municiranju uporabljamo čimveč hu-
morja. Ljudem so bolj pri srcu sprošče-
ne in duhovite osebe. Nikoli si ne sme-
mo domišljati, da smo kaj več od dru-
gih. Vsak človek nosi v sebi nekaj do-
brega, seveda pa je odvisno od tega, če
zna to ob pravem trenutku in na pra-
vem mestu uporabit. Razmišljajmo, kdaj
so pravi trenutki in kdaj so prava me-
sta, kajti to se zagotovo obrestuje. Ved-
no bodimo prijazni in na razpolago za
morebitne drobne usluge. Ko se z ljud-
mi pogovarjamo, jih glejmo spoštljivo v
oči in jim dajmo čutiti, da so resnično
naš sogovornik v tem trenutku. Vzemi-
mo si čas za in ga poslušajmo. Ljudje
takoj opazimo in začutimo, da je nek-
do, ki se z nami pogovarja, z mislimi
nekje drugje. Izogibajmo se tega.Tudi
naš videz in obnašanje sta zelo pomem-
bna. Naši nastopi, govorica, glasnost,
kretnje, prinašajo veliko več kot le vse-
bina govora.

Zato se je za vsak najmanjši nastop
potrebno dobro pripraviti. Vsaj v mislih,
prihod do govornice, pozdrav, pravilna
drža pred mikrofonom, zaključek ali od-
hod iz odra ali od govornice. Pri raz-
pravljanju bodimo konkretni, jasni in
kratki. Ne nakladajmo, če nismo prepri-
čani o določeni zadevi. V takšnem pri-

meru smo raje tiho in tako večini odgo-
vorimo. Upam, da prej povedano ni bi-
lo razumljeno, kot da hočem nekoga
»učiti« oziroma mu soliti pamet. Oseb-
no se vedno izogibam tega, izražam pač
svoje poglede in izkušnje, ki jih uporab-
ljam pri svojem delu, zlasti pri mojih sre-
čanjih z ljudmi v političnem kot v po-
slovnem komuniciranju. Seveda pa je po-
trebno svoj nastop v volilni tekmi zelo
dobro pripraviti tudi iz organizacijske-
ga vidika. Na volitvah nastopam kot kan-
didat SLS skupaj s kandidati za občin-
ski svet na Županovi listi. Na listi se vo-
livcem predstavljamo kot ekipa s progra-
mom z vizijo in s strategijo po kateri bo-
mo program uresničevali. Pri oblikova-
nju županove liste smo zelo pozorni na
to, da v njo vključujemo sposobne in us-
pešne kandidate, ki jim ljudje zaupajo.
Na županovi listi kandidirajo tudi ose-
be ki niso člani SLS. Podobno tudi na
državnozborskih volitvah nastopamo
kot ekipa s programom, vizijo in strate-

gijo za uresničitev. Vsak
posamezni kandidat pa
mora program dopolni-
ti in konkretizirati s po-
trebami in značilnostmi
iz okolja od koder priha-
ja. Pomembno je, da
smo kandidati čimveč
med ljudmi, ker nas lah-
ko le tako spoznajo, mi

pa se lahko seznanjamo z njihovimi po-
trebami, pogledi in pričakovanji.

Stranka ima svoj program, svojo vizi-
jo in svojo strategijo. Uresničujmo jo
dolgoročno in dosledno vsak dan na vsa-
kem koraku in ljudje nam bodo verjeli
in nam zaupali.

In še za konec, da najin klepet ne bo pre-
dolgo trajal… Kateremu področju dajete
pri uresničevanju programa naše stranke
največji poudarek?

Slovenci smo lahko zadovoljni, ker
smo na dobri poti, da razvijemo uspe-
šno državo v kateri se bodo njeni prebi-
valci dobro počutili, tujci pa jo bodo ra-
di obiskovali in v njej iskali partnerje na
gospodarskem in kulturnem področju.
Zelo pomembno se mi zdi, da v naši
družbi ustvarimo ozračje, v katerem bo-
do bolj prepoznavne temeljne človeške
vrednote, ki so bile v času tranzicije pre-
več zanemarjene. Velikokrat občutim
krizo vrednot. Zlasti opažam, da je de-
lo povsem razvrednoteno in da politika
uresničuje socialno državo s socialnimi
podporami, namesto, da bi ustvarjala po-
goje za delo in pravično nagrajevanje tis-
tih ki delajo.

V razmerah, ko so socialne podpore
le nekoliko nižje od minimalnih zasluž-
kov v neki družini, delo ni vrednota. V
razmerah, ko so si določene skupine pre-
bivalcev v času privatizacije na račun se-
danjega in minulega dela velike večine
slabo plačanih delavcev in kmetov na-
grabile enormno bogastvo, delo ni vred-
nota. Prihodnost Slovenije bodo ustvar-
jali ljudje - tisti, ki bodo delali in bodo
za svoje delo pravično plačani in si bo-
do za svoje delo zaslužili primerno živ-
ljenje ter rast in razvoj. Slovenska ljud-
ska stranka je za takšne ljudi že veliko
storila. Potrudimo se, da nam bodo zau-
pali in nam verjeli!
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Ob svetovnem dnevu kmetic

SLS vztraja pri spremembah zakona o odpravi posledic naravnih nesreč

SLS zahteva odpravo
vračanja akontacij v celoti

Ob 15.oktobru, svetovnem dnevu
kmetic, se moramo vprašati, kakšen eko-
nomsko socialni položaj in kakšno so-
cialno varnost imajo v naši družbi žen-
ske na podeželju, še posebej kmečke že-
ne? Kako jim naša družba plačuje vsa-
kodnevno prizadevanje za svoje preživet-
je in preživetje njihove družine in kme-
tije?

Podatki kažejo, da je povojna genera-
cija žena, ki bi morale biti ali so tik pred
odhodom v penzijo najbolj socialno
ogrožen sloj prebivalstva v naši državi.
Zakaj je temu tako?

V naši preteklosti, v prejšnjem režimu,
kmečka žena ni smela in mnoge tudi ni-
so mogle biti zavarovane za svojo social-
no varnost. Prav tako stotnije mater, ki
so ostale doma, da so skrbele za družino
in svoje otroke, niso prejemale nikakršne-
ga priznanja ali podpore od države.

Pa vendar je bila slovenska mati in še
posebej kmečka mati v slovenski zgodo-
vini steber slovenskega naroda. Zakaj še
danes v družbi ni enako cenjeno delo v
družini, vzgoja in skrb za otroke ter skrb
za ostarele starše? V Sloveniji je 51% pre-
bivalcev žensk. Vsaka mati, hčerka, se-
stra, vnukinja, žena, skrbi za svoje star-
še, moža, otroke, družino ali brate. Gos-
podinjska opravila kot so: kuhanje, pra-
nje, likanje, pospravljanje,se zdijo sa-
moumevno opravilo, ki v naši družbi ni
priznano, ovrednoteno in seveda ni pla-
čano. Prav tako se zdi še vedno samou-
mevno, da je kmečka žena desetletja ga-
rala na kmetiji in ji to ni bilo priznano
kot prispevek družbi. Čas bi bil, da se
tudi tako delo v naši družbi ovrednoti in
prizna kot ekonomska vrednost, kot pris-
pevek v skupni dohodek našega naroda
in države. Morda se sliši tak predlog kot
utopija, vendar v družbi blaginje, kar si
želimo za prihodnost in kar bi morala
naša država in družba postati, moramo

ceniti, priznati in pošteno plačati
vsak prispevek za skupno dobro.

Zato članice Slovenske ženske zve-
ze pri Slovenski ljudski stranki ved-
no znova opozarjamo na problema-
tiko žensk in premajhno pozornost
slovenske politike in družbe v celoti
do vloge in položaja več kot polovi-
ce slovenskega prebivalstva -to je
žensk.

Naša družba in še posebej politi-
ka, bi morala ob sprejemanju vsake-
ga zakona, naj bo o šolstvu, zdravs-
tvu, socialni varnosti, pokojninskem
sitemu, znanosti, kmetijstvu itd. po
našem mnenju ovrednotiti in upoštevati
posebno vlogo in položaj žensk, še po-
sebej težak položaj podeželske, kmečke
žene. Ni dovolj, da je država na predlog
naše ženske zveze sprejela tako imeno-
vano državno pokojnino, ki jo je letos
prejelo 26.000 upravičencev in upravi-
čenk. Po našem mnenju tudi ni dovolj,
da smo v pokojninski zakon vnesli priz-
nanje pokojninske dobe za vzgojo otrok
materam, ki niso bile zavarovane in za-
poslene. V naši družbi se premalo ceni
in upošteva vloga staršev.

Naša ženska zveza si prizadeva za
priznanje starševstva, tako materam kot
očetom, skrb za družino, tako materam
kot očetom, kot družbeno koristno in ce-
njeno delo. Vrednotiti in spoštovati bi
morali to delo kot vsak drug poklic.

Gospa Mira Rotman, ki vodi Odbor
za podeželje pri Slovenski ženski zvezi
je predlagala v programu stranke pose-
ben program, ki bi ga morala država
sprejeti za vzpodbujanje in omogočanje
ženskega podjetništva na podeželju in sa-
mozaposlitve kmečkih žena. Predlagala
je sistem davčnih olajšav za prva leta od-
piranja novih podjetji in s tem delovnih
mest na podeželju.

Slovenija ima številne potenciale in

Slovenska ljudska stranka vztraja, da se
neupravičena zahteva vlade za vračanje
akontacij preveč izplačanih odškodnin po
naravnih nesrečah v kmetijstvu v letu
2003, v celoti odpravi. SLS pozdravlja
včerajšnji manjši pozitivni premik pri re-
ševanju problema vračanja izplačanih
akontacij, ki je sledil ostri zahtevi SLS.
Toda ta sklep vlade ne zadovoljuje priča-
kovanj oškodovanih kmetov, ki še naprej
neupravičeno ostajajo dolžniki. Vlada je
namreč odpisala manj kot 12 odstotkov
od zahtevanih 561,5 milijona tolarjev za
vračilo akontacij, ob tem pa javnost sez-

nanja z milijardnimi zneski, ki z reševa-
njem problema neupravičenih zahtev za
vračanje akontacij nimajo nič skupnega.
SLS še naprej vztraja tudi pri zahtevanih
spremembah in dopolnitvah Zakona o od-
pravi posledic naravnih nesreč.

Problemi so nastali zaradi slabega za-
kona o odpravi posledic naravnih nesreč,
na kar je ves čas opozarjala tudi SLS, še
posebej Slovenska kmečka zveza pri SLS
in poslanska skupina SLS. V preteklih
mesecih je SLS večkrat pozvala vlado k
spremembi omenjenega zakona. Spre-
membe in dopolnitve je predlagala tudi
poslanska skupina SLS, ki je med dru-
gim predlagala tudi razpravo na izredni
seji DZ. SLS zahteva takojšnjo zamrzni-
tev postopkov za vračanje akontacij po
naravnih nesrečah v kmetijstvu leta 2003.
Take odločbe je namreč prejelo na tiso-
če oškodovanih kmetov. Gre za nespre-
jemljivo spreminjanje pogojev za nazaj
in poskus prevare prizadetih kmetov. V
primeru, da Ropova vlada ne bo odpra-
vila omenjenh odločb, bo SLS na prvi
seji nove vlade po volitvah odpravila po-
sledice spornega ravnanja sedanje vlade
in zahtevala odgovornost pristojnih.

možnosti za odpiranje kakovostnejših no-
vih delovnih mest. To je še posebej po-
membno za ženske, ki predstavljajo večji
delež nezaposlenih v Sloveniji, ki vse bolj
izgubljajo službe, ker se zapirajo njihova
najtežja delovna mesta v tekstilni, usnjar-
ski in čevljarski industriji. Z vzpodbuda-
mi za povečanje kmetij, kar se nam zdi
nujno v procesu globalizacije, če želimo
postati konkurenčni na svetovnem trgu,
z vzpodbudami za podjetništvo na pode-
želju, razvoj turizma in dopolnilnih dejav-
nosti, bomo v Sloveniji omogočili enako-
mernejši razvoj podeželja in omogočili
staršem in mladim zaposlitev bliže domu,
ter razvoj in dohodek tudi izven velikih cen-
trov. Zato mora naša država nujno name-
niti več sredstev in omogočiti izobraževa-
nje žena na podeželju še posebej kmetic in
mladih, da bodo v novih razmerah uspe-
šnejši pri poslovanju. Poleg tega država ne
bi smela varčevati pri skrbi za fizično in psi-
hično zdravje žena in otrok, kot bistvenega
vitalnega dela našega naroda.

Nujno je, da v naši družbi spet dobi bolj
spoštovano in bolj cenjeno vlogo sloven-
ska žena, ki je skozi stoletja, v vojni in v
miru gotovo pomenila pomemben steber
in vitalni del naroda.

V sodobni družbi ne smemo dopustiti,

da bodo matere, žene v
starosti socialno ogro-
žene. Statistika dokazu-
je, da so v Sloveniji žen-
ske za enako delo še ved-
no slabše plačane kot
moški.

Simbolični lik matere
iz Cankarjeve črtice
“Skodelica kave”, ki se žr-
tvuje za svojo družino in
blaginjo otrok naj bi bil
v sodobni družbi le še li-
terarni lik. Slovenska že-
na s svojim delom pris-
peva enakovredno ali ce-
lo dvojno mero družbe-
nega dohodka, zato bi ji
morala slovenska družba
in država to tudi pravič-

no priznati in plačati.
Ženske moramo dobiti možnost, tu-

di z večjim številom žensk v politiki, da
bomo neposredno soodločale o naši in
družbeni blaginji.

Končno je potrebno preprečiti to, kar
je doživela mlada mati iz Žabnice, kme-
tica zaposlena na kranjski upravi in kar
še vedno doživljajo mnogi mladi starši,
da so diskriminirani pri zaposlovanju.

Zato si moramo vse ženske organiza-
cije in zveze prizadevati, da se ne bodo
odgovorni v naši družbi spomnili na slo-
vensko ženo samo ob Osmem marcu,
ob Materinskem dnevu ali ob Svetovnem
dnevu kmetic, temveč tudi ob načrtova-
nju prihodnosti in ob delitvi proračunske
pogače.

Vsaka naj vsak dan posebej, ne samo
ob prazniku, v znak ljubezni in hvalež-
nosti prejme rdeči nagelj.

Ob svetovnem dnevu kmetic se zah-
valjujemo in iskreno čestitamo vsem že-
nam, ki ponosno, vztrajno in pridno, že
skozi stoletja, služijo svojim domačim
in svojemu narodu.

Nada Skuk, predsednica Slovenske
ženske zveze pri SLS

in podpredsednica SLS

SŽZ pri SLS

SKZ pri SLS
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V nedeljo, 19.9.2004, se je v Krtini pri
Domžalah odvijal turnir Nove generacije
v odbojki na mivki. Prekopavanje mivke,
urejanje prostora in igrišča, postavljanje
gasilskih klopi in glasbene armature; to
je bil le dober začetek kar nas je sprem-
ljalo vse naprej.

Na turnir se je prijavilo sedem moških
ekip in ena ženska. Ekipe so štele tri igral-
ce oziroma igralk Seveda smo imele pun-
ce pri točkovanju malo prednosti: 2 piki
na igralko in zato se nismo kar tako vda-
le. Poleg pokalov, ki nam jih je podarilo
podjetje Megaciklon d.o.o.- karting cen-
ter BTC, so nam podarili še dve karti za
vožnjo z gokarti.Orangina je poskrbela,
da igralci niso ostali žejni, če ni žeje pote-

šila rumena orangina, je pa zato toliko bolj
odžejala rdeča.

Glasbenih ritmov ni manjkalo, za to je
prostovoljno poskrbel DJ ERBA in nje-
gova ekipa. Z dobro in pošteno igro so si
igralci prislužili lizike in obeske Orangi-
ne. Biljardnica Kaval pa je nagradila tudi
najboljši blok igralca, najbolj »fair play«
igralca in najbolj zabavno ekipo. Turnir
se je zaključil v poznih popoldanskih urah
s podelitvijo nagrad in pokalov: 1. mesto
je osvojila odlično uigrana ekipa AXA
TEAM iz Mengša, 2. mesto skupina
BASA MAKERS iz Ljubljane in 3. me-
sto domači PILOTI.

Maja Erbežnik
Organizacijska tajnica Nove generacije SLS

V okviru Aninega tedna smo člani
Nove generacije pri SLS v Občini Sve-
ta Ana pripravili otroške delavnice, kjer
so se otroci malo pozabavali in poza-
bili na dolgčas me počitnicami. Delav-
nice so trajale 2 dni in so se dogajale
na Urbaničevi kmetiji. Prvi dan je priš-
lo približno 50
otrok, ki so bi-
li zelo razigra-
ni. Izdelovali
smo veliko raz-
ličnih stvari.
Eni so izdelo-
vali verižice in
obeske, drugi
so risali na ste-
klo in pokazali
veliko slikar-
skih sposobno-

Vesele Anine urice

Odbojka na mivki
v Krtini pri Domžalahv Krtini pri Domžalah

K L U B  S P  S L S

Gospodarski izzivi v prihodnosti

SLS za spodbudnejše pogoje za
gospodarstvo
Na dobro obiskani javni tribuni, ki jo je
28.9. v City hotelu v Ljubljani organizi-
ral Klub SP SLS, so udeleženci izposta-
vili položaj slovenskega gospodarstva po
vstopu Slovenije v Evropsko unijo in
zmanjšan vpliv vlade na pogoje, v kate-
rih deluje slovensko gospodarstvo. Jav-
no tribuno je vodil predsednik Držav-
nega sveta in predsednik Kluba SP Ja-
nez Sušnik.

Prof. dr. Jože Mencinger, rektor ljub-
ljanske univerze je menil, da gre v pri-
hodnje bolj kot za vprašanje, kakšna bo
usoda slovenskega gospodarstva, za
vprašanje, kakšna bo usoda EU. Nekda-
nji guverner Banke Slovenije France Ar-
har je izpostavil, da je EU v prednosti

zaradi strukture gospodarstva, ki teme-
lji na majhnih in srednjih podjetjih. Na
omizju je sodeloval tudi svetovalec za
komercialo v družbi Metal Ravne Ma-
tic Tasič, ki je spregovoril o produktiv-
nosti in konkurenčnosti.

Omizja so se udeležili tudi predsed-
nik SLS Janez Podobnik in generalni se-
kretar Avstrijske ljudske stranke Rein-
hold Lopatka. Slednji je poudaril pomen
gospodarstva za uspešen razvoj vsake dr-
žave in celotne EU. Po njegovih bese-
dah so glavni cilji evropskih ljudskih
strank skrb za uspešno gospodarstvo in
spodbujanje varčevanja ter s tem tudi za-
gotavljanje stabilnosti.

sti, tretji pa so izdelovali razne stvari iz
papirja.

Drugi dan pa so bile na vrsti športne
igre, kjer je prišlo okrog 30 otrok. Igrali
smo nogomet, med dvema ognjema in
druge športne igre.

Petra Kapl

1. tradicionalno športno –
razvedrilno srečanje Golišče 2004
Občinski odbor Nove Generacije SLS Litija je v soboto 25. 9. 2004 organiziral
športno – razvedrilno prireditev Golišče 2004. Prireditev se je začela ob 13.
uri z zborom ekip, katere so po žrebu začele turnir trojic.

Tekmovanja se je udeležilo 6 ekip:
VETERANI SLS, DOMŽALE II, ZELE-
NA DOLINA, EKIPA LUJK, ZAVAROV-
ALNICA MARIBOR IN COCTA
KRESNICE. Po razburljivem turnirju je
bil rezultat sledeč:
1. ZELENA DOLINA
2. COCTA KRESNICE
3. ZAVAROVALNICA MARIBOR.

Sledilo je metanje trojk, kjer je v veliki
konkurenci zmagal SIMON BERDAJS,
drugi je bil BLAŽ LIKOVIČ in tretji AN-
DREJ BERDAJS.

Da pa dekleta ne bi bila prikrajšana, smo
imeli izvajanje prostih metov, kjer je bil re-
zultat naslednji:
1. VALENTINA DANDIČ
2. JELKA AVSEC
3. VESNA PREBIL.

Možnost tekmovanja so imeli tudi otro-
ci, ki so metali na koš.

Po športnem delu srečanja je sledila po-
delitev medalj, pokalov in nagrad. Najboljši
so bili nagrajeni s kompletom kart UNIO-
NA OLIMPIJE v Evroligi, dobili pa so tu-
di pice in kino karte. Za nagrade so bila
tudi kosila ter navijaški rekviziti za otroke.

Nagrade sta podelila predsednik OO
SLS Litija GVIDO KRES in poslanec DZ
FRANCI ROKAVEC. V kulturnem delu
srečanja je nastopilo družinsko gledališče
KOLENC, ki je zaigralo kratko igro.

Po kulturnem delu je sledilo razvedril-
no srečanje, kjer je nastopil ansambel DU-
BLE TRUBLE, ki je s svojim nastopom
kljub deževnemu in hladnemu vremenu
ogrel ljudi in jih z dobro voljo napajal poz-
no v noč. Prav tako je bilo poskrbljeno za
jedačo in pijačo, stregli smo mladi fantje
in dekleta iz okoliških krajev.

Ne smemo pozabiti tudi na sponzorje,
brez katerih bi prireditev težko izpeljali.
Glavni sponzor je bil OO SLS LITIJA, ki
je pokazal ne samo razumevanje, temveč
je nudil tudi vso podporo, obenem pa do-
volil mladim, da so v lastni režiji izpeljali
TRADICIONALNO srečanje. Poleg nje-
ga pa so bili sponzorji še MERCATOR
KGZ LITIJA, TRGOGRAD,

ŽELEZNIK, FRANCI ROVŠEK, VET-
ERINARSKA AMBULANTA ŠEKLI IN
KUKOVICA ter ZVONE KONČINA
(NA HRIBČKU). S svojim sponzorstvom
so pokazali tudi posluh za takšne priredi-
tve za kar se jim še posebej zahvaljujemo.

Odzivi ljudi so pokazali, da takšne pri-
reditve potrebujemo in da si jih krajani že-
lijo. Tudi sami si želimo, da bi prireditev
postala tradicionalna, vendar pa za to po-
trebujemo novih moči, ki bi bile priprav-
ljene pomagati pri organizaciji prireditve.

Se vidimo prihodnje leto!
Lojzi Štros

predsednik OO Nova generacija SLS Litija
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Barbi Ravnikar

KRATKE SLADKE

rumena stran

Po začasnem mrku te rubrike v prejšnji številki vam spet, na kratko in sladko, govorimo o zanimivostih,
ki jih opazimo med člani in članicami ter seveda o vseh tistih dogodkih, o katerih nas obveščate sami.
Ena sama samcata stran je sicer skromen prostorček za »rumena«  paberkovanja, zato pa si bomo več
časa vzeli za »ustno izročilo« : ob kavici, po telefonu, na delovnem mestu in tudi kar tako…

Boštjan Pražnikar in njegova Dada sta od na-
šega zadnjega poročanja doživela korenito
spremembo njunega »lagodnega« zakonskega
življenja… Nič več dolgih, mirnih večerov ob
branju knjige in čaju, nič več trdnega krepčilne-
ga span-
ca... Pri-
šel je Bor.
Še lepše
povedano;
mlada ma-
mica ga je
na očkovo
velikansko
srečo rodi-
la zdrave-
ga, ravno
prav težke-
ga in men-
da z zelo
dobro raz-
vitimi plju-
či! Čestita-
mo!

»Sem opazil, da je že pred leti začelo tleti,
ampak do konca razplamtelo se je šele zdaj!« je
dogodek pokomentiral ženinov kolega in eden

od svatov, poslanec Stanislav Brenčič. Polona
Drofenik, bivša sekretarka poslanske skupine,
zdaj zaposlena na ministrstvu za kmetijstvu in

izredno aktiven ter delaven poslanec preteklih
dveh mandatov Franci Rokavec, sta si obljubila
večno zvestobo. Najprej ju je »civilno« poročil  v
Ipavčevi rojstni hiši bivši šentjurski župan in bivši
poslanec Jurij Malovrh, nato pa sta se skupaj s
številnimi svati podala še v romantično cerkvico
v bližini Poloninega doma na Tinsko. Če so po-
ročne »ceremonije« potekale bolj na »Poloni-
nem koncu«, pa bosta mladoporočenca živela v
Jevnici, vasi, od koder je doma Franci. Iskrene
čestitke na novi poti!

Ponavadi ob  odhodu v penzijo rečemo, da je
»ta in ta« odšel v zasluženi pokoj … Pri tem
seveda ne vemo prav veliko o tem, koliko in na
kakšen način je bila penzija zaslužena … kar
rečemo pač. Pri naši Meri Štembal, dolgoletni
nepogrešljivi, vestni tajnici na sedežu stranke,
pa moramo o odhodu v penzijo resnino govoriti z

vsem spoštovanjem – Meri pa, seveda, po njeni
stari navadi, ne more brez dela; odločila se je,
da bo od zdaj naprej najbolj zaposlena babica –
ob vnukinji, ki bo kmalu dobila še bratca ali
sestrico, ji res ne bo dolgčas. »Pa brez naše
stranke tudi ne morem, vsaj na kavico bom še
prišla, pa če bo kdaj treba kakšno roko dat!« je
dodala Meri.

Noč čarovnic

Novopečenemu po-
slancu Josipu Bajcu
(poslanec je bil že
med leti 1996-2000)
pa dosedanji sodelav-
ci z postonjske Uprav-
ne enote pošiljajo na-
slednjo pesmico, ki
so jo sami »natuhtali«:

POSLANEC JOSIP

Doletela te je velika čast
ti narod dal je moč in oblast,
te izvolil za poslanca
za ljudskega glasnika - izbranca.

Boš zastopal naše barve
v Ljubljani vsepovprek,
boš tolarje tam tržil
za ves postojnski in širši obseg.

Bodo volivci k tebi hodili
te za marsikaj rotili,
a ob vseh težavah od povsod
ne pozabi tudi naših tegob.

Saj ne bomo ti težili,
ampak na “kofe” te bomo vseeno vabili,
da poveš nam kaj novic
kaj dogajalo se bo in kaj v Ljubljani si povedal
marsikateri bo veliki “stric”.

Tu boš vedno dobrodošel
in vedno zate bo en kot,
da odpočiješ si v tihoti
od parlamentarnih vseh “grozot”.

In zdaj predragi Josip
tudi ta trenutek je prišel,
da pošljemo te na delo
v parlamentarno Ljubljano belo.

Zdaj pa zares nam dobro bodi,
vedno veselje naj bo s teboj,
tudi, če se vse po tvoje ne bo izteklo
pomisli na nas, prijatelje tu zbrane
in Upravna enota Postojna
naj ti v prijetnem delčku srca ostane.

buče, dodamo penino in mineralno vodo. Primerno
za zabavo ob noči čarovnic.
Iz drugih izvotlenih buč lahko izrežete dekoracijo s
svečami za praznik NOČ ČAROVNIC. Napitek nima
veliko alkohola na kozarec.

Ob bližnji noči čarovnic vas v rubriki “kratke
sladke” seznanjamo z zares sladkim recep-
tom:

SESTAVINE
1 muškatno bučo ( cca. 5 kg)
5 pomaranč
10 cl pomarančnega likerja
6 žlic sladkorja v prahu
po 1/2 žličke cimeta, kardamoma, zmletega
ingverja
nožova konica zmletih klinčkov
1 l suhega belega vina
500 ml bele penine
500 ml ledeno mrzle radenske

POSTOPEK
Bučo izvotlimo. Pol kilograma bučnega me-
sa zrežemo na koščke. Pomaranče zrežemo
na majhne koščke. Vse začimbe zmešamo,
dodamo liker in vino in za dve uri postavimo
na hladno. Preden ponudimo kar iz izvotlene

Boštjan, Dada in Bor

Mladoporočenca

Jurij Malovrh v vlogi matičarja

Mari Štembal s sodelavkami

Josip Bajc
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Slovesnost ob razglasitvi blaženega Antona Martina Slomška  za
zavetnika kmetov, slovenskega kmetijstva in kmetijskega slovstva
Pobuda za razglasitev blaženega Antona Martina Slomška za zavetnika kmetov, slovenskega kmetijstva in kmetijskega slovstva, podana s strani Jožeta
Romška,  dr. Marte Ciraj in mag. Andreja Goloba, je bila sprejeta in odobrena s strani dr. Franca Krambergerja, škofa Mariborske škofije.  Pobudo je
javno podprl in zagotovil aktivno sodelovanje stranke  Janez Podobnik, predsednik Slovenske ljudske stranke, 5. septembra 2004 na 13. Taboru SLS
v Sevnici. K projektu je pristopila Kmetijsko gozdarska zbornica Slovenije, največja stanovska organizacija kmetov, pripravljenost za sodelovanje pa
sta izrazila tudi domači župnik Miha Herman in dekan na Ponikvi ter občina Šentjur pri Celju.

Organizacijski odbor v sestavi: dr. Marta Ciraj, Jože Romšak, mag. Andrej Golob,
Peter Vrisk, Jurij Malovrh, Jože Palčnik, Miha Herman in Marjan Papež, že deluje in
bo skrbel za vse potrebno, da bo slovesnost lepo in dostojno potekala.

Želimo, da  vseslovenski shod kmetov postane tradicionalno romanje k svojemu
zavetniku Antonu Martinu Slomšku.

Prijave udelžencev so možne na izpostavah kmetijskih svetovalnih služb ali pri občin-
skih odborih Slovenske ljudske stranke.

Program razglasitve blaženega Antona Martina Slomška za zavetnika
kmetov, slovenskega kmetijstva in kmetijskega slovstva
Ura Dogodek Lokacija

11.00  - 11.45 Prihod udeležencev Okolica farne cerkve na Ponikvi

12.00  - 13.10 Sveta maša Farna cerkev na Ponikvi

13.10 - 13.35 Kratka pogostitev z domačimi Pred cerkvijo
dobrotami in odhod na Slom

14.00  - 14.35 Slavnostna akademija Pred Slomškovo rojstno hišo
na Slomu

14.35 - 16.00 Pogostitev udeležencev s toplim Pred Slomškovo rojstno hišo
obrokom in prosto druženje na Slomu

fotogalerija

Janez Podobnik
predsednik SLS

Ciril Smrkolj
predsednik
SKZ pri SLS

Vljudno vas vabimo na slovesnost
ob razglasitvi blaženega Antona
Martina Slomška za zavetnika
kmetov, slovenskega kmetijstva in
kmetijskega slovstva. Slovesnost bo
na zahvalno nedeljo 7. novembra ob
12. uri na Ponikvi. Vodil jo bo po-
možni škof in generalni vikar dr.
Anton Stres. Organizirali bomo
vseslovenski shod kmetov s slove-
sno mašo.

Predstavitev zbornika o južni meji

Predstavitev zbornika

Volilna konvencija Volilna konvencija

Volilna konvencija
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Povolilno
srečanje


